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FATF وج از لیست سیاه خر
 در دستور کار دولت

از تلاش برای به شکست کشاندن 
برجام تا حواشی اقتصادی

سرمقاله

یونس رنجکش
درجه  دو  کاهش  برای  جمهور  رییس  درخواست 
کمتر انرژی گرمایشی توسط مردم در مسیر گذراندن 
زمستان سخت از سرما و برودت و عبور از بحران 
کمبود سوخت و انرژی مورد نیاز به یک کمپین  
عمومی تبدیل و همراهان رییس دولت را فراخوانده 

است.
این کمپین هر چند واکنش هایی را هم با انتقاد به 
همراه دارد اما هر چند ناچیز  اگر به باور عمومی برسد 
نقش مهمی در زمستان گذرانی این روزهای سخت 
خواهد داشت، اما این تمام ماجرا برای برون رفت از 

وضعیت فعلی نیست و راه بس سخت تر است.
یابد  این فراخوان زمانی تحقق می  نتیجه اصلی 
که سایر بخش ها بویژه متولیان امور هم در حوزه 
ماموریت ها به اصل کاهش ریخت و پاش ها و بهره 
وری از ظرفیت ها در کنار بهره مندی از توان کشور 
برای عبور از بحران ها باور داشته و حداقل آسیب 
های بی توجهی و کم کاری ها و بی تدبیری  در 

حکمرانی را هم دو درجه کمترکنند.
کشور اکنون در شرایط بسیار سخت از اقتصاد تا حوزه 
های دیگر بسر می برد و تنها راه گذار از این شرایط 
همدلی و همراهی و باور به حل مساله و مشکلات 
موجود است وگرنه تنها چشم به راه همراهی مردم 

بودن  چندان نمی تواند چالش ها را بر طرف کند.
بطور یقین اهل بینش و منطق  به ایده های نو در 
مسیر تحقق برنامه های دولت باور دارند  اما گام 
اساسی باید به باور حکمرانی منطقی سوق داده شود 
و مردم همراهی ها در تحقق وفاق ملی را باید از 
جماعت سیاستمدار تا کار گزار  حکمرانی لمس کنند.

مردم اکنون چشم انتظارند تا همانگونه که توصیه 
های دو درجه کمتر گرم شدن را می پذیرند برخی 
نیز تنها دو درجه کمتر به فکر اختلاس ،کج فهمی، 
ناخالصی  و ناتراز کردن اوضاع کشور باشند و باور 
داشته باشند که  واقعا این دو درجه کمتر را جدی 
بگیرند چون  نتیجه اش به نفع منافع ملی و آنها 

هم هست!

اینجا محل  تبلیغ شماست !
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یادداشت

 شیرو ستمدیده 
 این روزها که نوعی »نقد ملی« متوجه قانون 
عفاف و ححاب شده، بد نیست به این دو نکته 
هم بپردازیم که نویسندگان و مدافعان این قانون، 
گرفتار روزمرگی سیاسی و فاقد نگرش تاریخی اند. 
علاوه بر این، دغدغه آن ها قدرت به نظر می رسد 

نه دیانت. 
به  نیاز  دوم  ادعای  تبیین  فوق،  ادعای  دو  از   
دیانت  ندارد. کسی که دغدغه  توضیح چندانی 
داشته باشد، نباید جوری عمل کند که مردم را 

دچار دین بیزاری کند.
  علاوه بر این، جریمه های سنگین مالی بابت 
شال-بر-سر-نداشتن، مجوز شرعی ندارد وگرنه 
مدافعان این قانون با استناد به آیات و احادیث 
نشان می دادند که شرعا حق وضع چنین قانونی 

را دارند. 
  پس علاوه بر دامن زدن به دین بیزاری، فقدان 
پشتوانه شرعی هم نشانه دیگری از نبودِ دغدغه 
دیانت در ذهن و ضمیر نویسندگان این قانون 
و  حفظ  آن  دغدغه   که  قانون گذاری یی  است. 
گسترش دیانت در سطح جامعه باشد، نمی تواند 
کاتولیک تر از پاپ شود و بدعتی بگذارد که مویَد 

دین نیست. 
  اما ادعای روزمرگی سیاسی و فقدان نگرش 
تاریخی، توضیح بیشتری می طلبد. نویسندگان 
قاعدتا  و  مسلمان اند؛  حجاب،  و  عفاف  قانون 
به  ایرانیان  مدعی اند  ایران  مسلمین  اکثر  مثل 
زور مسلمان نشدند بلکه اسلام را به عنوان آیینی 

برای زیستن »انتخاب کردند«. 

بزرگانی چون مرتضی مطهری و دکتر شریعتی در 
آثار خودشان تلاش کرده اند این داوریِ تاریخی 
زور  به  ایرانیان  که  بنشانند  قبول  کرسی  به  را 

مسلمان  نشدند. 
  نویسندگان قانون عفاف و حجاب به این نکته 
توجه ندارند که تحمیل چنین قانونی، 1400 سال 
مسلمان شدن  و  ایران  به  اسلام  ورود  از  پس 
تاریخیِ  ادعای  این  تایید  خدمت  در  ایرانیان، 
مخالفان اسلام است که »ایرانیان به زور مسلمان 

شدند.« 
 مورخین مخالف اسلام، چه ایرانی چه انیرانی، 
با ارجاع به وقایع تاریخی گوناگون  در آثارشان 
مدعا  این  کوشیده اند  متفاوت،  سده های  در 
را مستند و مستدل سازند که ایرانیان به اجبار 
چه  هم،  دیگری  مورخان  دادند.  اسلام  به  تن 
مسلمان چه نامسلمان، در رد ادعای آنان قلم زده 
و استدلال کرده اند.    حالا نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی، بنا به اقتضائات سیاسی روز، آن 
هم اقتضائاتی برآمده از ملاحظات اصول گرایان 
لحاظ  به  تدوین کرده اند که  را  قانونی  افراطی، 
تاریخی به سود ادعای مورخانی است که مسلمانیِ 

ایرانیان را محصول فشار و اجبار می دانند. 
  اگر از روزمرگی های سیاسی فاصله بگیریم و 
صد سال بعد را لحاظ کنیم، آیا جز این است که 
قانون عفاف و حجاب، به کار تایید نظر مورخان و 
مردمانی می آید که مدعی اند اسلام در طول تاریخ 
بر ایرانیان تحمیل شده؟ آیا بعدها هیچ اندیشمند و 
دین داری می تواند این قانون را به خلق الله نشان 
دهد تا ثابت کند زیستِ اسلامیِ ایرانیان اختیاری 

بوده است؟ 
  اگر از دعواهای سیاسی حقیر و تاریخ مصرف دار 
بگذریم، این قانون به لحاظ تاریخی فقط به کار 
در  اسلام  مخالفان  می آید. چه  اسلام  مخالفان 

ایران، چه مخالفان اسلام در سایر نقاط جهان. 
  جامعه ایران حتی قبل از اسلام هم غالبا دین دار 
باحجاب  اکثرا  هم  ایرانی  زنان  و  بوده  دینی  و 
بودند. اما این واقعیت تاریخی به این معنا نبوده 
که همه زنان حجاب را رعایت می کردند. ولی 
رعایت حجاب آن قدر بوده که جامعه رنگ و بوی 

دینی داشته باشد. 
  اگر اتمسفر این جامعه »دینی« نبود، حکومت 
دینی هم در آن پدید نمی آمد. اما حکومت دینی 
اگر بخواهد فضای اجتماعی را با فشار و اجبار 
و  می کاهد  جامعه  دینداریِ  از  کند،  »دینی تر« 

پایه های مشروعیت خودش را سست می کند. 
 اما فارغ از اینکه حکومت دینی، در هر عصری، 
چه سرنوشتی پیدا می کند، هر کس که حقیقتا 
دغدغه ایمان اسلامی و دیانت اسلام را در این 
کشور دارد، نباید هیچ جا، چه در مجلس چه در 
سطح جامعه، چنان عمل کند که گویی اسلام 
دینی است که به زور به خورد ایرانیان داده شده 

است. 
 کسانی که قول و فعل شان در خدمت ترویج 
ناخواسته  یا  خواسته  است،  تصور  این  تثبیت  و 
ادعای  که  ولو  نمی کنند؛  خدمت  اسلام  به 

اسلام گرایی شان گوش فلک را کر کرده باشد.

قانون حجاب و عفاف؛ به نام 
اسلام به کام مخالفان اسلام

گرانی 300 درصدی
درباره فیلترینگ رای گیری نشده که موافقان و مخالفانش مشخص باشند
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رییس مرکز ملی فضای مجازی گفت: به زودی در جلسه شورای عالی فضای مجازی نظر نهایی کمیته، بررسی خواهد 

شد.
محمد امین آقامیری، دبیر شورای عالی فضای مجازی در شیراز اظهار کرد: در موضوع فیلترینگ که امروز جزو اخبار داغ 
است، برخلاف مطالبی که در رسانه ها منتشر می شود تاکنون رای گیری در جلسه شورای عالی فضای مجازی انجام 

نشده که موافقان و مخالفان مشخص شوند.
 آقامیری تاکید کرد: جلسات کارگروه فیلترینگ در حال برگزاری است و معاون محترم اول رییس جمهور که خوشبختانه 

جزو متخصصان حوزه فضای مجازی هستند در جلسه اول حضور داشته و نکات با نظر ایشان جمع بندی شد. 
وی گفت: به زودی در جلسه شورای عالی فضای مجازی نظر نهایی کمیته، بررسی خواهد شد.

سقوط آزاد علی شمخانی 
از تلاش برای به شکست کشاندن برجام تا حواشی اقتصادی

نگاه

علی شمخانی ستاره در حال افول سپهر سیاست کشور در تلاشی برای حفظ 
جایگاه خود، مصاحبه ای مفصل با رسانه منتسب به خویش )نورنیوز( ترتیب 
داد، وی در نیم ساعت ابتدای این مصاحبه تلاش کرد تا تصویری آرمانی از 

رشادت ها و تلاش های خود ارائه کند.
شمخانی که به دلیل تلاش هایش برای به شکست کشاندن برجام و مذاکرات 
از سوی اعتدالگرایان و اصلاح طلبان سخت مورد انتقاد گرفته است، مدعی شد 
»به رئیسی، احمدی نژاد و روحانی رای نداده، اما به پزشکیان رای دادم!«  برخی 
کارشناسان این سخن وی را تلاشی برای کسب جایگاه و پست و مقام و ترمیم 
چهره خود تعبییر کردند، به ویژه که وی چندان مورد اعتماد و وثوق اصولگرایان 
نزدیک به هسته سخت حاکمیت، نیست و در حال حاضر نیز فاقد هرگونه مقام 

موثر اجرایی است.
علی شمخانی در بخشی از صحبت هایش به انتقاد از احمدی نژاد پرداخت و 
گفت: »وی حیطه سیاسی را به حیطه فحش و فحش کاری بدل ساخت«، 

خبرنگار در پاسخ گفت: »آقای شمخانی برای این حرف ها خیلی دیره...!«
شمخانی در بخشی دیگر از مونولوگ خود از طرفداران مذاکره با غرب که 

می گویند »الا و بلا ارتباط« انتقاد کرد.
وی در ادامه تلاش های مکرر برای تعریف از خود و کارنامه کاری اش افزود: 
»زمانی که فرمانده نیروی دیریای ارتش شدم، گفتم من از دریایی فقط شنا 
بلدم، اما آنچنان بر شما فرماندهی خواهم کرد که نه گذشتگان فرماندهی کردند، 
نه آیندگان فرماندهی خواهند کرد، همینطوری هم شد، اگر سابقه من را  سوال 

کنید، به عنوان یک فرمانده خوش نام از من یاد می کنند!«
این در حالی است که برخی نظامیان سابق با انتقاد از عملکرد او، وی را »دریابان 
دریا ندیده« خطاب قرار دادند. وی مدعی شد: »هم به خاتمی، هم هاشمی و هم 

پزشکیان رای دادم، ولی اصلاح طلب نیستم!«
شمخانی مدعی شد: »پروژه جایگاه ایران در نظم جهانی به عهده من واگذار 
شده« وی همچنین مدعی شد همچنان مسئول پرونده هسته ای و تحریم ها 
در کشور است. برخی صاحب نظران چنین ادعا های را منطبق با جایگاه فعلی 

شمخانی ندانستند و در قالب بلوف و خودستایی سیاسی تفسیر کردند.
خبرنگار از شمخانی پرسید که گفته می شود شما طراح قانون اقدام راهبردی 
بودید و حسن روحانی تلاش کرد که شما  از دبیری شورای عالی امنیت ملی، 
برکنار شوید، شمخانی در پاسخ مجدد به دفاع از این قانون پرداخت و آن را 
پاسخی به اقدامات آمریکا دانست. وی مدعی شد: »قانون اقدام راهبردی چیز 
بدی نمی گوید ودر برابر فشار های ترامپ طرح شد و دستاورد های هسته ای ما 

مدیون این قانون است«.
پیش از این جواد ظریف یکی از علل شکست مذاکرات برجامی را تصویب این 

قانون در مجلس عنوان کرده بود.  
خبرنگاران نورنیوز در این مصاحبه تلاش می کردند تا در سوالات خود ستایش 
از شمخانی را فراموش نکنند و با عناوینی مانند »فرمانده موفق« و »عالیترین 
مقام« از وی یاد می کردند. در بخشی از این مصاحبه زمانی که خبرنگار به نقش 
شمخانی در روابط ایران و عربستان اشاره کرد، آثار لبخند و مسرت ملموسی در 
چهره وی نمایان شد و گفت: »من قبلًا هم پایه گذار روابط ایران و عربستان 

بودم و دوره جدید روابط بعد از قطع شدن رابطه نیز حتماً ابداع من بود«.
و  درخواست  با  دو کشور  روابط  برقراری  گیری  تصمیم  که  گفته می شود 
میانجیگیری چین در سطح رهبری نظام اتخاذ شد و شمخانی به عنوان دبیر 

شعام صرفاً در یک سفر به چین جهت نهایی کردن قرارداد حضور داشت.
شمخانی با انتقاد از سعید حجاریان گفت: »وقتی من برای ریاست جمهوری 
کاندید شدم، حجاریان گفت صدای چکمه می آید، در حالی که نظامیان آدم های 

امینی هستند، نظامیان در سازندگی نقش موثری داشتند«.
علی شمخانی در گفتگوی اخیر خود بار دیگر به حسن روحانی و اصلاح طلبان 
تاخت و ضمن دفاع از قانون اقدام راهبردی که توسط جبهه پایداری حمایت 

می شد، حسن روحانی را به بی عملی متهم کرد.
چندی قبل محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهور در دولت دوم حسن 
روحانی در گفتگو با اعتماد اظهار کرد: »اواخر دولت دوازدهم، خط دبیرخانه 
شورای عالی امنیت ملی در دوره شمخانی، عدم احیای برجام بود. اگر دبیرخانه 

همسو بودهمان زمان احیا می شد«.
واعظی همچنین گفت: شمخانی در »عمل« مانع از توافق و بازگشت به برجام 

شد و آقای روحانی پنج تا شش بار تلاش کرده بود که او را برکنار کند.
شمخانی مدعی شد ضمن اینکه به رئیسی رای نداده، هیچ گاه به روحانی نیز 
رای نداده، زیرا رقبای او را مناسب تر می دیده، این در حالی است که رقبای اصلی 
روحانی، ابراهیم رئیسی و قالیباف بودند و این نکته تناقض آمیز در گفته های وی 

در کنار تلاش او برای به شکست کشاندن برجام قابل تامل به نظر می رسد.
روزنامه جمهوری اسلامی ایران در تاریخ 10 اردیبهشت 1403 در یادداشتی 

از علی شمخانی خواست »یا فعالیت اقتصادی کند یا در ساختار قدرت باشد.«
این روزنامه در این یادداشت ادعا می کند آقای شمخانی »حضور در جبهه 
اقتصادی« را برای خود و »فرزندان جبهه و جنگ«، »ضروری، شرعی و یک 
عمل انقلابی می داند« که »نه تنها مذموم نیست بلکه ممدوح و مشکور است«.

بر اساس گزارش سایت رویداد 24، بلومبرگ در گزارشی تحقیقی به تبدیل 
شدن یکی از فرزندان شمخانی به چهره های مهم در معاملات نفت ایران 

و روسیه پرداخت.
خبرآنلاین نیز به نقل از بلومبرگ مدعی شد: »حسین شمخانی موفق شده از 
فروش نفت و فرآورده های نفتی ایران و روسیه میلیارد ها دلار پول به جیب 

بزند.«
آقای شمخانی و نزدیکانش گزارش ها در مورد نفع او و فرزندانش از »کاسبی 
تحریم« را ناشی از »اغراض سیاسی« و برای »تخریب« چهره خود توصیف 

کرد.
خبرگزاری کار ایران )ایلنا( در گزارشی نوشته بود کشتی »کابل« متعلق به 
این خبرگزاری  گفته  به  »برادران شمخانی«  است که  شرکت »آدمیرال« 
»مالک« آن هستند. در پی انتشار این خبر، خبرگزاری فارس به نقل از یک 

منبع آگاه خبر داد که فرزندان علی شمخانی از ایلنا شکایت کرده اند.
نام علی شمخانی هنگام فرو ریزش ساختمان برج متروپل آبادان نیز در تیتر 
اخبار رسانه ها قرار گرفت اما وی بشدت از هرگونه دست داشتن در ساخت و 
ساز برج را تکذیب و از خود دفاع کرد. وی هرگونه ارتباط با حسین عبدالباقی 

مالک برج متروپل آبادان را هم تلویحاً تکذیب کرد.

تغییر ژئوپلیتیکی تاریخی در منطقه شام ؛
 چگونه علویان سوریه بازی تاج و تخت را باختند؟

سقوط دمشق، پایتخت سوریه، پس از آن که شورشیان، رژیم بشار اسد 
را سرنگون کردند، از یک تغییر ژئوپلیتیکی تاریخی در منطقه شام خبر 
می دهد. جایی که پس از سقوط بشار اسد، تلاش نهادهای مدنی برای 
محافظت از اقلیت های قومی و مذهبی سوریه در سراسر جهان افزایش 
یافته و نگرانی ها به ویژه بر آینده جامعه علوی متمرکز است، فرقه ای 

که خانواده اسد از آن سرچشمه می گیرد.
این نگرانی ها زمانی تقویت شد که حمله سریع شبه نظامیان اسلام 
گرای تحریر الشام یا HHH و دیگر شورشیان اسلام گرای مورد حمایت 
ترکیه تصرف دمشق انجامید. هیئت تحریر الشام که در لیست سازمان 
های تروریستی ایالات متحده قرار دارد، متعهد شده است که به حقوق 

علوی ها و سایر اقلیت های قومی و مذهبی احترام بگذارد.
سوریه که به سرزمین شام معروف است، موقعیت استراتژیک آن در 
تقاطع نقاط مهم سرزمینی و فرقه ای قرار دارد و همین موضوع، اهمیت 
سوریه را افزون می کند که چرا با سایر کشورهای عربی متفاوت است. 
هنگامی که قیام های مدنی در سال 2011 به نام بهار عربی آغاز شد و 
منجر به سقوط رهبران خودکامه مانند بن علی تونس )2011-1۹۸۹(، 
حسنی مبارک در مصر )1۹۸1-11(، معمر قذافی )1۹6۹-11( در لیبی 
و عبدالله صالح )1۹۷۸-12( در یمن شد، بشار اسد با وجود شورش های 
مردمی برای مطالبه آزادی های سیاسی در کشور، قدرت را به کمک 

دوستان قدیمی خود حفظ کرد.
در چنین شرایطی، داستان سوریه پس از استقلال این کشور از حکومت 
عثمانی، به طور پیچیده ای با خانواده اسد که متعلق به فرقه اقلیت 
علوی است مرتبط بود. از نظر تاریخی، سنی ها و شیعیان، دو شاخه 
اصلی اسلام، یا به طور خاص اقلیت علوی ها - فرقه ای که در قرن 
نهم در منطقه کوهستانی شمال شرقی سوریه ظهور کرد، در سوریه با 
هم درگیر شدند و منازعه شیعه و سنی جزء جدایی ناپذیری از فرهنگ 

سیاسی این کشور را تشکیل می داده است.
اقلیت علوی سوریه، حدود 10 درصد از جمعیت 24 میلیون نفری این 
کشور را تشکیل می دهند و عمدتا در استان های ساحلی لاذقیه و 
طرطوس متمرکز شده اند. اما تعداد قابل توجهی از علوی ها نیز در 
دمشق و حمص زندگی می کنند. از زمان به قدرت رسیدن خانواده 
اسد در سال 1۹۷0، سلسله اسد به شدت به علویان متکی بود که برای 
تصدی بسیاری از پست های عالی رتبه نظامی و اطلاعاتی آمده بودند.

علویان سالها از نظر تاریخی مورد تبعیض تندروهای اهل تسنن قرار 
گرفتند زیرا گروهی از تندروها، آنها را غیر مسلمان تلقی می کردند و 
بسیاری از آنها حتی امروز آنها را مرتد می نامند و برای تحقیرشان از 
آنها به عنوان نصیریه یاد می کنند. ابن تمیه، مفسر قرون وسطایی 
قرن چهاردهم مستقر در دمشق، که به عنوان بنیانگذار اندیشه سلفی 
در اسلام نیز شناخته می شود، فتوایی صادر کرد که در آن »علویان 
کافر تر از یهودیان، مسیحیان و حتی سرخپوستان بت پرست هستند« 

و جنگ علیه آنها را مجاز اعلام کرد.

قیمومیت فرانسه بر سوریه نقطه عطفی در تاریخ علوی ها بود. فرانسوی 
ها این اختیار را به علوی ها اعطا کردند که غیرنظامیان سوری را 
برای مدت نامحدودی در نیروهای مسلح خود استخدام کنند و مناطق 
انحصاری برای اقلیت ها، از جمله دولت کوهستانی علوی ایجاد کردند. 
دولت کوهستانی علوی بعدا منحل شد، اما علوی ها در بخش مهمی 
از نیروهای مسلح سوریه باقی ماندند. از زمانی که حافظ اسد از طریق 
جنبش اصلاحی در سال 1۹۷0 به قدرت رسید، دولت تحت سلطه 
نخبگان سیاسی به رهبری خانواده علوی اسد بود و در طول قیام اسلام 
گرایان در سوریه در دهه های هفتاد و هشتاد، حاکمیت را تحت فشار 

قرار داد.
در چنین پیشینه تاریخی بود که حزب بعث سوریه پس از استقلال 
این کشور از مصر تحت جمهوری متحد عربی تأسیس شد و خواستار 
وحدت پان عرب و ناسیونالیسم عربی شد. حزب بعث متشکل از اقلیت 
های مسیحی، سنی و علوی در سوریه پس از استقلال به شهرت 
سیاسی رسید و سلطه نظامی خود را افزایش داد. در سال 1۹63، حزب 
بعث قدرت را به دست گرفت و به عنوان تنها حزب سیاسی فعال در 
سوریه شناخته شد. در سال های بعد، درگیری های سیاسی، کودتاهای 
نظامی و بحران های منطقه ای، از جمله جنگ شش روزه اسرائیل، 
سوریه را بی ثبات کرد. سرانجام حافظ اسد، وزیر دفاع در یک کودتای 

بدون خونریزی در سال 1۹۷0 قدرت را به دست گرفت.
طریق  از  علوی  نخبگان  و  اسد  خانواده  اعضای  کودتا،  با  همزمان 
بانکداری، منافع تجاری در بخش عمومی، نفت و انرژی و موقعیت های 
تأثیرگذار در نهادهای دولتی، سهم بزرگی در اقتصاد در اختیار گرفتند. 
تا آن زمان تقریبا بی سابقه بود که فردی از جامعه علوی به رده بالای 
حزب بعث ارتقا پیدا کند و بتواند رئیس کشور شود. بنابراین، سوری ها 

دولت تحت رهبری خانواده اسد را یک قلمرو علوی می دانستند.
اما بعد از استحکام حکومت حافظ اسد، مشت آهنین رژیم شیعه علوی، 
دستگاه سیاسی و امنیتی پیچیده ای را برای حفاظت از بیضه اسلام در 
سوریه راه اندازی کرد. در چنین شرایطی مخالفان سیاسی شامل روزنامه 
نگاران، فعالان یا هر منتقد دولت تصفیه شدند. در چنین شرایطی بخش 
قابل توجهی از سربازان حرفه ای و افسران ارتش سوریه و همچنین 
گارد جمهوری و لشکر چهارم زرهی به رهبری ماهر اسد، یک نیروی 

کاملا علوی تشکیل دادند تا در برابر مخالفان به صفوف آهنینی تبدیل 
شوند. سقوط چنین سیستمی در خواب هم ممکن نبود.

اما در راستای همان رقابت قدیمی بین شیعه و اهل تسنن که مشابه 
تاریخی آن در عصر صفویه بین ایران و عثمانی در جریان بود و جنگ 
های بی ثمری را به یادگار گذاشت، اخوان المسلمین سوریه که به 
عنوان یک حزب سیاسی غیرفرقه ای نسبت به همتای مصری خود 

شروع به کار کرد، سلطه علوی ها را به چالش کشید.
    بخش قابل توجهی از سربازان حرفه ای و افسران ارتش سوریه و 
همچنین گارد جمهوری و لشکر چهارم زرهی به رهبری ماهر اسد، یک 
نیروی کاملا علوی تشکیل دادند تا در برابر مخالفان به صفوف آهنینی 

تبدیل شوند. سقوط چنین سیستمی در خواب هم ممکن نبود

اخوان المسلمین اولین حزب سیاسی اسلامی در سوریه بود اما بلافاصله 
فعالیت آنها توسط حافظ اسد ممنوع کرد. نیروهای اسلامگرا در دهه 
به چالش کشیدن  برای  را  از کارزارها  های ۷0 و ۸0 مجموعه ای 
مشروعیت حکومت اسد به راه انداختند. آنها شورش مسلحانه علیه 
حزب بعث را از طریق شبکه زیرزمینی در مساجد در قالب کلاس 
های آموزشی، بهداشتی و خیریه ها احیا کردند. اما این جنبش با پٌتک 
جمهوریت حافظ اسد سرکوب شد و بیش از هر زمان اهل تسنن تندرو 

را برای براندازی شیعیان علوی مصمم کرد.
اما حافظ اسد برای اینکه نشان دهد دولت او علیه سنی های مذهبی 
نیست، بلکه علیه عناصر رادیکال و تروریست ها است، با دقت اسلام 
سنی موازی و همسو با علویان را پرورش داد تا تهدیدات سیاسی علیه 
رژیمش را خنثی کند. هزاران مسجد جدید، مؤسسه آموزشی اسلامی 
و حتی مؤسسه حفظ قرآن اسد با شعبه هایی در اکثر شهرها و استان 
ها توسط دولت ساخته شد و شبکه ای از بسیج مردمی ایدئولوژیک 
وفادار به خود را تشکیل داد و توانست علمای سنی یا علمای دینی را 
که با شورش اخوان المسلمین مخالف می کردند را درون رژیم خود 
ادغام کند. از این رو تلاش حافظ اسد بر ترویج شکل معنوی اسلام 
و تضعیف ایدئولوژی اسلام سیاسی در میان جوانان سوری و پرهیز از 
جهاد متمرکز شد. اما بعد از حافظ اسد، تحولات بهار عربی بیش از هر 
زمان، نیروهای مخالف علوی ها را تقویت کرد و بعد از 13 سال به 

سقوط بشار اسد منجر شد.
با این حال، اظهار نظرهای اخیر ابومحمد الجولانی، رئیس هیئت تحریر 
الشام، با استقبال خوبی در میان علوی ها مواجه شده است. جولانی به 
سی ان ان گفته: »هیچ حق ندارد گروه دیگری را پاک کند. این فرقه ها 
صدها سال است که در این منطقه همزیستی داشته اند و هیچ حق ندارد 
آنها را از بین ببرد.« اما علوی ها همچنان نگران هیئت تحریر الشام 
هستند که از جبهه النصره برخاسته اند. چرا که در طول جنگ داخلی 
سوریه، چنین گروه هایی خواستار قتل عام علویان شدند. اما جناح های 

اسلام گرا اخیرا نسبت به اقلیت ها خویشتن داری نشان دادند.

خروج از لیست سیاه FATF در دستور کار دولت
پولشویی، تامین مالی تروریسم و اشاعه تسلیحات کشتار جمعی از 
 FATF مهم ترین دغدغه دولت ها و نهاد های مالی بین المللی است و
به عبارت ساده ارگان متولی مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم و 
جرایم سازمان یافته است که از ظرفیت های کارشناسی گروه »واحد های 
 )EGMONT( »به نام »گروه اگمونت )FLUs( »اطلاعات مالی
استفاده می کند تا از طریق تجزیه و تحلیل اطلاعات مالی کشورها، 

بتواند با تهدید های نظام مالی بین المللی مبارزه کند.
مالی  اطلاعات  واحد های  بین  همکاری  و  تعامل  ایجاد  با  نهاد  این 
کشور ها می کوشد بین ماهیت حساس افشای اطلاعات مالی و حفاظت 
از محرمانه بودن چنین افشاگری تعادل برقرار سازد و موارد مشکوک را 
پس از بررسی و تجزیه و تحلیل دقیق در واحد اطلاعات مالی کشورها، 
یا  قانونی  پیگرد  تحقیقات،  برای  مراجع ذی صلاح  به  مورد  حسب 

محاکمه گزارش کند.
از این رو، نظارت بر شفافیت مالی در سطح ملی و بین المللی و تحلیل 
داده های حاصل از گزارش های رسمی واصله از کشور های مختلف در 
زمره کار ویژه اف ای تی اف است تا دولت ها بتوانند بر اساس ارزیابی های 
انجام شده، ریسک سرمایه گذاری خود را در کشور های هدف کاهش 
داده و در مراودات بانکی و تعاملات با کشور های مشکوک )فهرست 

سیاه( احتیاط کنند.
با این حال »تنگنا ها و الزام های راهبردی« ایران برای تعامل و همکاری 
با گروه ویژه اقدام مالی باعث شده است که بیش از یک دهه این پرونده 

به صورت نامشخص باقی بماند.
به عبارت دیگر مساله تعامل با FATF )گروه ویژه اقدام مالی( بیش 
از یک دهه است که به موضوعی حساس و پیچیده در سیاست خارجی 
ایران تبدیل شده است و کشورمان به دلیل عدم پیوستن به این نهاد و 
اجرا نکردن توصیه های آن، همچنان در فهرست سیاه این نهاد قرار دارد 

و اقتصاد کشور گرفتار تبعات منفی متعدد آن شده است.
این پرونده از اوایل دهه ۸0 در ایران مطرح شد و به سرعت به یکی 
از بحث برانگیزترین مسائل سیاست خارجی ایران تبدیل شد و پس از 
اقدام دولت »حسن روحانی« در فرستادن لوایح چهارگانه شامل اصلاح 
قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم، اصلاح قانون مبارزه با پولشویی، 
پیوستن ایران به کنوانسیون سازمان ملل متحد برای مبارزه با جرایم 
سازمان یافته فراملی )پالرمو( و پیوستن ایران به کنوانسیون مقابله با 
تامین مالی تروریسم )CFT(، دو لایحه نخست یعنی اصلاح قانون 
مبارزه با تامین مالی تروریسم و اصلاح قانون مبارزه با پولشویی سال 
13۹۷ پس از تصویب مجلس شورای اسلامی و تایید شورای نگهبان 
به دولت ابلاغ شد و دو لایحه دیگر در میان تضاد دیدگاه های میان 
دولت و مجلس وقت با شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت 
نظام سرنوشتی نامعلوم یافت و با قرار گرفتن نام کشورمان در لیست 
سیاه این نهاد چالش های بسیاری بر سر راه مناسبات خارجی و روابط 

اقتصادی ایران با جهان به وجود آمد.
گفتنی است، نام ایران پیش از ارایه این لایحه ها توسط دولت روحانی 
نیز در لیست سیاه گروه ویژه اقدام مالی قرار داشت و با توجه به رویکرد 
برای  قوانین و بخشنامه ها در سال 13۹6،  برخی  ایران در تصویب 

یکسال اسم ایران در لیست سیاه تعلیق شد.
فهرست سیاه یا فهرست سیاه OECD از سال 2000 میلادی از 

سوی گروه ویژه اقدام مالی صادر شد و کشور هایی را فهرست می کند 
که سیاه FATF تشخیص دهد و معتقد باشد در نبرد جهانی علیه 
پول شویی و تأمین مالی تروریسم همکاری نمی کنند؛ به این کشور ها 
»کشور ها یا قلمرو های غیرهمکاری کننده« )NCCTs( نیز می گویند.

در عمر حدود سه ساله دولت سیزدهم نیز بار ها موضوع خروج ایران از 
FATF در رسانه ها مطرح شد، اما به سرعت توسط مسئولان وقت 
وزارت امور اقتصادی و دارایی درخصوص آن موضع گیری می شد و 
 FATF مقامات ایران در آن زمان اعلام می کردند که در خصوص
تحول جدی رخ نداده است حال آنکه در اواسط دولت رئیسی )1402( 
بار دیگر FATF اعلام کرد که ایران را به همراه کره شمالی و میانمار 

در لیست سیاه قرار داده است.
تو ارتفاع کار میکنی ؟ دیگه خیالت از بالابر راحت باشه !

فهرست  از  خروج  موضوع  دوباره  چهاردهم  دولت  کار  به  شروع  با 
سیاه FATF در دستور کار قرار گرفت و در هفته های اخیر مقامات 
متعدد دولتی ایران اظهارنظر های متعددی در این خصوص داشته اند 
و »مسعود پزشکیان« رئیس جمهوری اسلامی ایران نیز در این زمینه 
اظهار نظر کرده است تا نشان دهد دولت چهاردهم عزم جدی برای 

حل و فصل این پرونده دارد.
از سوی دیگر، با وجود آنکه برخی رسانه ها و چهره های سیاسی انتقادات 
خود را نسبت به تعامل با این نهاد مطرح کرده اند، »عبدالناصر همتی« 
وزیر امور اقتصادی و دارایی ایران از مزایای تعامل با FATF گفته 

است.
مخالفان پیوستن ایران به گروه ویژه اقدام مالی معتقدند طلایه داران 
FATF از جمله ایالات متحده، اتحادیه اروپا و بریتانیا، مهد پولشویی 
در دنیا هستند و اهداف کلان FATF نه فقط برای کاهش مصادیق 
و گلوگاه های این چالش اقتصادی در داخل و خارج کشور های عضو 
نیست، بلکه به نوعی در راستای وارد کردن فشار های مضاعف مالی 
به کشور های در حال توسعه و اقتصاد های نوظهور با هدف فروپاشی 

سیاسی و اجتماعی آن ها طراحی شده است.
در مقابل، رئیس جمهور به تازگی با اشاره به موضوع FATF که از 
سوی یکی از دانشجویان مطرح شد به این نگرانی ها اینگونه پاسخ داد: 
بیایید با یکدیگر FATF را در داخل پیاده کنیم. آمریکا آنجا نشسته 
و می فهمد که چه بلایی سر پولمان می آوریم، آمریکا می فهمد که 
 FATF کدام کشتی و کالا کجا می رود، اما خود ما بخاطر اینکه

داخلی نداریم اگر یک کشتی با بارش گم شود متوجه نمی شویم کجا 
رفته است.

وی تصریح کرد: فکر می کنید رژیم صهیونیستی چگونه افراد را ترور 
می کند، برای این است که همه چیز را خیلی راحت رصد و مشاهده 
می کند. در خارج از کشور کسی نمی تواند به راحتی دلار به حساب 
شما واریز کند، باید معلوم باشد چه کسی و از کجا این پول را برای 
شما پرداخت کرده است، شما در بازار نمی توانید دلار را هزینه کنید، 
همه این ها مشکل سیستمی است که ما در داخل کشور داریم. اینکه 
برخی ها FATF را قبول ندارند باید توضیح دهند چرا و مشکل آن 
چیست؟ نباید بدون اینکه فلسفه و اصل موضوع را نمی دانیم، بگوییم 

آن را قبول نداریم.
پزشکیان در همین راستا پرسشی مطرح کرد و افزود: از تجار و بازرگانان 
بپرسید که فقدان FATF چه بلایی سِر آن ها آورده است؟ واقعیت تلخ 

است، اما باید پذیرفت و برای آن راه حل پیدا کرد.
عبدالناصر همتی وزیر اقتصاد ایران هم در حالی که طیف وسیعی از 
رسانه ها و چهره های سیاسی بار دیگر حملاتشان را متوجه تعامل با 
FATF ساخته اند، در توئیتی از مزایای تعامل نوشت تا نگاه ویژه دولت 

به این مساله آشکار شود.
وی گفت: عادی سازی پرونده ایران در گروه اقدام مالی باعث رفع 
محدودیت های پولی و مالی 200 کشور و نهاد بین المللی علیه اشخاص 
حقیقی و حقوقی ایرانی، خنثی سازی پروژه منزوی کردن نظام پولی و 
مالی کشورمان توسط آمریکا و متحدانش، عادی سازی روابط بانکی 
ایرانیان از دانشجو گرفته تا تجار و فعالان اقتصادی در سراسر جهان، 
افزایش هزینه های دولت آمریکا در تهدید و تطمیع کشور ها و نهاد های 

بین المللی برای اجرای تحریم ها علیه ایران می شود.
از نگاه کارشناسان و صاحبنظران، پیوستن به FATF برخلاف نظر 
منتقدان فرصت های جدیدی از جمله حمایت از گروه های مقاومت، 
مبارزه با قاچاق سازمان یافته سلاح و مواد مخدر، اصلاح نظام بانکی، 
ارتقای جایگاه و وجهه بین المللی ایران و امکان استفاده از منابع مالی 
صندوق بین المللی پول و بانک جهانی را پیش روی ایران می گذارد و 
تهران می تواند با اصلاح و تقویت قوانین داخلی خود و اجرای مفاد 
مربوط به برنامه اقدام ایران و با توسل به روش های حقوقی و سیاسی از 
مواجهه با مشکلات و خطر های محتمل پرهیز و از فرصت ها بهره ببرد 

و زمینه را برای خروج از فهرست سیاه فراهم کند.



دکتر ویوک اچ. مورتی در کتاب »با هم، قدرت شفابخش ارتباط های 
انسانی در جهانی کم و بیش تنها« از قدرت شفابخش ارتباط های انسانی 
سخن گفته و چهار راه حل کلیدی برای عبور از بحران دنیای کنونی 
یعنی تنهایی را مطرح می کند.به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، کتاب 
»باهم« از مجموعه کتاب هایی با عنوان امکان است که به ترک عادت 
های بد، عادت های موفقیت، راه های کنترل خشم و عصبانیت، روش 
های تغییر نگرش و درنهایت روش های رسیدن به آرامش می پردازند.

»با هم، قدرت شفابخش ارتباط های انسانی در جهانی کم و بیش تنها« 
نوشته ویوک اچ. مورتی روایت گر داستان های الهام بخش و دلگرم کننده 
از افراد و جوامعی است که در حال برداشتن گام های بزرگی هستند تا 
به دیگران نشان دهند که تنها نیستند.دکتر مورتی که زندگی سراسر 
پرفرازونشیبی داشته، از خاطرات خود به عنوان مثالی واقعی برای برخورد 
با موضوع تنهایی استفاده می کند. هدف او از نوشتن این کتاب، تنها ارائه  
مجموعه ای از راهکارها برای گریز از تنهایی نیست، او در اثر ویژه  خود 
سعی می کند تا نقش فراموش شده  روابط بین فردی را در سلامت انسان 
به خوانندگان خود یادآوری کند و از این  طریق قدمی در راستای بهبود 
جهان آینده  ما بردارد.نویسنده  که خود سابقه  سال ها خدمت در نظام 
بهداشت و سلامت آمریکا را دارد، در این اثر پرفروش نیویورک تایمز، 
خواننده را از خطرات جامعه ای که هر روز بیشتر از روز قبل به انزوا و 
تنهایی دچار می شود، باخبر می کند. او به کشورهای مختلف سفر کرد، 
با پزشکان، دانشمندان، کودکان، والدین و اعضای جامعه همنشین شد 
و آخرین یافته های علمی را مطالعه کرد تا بفهمد که چرا مردم این قدر 
احساس تنهایی می کنند. فناوری باعث صمیمیت بیشتر می شود، ولی 
می تواند ما را منزوی تر کند.دکتر مورتی در این کتاب می گوید: تنهایی 
یک مشکل جدید برای سلامت عمومی جامعه است؛ علت اصلی و 
عامل بسیاری از اپیدمی هایی است که امروزه جهان را فرا گرفته، از 
اعتیاد به الکل و مواد مخدر گرفته تا خشونت. او استدلال می کند که 
افسردگی، اضطراب و تنهایی نه تنها بر سلامت ما تأثیر می گذارد، بلکه 
بر تجربه فرزندانمان در مدرسه، عملکرد ما در محل کار، و احساس 
تفرقه و دوقطبی شدن در جامعه تأثیر می گذارد.»با هم، قدرت شفابخش 
ارتباط های انسانی در جهانی کم و بیش تنها« در 2 بخش و هشت 
فصل با عناوین معنا دادن به تنهایی/ پیش چشم ما/ تکامل تنهایی/ 
از تنهایی/ ساختن  ارتباطی/ چرا حالا؟/ نقاب برداشتن  فرهنگ های 

زندگی صمیمانه تر/ ارتباط درون و بیرون/ حلقه های ارتباط/ خانواده ای 
از خانواده ها ترجمه شده است.در این کتاب چهار راهبرد کلیدی که به 
ما کمک می کنند نه تنها به سلامت از بحران تنهایی عبور کنیم، بلکه 
دنیای اجتماعی آینده را نیز شفا بخشیم به این شرح معرفی می شوند؛1. 
هر روز زمانی را با کسانی که دوستشان دارید بگذرانید. هر روز حداقل 
15 دقیقه را به برقراری ارتباط با کسانی که بیشتر به آن ها اهمیت 
می دهید اختصاص دهید.2. روی یکدیگر تمرکز کنید. چندوظیفه ای 
بودن را فراموش کنید و توجه کامل خود را به طرف مقابل بدهید، در 
صورت امکان تماس چشمی برقرار کنید و واقعا گوش دهید.3. تنهایی 
را بپذیرید. اولین قدم برای ایجاد ارتباط قوی تر با دیگران، ایجاد ارتباط 
قوی تر با خودتان است. مدیتیشن، دعا، هنر، موسیقی وبیرون رفتن از 
خانه، همگی می توانند منابع آرامش و شادی شخصی شما باشند.4. 
کمک کنید و کمک بگیرید. خدمت رسانی شکلی از ارتباط انسانی است 
کند. سرزدن  یادآوری می  ما  به  زندگی  در  را  ما  و هدف  ارزش  که 
به همسایه ها، گرفتن مشاوره، حتی لبخند زدن به یک غریبه، همه 
می توانند ما را قوی تر کنند.کتاب »با هم، قدرت شفابخش ارتباط های 
انسانی در جهانی کم و بیش تنها« ترجمه نرگس حق مرادی در 3۸6 
صفحه است که از سوی انتشارات دکسا وارد بازار کتاب شده است .چه 
کسی می داند تنهایی حقیقی چیست؟ نه فقط واژه معمول تنهایی که 
وحشت عریان؛ وحشتی که در حضور تنهایان نقاب بر چهره می زند. 
جوزف کنراد از چشم غربی تنهایی شبیه مهمانی بالماسکه بزرگی است. 
ممکن است با چهره ای خشمگین، بیگانه و غم آلود و دیگر حالات 
عاطفی ناخوشایند ظاهر شود. چه بسا خودش را به شکل های دیگری 

نشان دهد؛ آثار تروما را شدیدتر کند و اگر به دنبال درمان نباشیم درد 
را پایدارتر و سخت تر می کند.این نارهای در هم تنیده درد، ترس و 
ناامیدی، تشخیص منبع واقعی را برای این موقعیت های ناخوشایند 
تقریباً ناممکن می سازد، ولی اگر با دقت به قصه های درد، مثل ماجرای 
آنتونی دوران، گوش کنیم، در می یابیم که تنهایی جایی همین اطراف 
در کمین نشسته است.مردان تیم آلفا برای آنتونی مثل خانواده بودند. 
اولین مأموریت این گروه در واقعه یازده سپتامبر و در پایگاه نظامی 
اسکوفیلد رقم خورد که طی آن پیوند عمیقی بر پایۀ هدفی مشترک بین 
اعضا به وجود آمد. خیلی ها مثل آنتونی با دیدن فرو ریختن برج های دو 
قلو داوطلب کمک شدند. آن ها در گروهی کوچک دوازده ماه با هم کار 
کردند. آموزش دیدند، غذا خوردند و یک جا خوابیدند، آنها نه تنها قدرت 
جسمانی یکدیگر را تقویت می کردند بلکه طوری به هم پشتگرم بودند 
که می توانستند بی تردید به هم تکیه کنند. در پایان آموزش، تیم آلفا 
با یک هواپیمای نظامی به افغانستان اعزام شد تا مأموریت یک ساله را 
آغاز کند. بعدها آنتونی به من گفت که آن یک سال بهترین سال زندگی 
اش بود.او می گوید چیزی که در بیست و سه سالگی حتی تصورش را 
هم نمی کرد این بود که جنگ تا این حد به او احساس تعلق دهد. »می 
دانید می توانستم با تمام وجود برای مردی که در سمت چپ یا راستم 
ایستاده بود. بمیرم. رابطه ها تا این حد قوی بود« به علاوه آنها به دلیل 
کارشان به خود افتخار می کردند و به این مأموریت و به یکدیگر ایمان 
داشتند.در افغانستان، آنتونی به مأموران اف بی ای کمک می کرد تلفن 
ها را ردیابی کنند تا به شورشیانی برسند که در ساختمان های مخروبه 
پنهان شده بودند. او به آنجا فرستاده شده بود تا از افغان هایی محافظت 
کند که به دلیل شرکت در اولین انتخابات دموکراتیک افغانستان جانشان 
را به خطر می انداختند.بعضی روزها، تیم آنتونی برای توزیع غذا و خواربار 
بین مردم به مأموریت های بشر دوستانه فرستاده می شدند. گاهی دمای 
هوا به 12۷ درجه فارنهایت )53 درجه سانتیگراد( می رسید و سربازها 
مجبور بودند آن گرما را در لباس های نظامی تحمل کنند، هر روز امکان 
داشت یک نفر یا همه اعضای تیم به اردوگاه بازنگردد. با این حال همین 
موضوع آنها را کنار هم نگه میداشت. آنتونی به یاد می آورد که بی شک 
همین همبستگی ای که بین سربازان گروهانش حس می کرد دلیل 
تاب آوری شان بود. وقتی آنتونی در سال 2006 به خاک آمریکا بازگشت 

از همان لحظه اول تمام وجودش تشنه آن ارتباط شد.
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وزیر فرهنگ: مردم اتلاف انرژی را تذکر دهند
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه اتلاف برق یا انرژی، موضوع 
را با مدیران مجموعه های فرهنگی و هنری در میان گذارند و از آنها بخواهند که به خدمت رسانی پایدار برق 
و گاز در کشور کمک کنند.به گزارش ایرنا از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سیدعباس صالحی در راستای 
پویش »2 درجه مصرف کمتر انرژی« که رئیس جمهور اعلام کردند، تاکید کرده است: بر ما لازم است که 
برای گذر از این شرایط سخت و دشوار در کنار هموطنان در سراسر کشور، همه سالن های سینمایی، هنری 
و موسیقی، گالری ها و دیگر مجموعه های مرتبط با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 2 درجه از دمای محیطی 

خود را کاهش دهند.وی افزود: در فضاهای محیطی تا حد امکان که مخل فعالیت  هنرمندان و آسایش مراجعان نباشد، چراغ های اضافه خاموش شود یا نور 
محیط کمتر از قبل شود. در ساعات عدم فعالیت به ویژه در ساعات بامدادی، چراغ ها و گرمایش محیط خاموش شود.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین 
از عموم مردم، همکاران خود و اهالی فرهنگ، هنر و رسانه درخواست کرد در صورت مشاهده هرگونه اتلاف برق یا انرژی، موضوع را با مدیران مجموعه ها 
در میان گذارند و از آنها بخواهند که به خدمت رسانی پایدار برق و گاز در کشور کمک کنند.صالحی ادامه داد: پیام گیر گویای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 دوشنبه  26 آذر  1403به شماره 33۹66050 آماده بررسی گزارش شهروندان درباره این موضوع است.
 شماره 6909     

سینمافرهنگ

 2025 اسکار  از  قبل  درخت«  آغوش  »در  حضور 
ابراهیم  آخر  کلاکت های  هند،  در  جشنواره ای  در 
اکران  و  الله«  کلیم  »موسی  برای  حاتمی کیا 
مهمترین  سینما،  موزه  در  باد«  »مردمان  عمومی 
است.به  پاییز  آخر  روزهای  برای  سینما  خبرهای 
می کنیم،  سپری  را  پاییز  آخر  هفته  ایرنا،  گزارش 
هوای شهرها اگر چه سرد و آلوده است، اما همین 
هفتم  هنر  به  را  دلمان  سینما  از  کوتاه  خبر  چند 
به گوش می رسد،  گرم تر می کند، خبرهای خوبی 
در آغوش درخت نماینده کشورمان در اسکار 2025 
هندی ها  مهمان  و  گذاشته  بالیوود  سرزمین  به  پا 
و  ها  فیلمبرداری  آخرین  الله  کلیم  موسی  شده، 
قرار  و  را سپری می کند  پایانی خود  سکانس های 
بهترین مستند  نامزد  که  باد  مردمان  است مستند 
اواسط  است  گلوب  گلدن  و  اسکار  آکادمی  جایزه 
گذاشه  نمایش  به  تهران  در  سینما  موزه  در  هفته 

شود.
حضور »در آغوش درخت« و »عطرآلود« در هند

از  که  هند  چنای  جشنواره  دوره  دومین  بیست  و 
 2۹ تا   22 با  برابر  جاری  سال  دسامبر   1۹ تا   12
آذر برگزار می شود، میزبان فیلم های »در آغوش 
درخت« و »عطرآلود« از تولیدات سازمان سینمایی 
سوره است.فیلم سینمایی »در آغوش درخت« به 
کارگردانی بابک خواجه پاشا و تهیه کنندگی سجاد 
نصراللهی نسب و محمدرضا مصباح و »عطرآلود« 
به کارگردانی هادی مقدم دوست و تهیه کنندگی 
یوسف منصوری در بخش رقابتی جشنواره چنای 
چنای  فیلم  بین المللی  دارند.جشنواره  حضور  هند 
انجمن  توسط  و  هند  چنای،  شهر  در   )CIFF(
حمایت  هند،  سینمای  از  تقدیر  بنیاد  سینمایی، 
دولت تامیل نادو، اتاق بازرگانی فیلم هند جنوبی و 
فدراسیون فیلم هند برگزار می شود. درک فرهنگ 
به  کمک  سینما؛  هنر  برتری  طرح  و  دیگر  ملل 
فیلم ملل مختلف در  از فرهنگ  درک و قدردانی 
زمینه اخلاق اجتماعی و فرهنگی، ترویج دوستی و 
همکاری بین مردم جهان از اهداف جشنواره است.

در این جشنواره بیش از صد فیلم بلند بین المللی 
از بیش از 60 کشور جهان به نمایش در می آید.»در 
نماینده  عنوان  به  حاضر  حال  در  درخت«  آغوش 

اسکار 2025 نیز معرفی شده است.
فیلمبرداری نسخه سینمایی »موسی کلیم الله )ع(« 
پایان است،  ابراهیم حاتمی کیا روبه  به کارگردانی 
فناوری  از  استفاده  با  است  تلاش  در  حاتمی کیا 
نسخه  ایران،  در  بار  اولین  برای  مجازی  تولید 
)ع(«  کلیم الله  »موسی  پیش نمایش  و  سینمایی 
کند. آماده  فجر  فیلم  در جشنواره  برای حضور  را 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی با 
همراهی مسئولان صدا و سیما در روزهای پایانی 
فیلمبرداری نسخه سینمایی این پروژه، سر صحنه 
آن حضور پیدا کرد و از نزدیک در جریان مراحل 
تولید این اثر قرار گرفت و از کارگاه ها و استودیوی 
بزرگ جنبی سریال دیدن کرد.نسخه پیش نمایش 
آن،  سریال  نسخه  مانند  )ع(«  کلیم الله  »موسی 
که  می شود  آماده  مجازی  تولید  نوین  فناوری  با 
توسط جوانان متخصص  آن  تکنولوژی  از  بخشی 
و  است.فیلم  شده  بومی  حاتمی کیا  زیرنظر  کشور 
مرکز سیما  )ع( محصول  الله  کلیم  سریال موسی 
و  اتمام  از  بعد  پروژه  این  عوامل  و  بوده  فیلم 
آماده سازی این نسخه، بلافاصله فیلمبرداری فصل 

اول سریال را آغاز می کنند.
نمایش مستند »مردمان باد« در موزه سینما

فیلم های مستند در موزه سینما  ویژه  نمایش های 
انجمن  با مشارکت  مستند  عنوان شب های  تحت 
صنفی تهیه کنندگان سینمای مستند، فیلم  مردمان 
باد بر روی پرده سالن فردوس موزه سینما می رود.

در بیست و چهارمین نشست شب های مستند که 
روز دوشنبه 26 آذر ساعت 1۷ برگزار می شود، ارد 
نژاد  موسوی  ابراهیم  مطرح،  مستندساز  عطارپور 
کارشناس مطالعات امور عشایر و فخرالدین سیدی 
می  صحبت  فیلم  درباره  پیشکسوت  مستندساز 
کنند.مستند مردمان باد نامزد بهترین فیلم مستند 
شکل  به  گلوب؛  گلدن  و  اسکار  آکادمی  جایزه 
پرتگاه های  به  را  بیننده  نفس گیری  و  خیره کننده  
رودخانه های  یخی  آب های  و  زردکوه  خطرناک 
شگفت انگیزترین  از  یکی  و  می برد  آن  خروشان 

مهاجرت های روی زمین را به تصویر می کشد.
و  واقعی  تصاویر  با   1۹۷6 سال  در  مستند  این 
همزمان  و  شده؛  ثبت  بازیگر  حضور  بدون  زنده 
رئیس  رستمی،  جعفرقلی خان  که  است  دوره ای  با 

طایفه بختیاری بود.  

میراث فرهنگی،  وزیر 
و  گردشگری 
با  صنایع دستی 
یگان  اینکه  بیان 
محافظ  حفاظت، 
است،  ملت  هویت 
گفت: میراث فرهنگی 
و  است  نرم  قدرت 
از  صیانت  متولیان 

عمومی  روابط  مرکز  از  ایرنا  گزارش  هستند.به  ایران  از  دفاع  حافظان  آن 
و اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، سیدرضا 
صالحی امیری در هفتمین نشست تخصصی سراسری فرماندهان، معاونان، 
پایگاه های حفاظتی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری  مسئولان و مدیران 
فرهنگی تاریخی  مجموعه  در  آذرماه(   24- )شنبه  امروز  که  صنایع دستی  و 
شخصیت ساز  و  هویت  میراث فرهنگی  اینکه  بیان  با  شد،  برگزار  نیاوران 
فیروزآباد،  استخر،  مرودشت،  شهرسوخته،  هگمتانه،  جیرفت،  گفت:  است، 

نقش جهان و همه آثار تاریخی هویت این سرزمین هستند.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با اشاره به اینکه جغرافیای 
می شوند،  محسوب  کشور  نرم  قدرت  ناملموس،  و  ملموس  میراث  و  ایران 
تصریح کرد: جامعه با قدرت نرم زیست می کند و با قدرت سخت حفاظت 
بسیار  کار  که  می کند  حفاظت  ملت  یک  هویت  از  حفاظت  یگان  می شود. 
ایران  میراث   کرد:  تصریح  امیری  است.صالحی  تقدیری  قابل  و  ارزشمند 
بین کشورهای عضو  رقیب بی نظیری  تاریخی  و  لحاظ جایگاه فرهنگی  از 
سازمان ملل است و هیچ کشوری در دنیا با ظرفیت های متنوع تاریخی و 
تمدنی ایران نداریم.وی میراث فرهنگی را متولی دفاع از ایران عنوان کرد و 
افزود: جامعه بسیار هوشمند است و روابط خودتنظیمی بین اجزای فرهنگی 
قرار  ایرانی  و  ملی  عنصر  مقابل  در  دینی  عناصر  وقت  هیچ  دارد.  دینی  و 
نگرفته اند. ایرانیت و اسلامیت دو بال هویتی ما هستند و تعارضی بین این 2 
وجود ندارد.صالحی امیری با بیان اینکه »به دلیل محدودیت منابع و امکانات 
کافی و در دسترس، در صیانت از آثار تاریخی کشور کوتاهی هایی صورت 
گرفته است«، بر اهمیت توسعه و صیانت از میراث فرهنگی کشور تاکید کرد 
و افزود: به دلیل علاقه جامعه ایرانی به خصوص نسل جوان به شناخت و 
حفاظت از میراث فرهنگی، می توانیم سازمان دهی مکملی با یگان حفاظت 
داشته باشیم و با استفاده از ظرفیت نیروهای محلی، تشکل ها و انجمن ها از 
این میراث حفاظت مؤثرتری داشته باشیم.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی مقابله با قاچاق را »جهاد« خواند و افزود: در سال های گذشته 
جنگ و مبارزه، جهاد بود و امروز مقابله با عناصر ضد هویت ملی، جهاد است. 
رسالت هر دو یکی اما ماموریت آنها متفاوت است؛ اگر آن جهاد مقدس بود 
موثر  و  مشترک  های  همکاری  اهمیت  بر  است.وی  مقدس  نیز  جهاد  این 
به منظور تقویت و توسعه امکانات، تجهیزات و منابع انسانی یگان حفاظت 
تاکید کرد.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از نمایشگاه موقت 

آثار کشف شده توسط یگان حفاظت میراث فرهنگی بازدید کرد.  

مجموعه های زیرنظر وزارت 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
درجه مصرف  پویش »2  به 
کمتر انرژی« رئیس جمهور 
از مخاطبان خود  و  پیوستند 
 2 کاهش  تابا  کردند  دعوت 
در  محیط  دمای  درجه ای 
سراسر  در  هموطنان  کنار 

کشور باشند.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا، 
سیدعباس  آنکه  از  پس 
و  فرهنگ  وزیر  صالحی 
از شهروندان  اسلامی  ارشاد 
مشاهده  صورت  در  خواست 
یا  برق  اتلاف  هرگونه 
انرژی، موضوع را با مدیران 
و  فرهنگی  مجموعه های 
از  و  گذارند  میان  در  هنری 

کنند،  در کشور کمک  گاز  و  برق  پایدار  به خدمت رسانی  بخواهند که  آنها 
کمتر  درجه مصرف  پویش »2  به  نیز  وزارتخانه  این  زیرنظر  مجموعه های 
انرژی« رئیس جمهور پیوستند.صالحی در راستای پویش »2 درجه مصرف 
کمتر انرژی« تاکید کرد: بر ما لازم است که برای گذر از این شرایط سخت 
و دشوار در کنار هموطنان در سراسر کشور، همه سالن های سینمایی، هنری 
و موسیقی، گالری ها و دیگر مجموعه های مرتبط با وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی 2 درجه از دمای محیطی خود را کاهش دهند.
وی افزود: در فضاهای محیطی تا حد امکان که مخل فعالیت  هنرمندان و 
نور محیط کمتر  یا  نباشد، چراغ های اضافه خاموش شود  آسایش مراجعان 
از قبل شود. در ساعات عدم فعالیت به ویژه در ساعات بامدادی، چراغ ها و 
از  همچنین  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  شود.وزیر  خاموش  محیط  گرمایش 
درخواست کرد  رسانه  و  فرهنگ، هنر  اهالی  و  مردم، همکاران خود  عموم 
مدیران  با  را  موضوع  انرژی،  یا  برق  اتلاف  هرگونه  مشاهده  صورت  در 
پایدار  خدمت رسانی  به  که  بخواهند  آنها  از  و  گذارند  میان  در  مجموعه ها 
برق و گاز در کشور کمک کنند.بنا بر اعلام روابط عمومی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، نادره رضایی معاون امور هنری، نیکنام حسینی پور مشاور 
وزیر و رئیس مرکز روابط عمومی، نهاد کتابخانه های عمومی کشور، سازمان 
آذربایجان  عمومی  کتابخانه های  هنر،  تالار  اسلامی،  ارتباطات  و  فرهنگ 
شرقی و زنجان، مجموعه تئاتر شهر، اداره کل هنرهای نمایشی، پایگاه ایران 
تئاتر، کتابخانه عمومی شهید باکری ملکان از جمله افراد و مجموعه هایی 
هستند که تاکنون به پویش »2 درجه کمتر« پیوسته اند و از مخاطبان خود 
دعوت کرده اند که به این پویش بپیوندند.به گزارش ایرنا، با ورود موج سرما 
با کاهش 2  تا  از مردم خواست  به کشور، مسعود پزشکیان، رئیس جمهور 
درجه ای دمای محیط به صرفه جویی 50 میلیون مترمکعب گاز کمک کنند؛ 

تاکنون برخی از وزرا و مسئولان به این پویش پیوسته اند. 

نماینده اسکاری ایران به هند رفت
 آخرین کلاکت ها برای فیلم 

حاتمی کیا

وزیر میراث فرهنگی: یگان حفاظت، 
محافظ هویت ملت است

 میراث ناملموس قدرت نرم کشور

پویش »2 درجه کمتر« در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی

درخواست صمیمانه پزشکیان نشان دهنده دغدغه جدی دولت در مورد محیط زیست است
و  صمیمانه  درخواست  گفت:  رسانه  و  ارتباطات  مدرس  و  پژوهشگر 
دمای  درجه ای  دو  کاهش  برای  مردم  از  پزشکیان  دکتر  خودمانی 
منازل، دغدغه جدی دولت در مورد مدیریت مصرف انرژی و مقابله 
با بحران های زیست محیطی را نشان می دهد.قادر باستانی تبریزی، 
پژوهشگر و مدرس ارتباطات و رسانه در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی 
ایرنا، درباره درخواست رئیس جمهور برای کاهش دو درجه ای دمای خانه 
و وظیفه رسانه ها در قبال آن، توضیح داد: رسانه ها به عنوان مهم ترین 
ابزار اطلاع رسانی و تأثیرگذاری بر رفتارهای اجتماعی، نقش مهمی ایفا 
می کنند. این نقش می تواند در سه محور اصلی اطلاع رسانی، آموزش و 
تشویق عمومی تبلور پیدا کند و از طریق برنامه ریزی دقیق و اقدامات 
خلاقانه، به تغییر رفتار جامعه در این زمینه کمک کند. در درجه اول، 
رسانه ها باید پیامدهای مثبت کاهش دما از جمله، کاهش مصرف انرژی، 
صرفه جویی اقتصادی در قبوض خانوار، کاهش وابستگی به منابع فسیلی 
و کمک به کاهش آلودگی های زیست محیطی را به طور شفاف و مستدل 

به شهروندان منتقل کنند.
 قادر باستانی تبریزی، پژوهشگر و مدرس ارتباطات و رسانه

وی افزود: گزارش های خبری، مستندها و برنامه های تلویزیونی رسانه 
ملی، باید تأثیرات این اقدام را در کاهش بار شبکه انرژی کشور و تأمین 
پایدار انرژی برای همه نشان دهند. علاوه بر این، ارائه اطلاعات درباره 
تأثیرات،  این  تغییرات آب وهوایی و نقش هر فرد در کاهش  تاثیرات 
می تواند آگاهی عمومی را افزایش دهد.رسانه ها مخصوصا آنهایی که در 

خط مخالف دولت قرار دارند و دارای امکانات بسیار زیاد ارتباطی هستند، 
در این زمینه پیشقدم باشند و وحدت ملی را در یک موضوع همگانی 
به نمایش بگذارندباستانی تبریزی با تاکید بر این که رسانه ها در وهله 
دوم، از طریق برنامه های آموزشی و تحلیل های کارشناسی، رسانه ها 
راهکارهای عملی برای کاهش دمای محیط خانه بدون کاهش آسایش 
افراد را نشان بدهند بیان کرد: برای مثال، تولید محتوای آموزشی در 
قالب ویدئوهای کوتاه، بروشورهای دیجیتال و اینفوگرافیک های جذاب، 
می تواند توجه مردم را به راهکارهایی مانند استفاده از پوشاک مناسب 
فصل، بهره گیری از عایق بندی ساختمان ها، کاهش نشتی های حرارتی 
و بهینه سازی استفاده از وسایل گرمایشی جلب کند. همچنین، دعوت از 
کارشناسان حوزه انرژی برای ارائه راهنمایی های کاربردی می تواند نقش 

مؤثری در تغییر نگرش ها ایفا کند.پژوهشگر و مدرس ارتباطات و رسانه 
ادامه داد: همچنین رسانه ها با بهره گیری از کارزارهای تبلیغاتی خلاقانه 
و استفاده از نظرات شخصیت های محبوب، اینفلئونسرها و هنرمندان و 
ورزشکاران مردمی و تأثیرگذار، باید مردم را به مشارکت در این حرکت 
ملی تشویق کنند. تولید برنامه هایی درباره نمونه های موفق خانوارها یا 
محله هایی که در این زمینه پیشرو بوده اند، می تواند الگوهای عملی برای 
سایر افراد جامعه فراهم آورد. علاوه بر این، ایجاد رقابت های اجتماعی 
یا جوایز تشویقی برای کاهش مصرف انرژی هم انگیزه بیشتری ایجاد 
می کند.باستانی تبریزی تاکید کرد: من فکر می کنم، رسانه ها به ویژه در 
فضای مجازی و هر کسی که به نوعی بر افکار عمومی تاثیر دارد، باید 
وظیفه ملی خود بدانند که با استفاده از قدرت اقناع، توانایی انتشار گسترده 
پیام ها و بهره گیری از امکانات فناورانه جدید، بتوانند بر نگرش مردم و 
رفتارهای عمومی تاثیر گذاشته و به تحقق این هدف ملی یاری رسانند.

وی گفت: آقای پزشکیان نشان داده که یک رییس جمهور مردمی، 
صادق و درستکار است. رسانه ها مخصوصا آنهایی که در خط مخالف 
دولت قرار دارند و دارای امکانات بسیار زیاد ارتباطی هستند، در این 
زمینه پیشقدم باشند و وحدت ملی را در یک موضوع همگانی به نمایش 
بگذارند.به گزارش ایرنا، با ورود موج سرما به کشور، مسعود پزشکیان، 
رئیس جمهور از مردم خواست تا با کاهش 2 درجه ای دمای محیط به 
صرفه جویی 50 میلیون مترمکعب گاز کمک کنند؛ تاکنون برخی از وزرا 

و مسئولان به این پویش پیوسته اند.

روایتی از توطئه موساد و نگاه حاج قاسم به حفظ حرمت و آبروی افراد

چهار راهبرد کلیدی برای عبور از بحران تنهایی

استان کرمان در آستانه پنجمین سالگرد شهادت سردار  بازرس کل 
سپهبد حاج قاسم سلیمانی، خاطراتی از سردار دل ها از جمله نگاه حاج 
قاسم به حفظ حرمت و آبروی افراد به بهانه پرونده مربوط به توطئه 

موساد برای منفجر کردن بیت الزهرا )س( کرمان را روایت کرد.
به گزارش ایرنا، سردار سلیمانی در کنار نبوغ کم نظیر و افتخاراتی که 
در میدان های مختلف نظامی نه تنها برای خود که برای ایرانیان کسب 
کرد، به سبب خودسازی، ارتباط با معبود و اخلاص ویژه ای که داشت، 
جنبه های دیگری از یک شخصیت ملی و فراملی را به منصه ظهور 

گذاشت که هنوز خیلی از ابعاد آن شناخته نشده است.
از  او  با  از زبان کسانی که  ناگفته  بیان روایت های واقعی و خاطرات 
نزدیک در ارتباط بودند به این شناخت از سردار دل ها کمک می کند تا 
الگویی برای نسل حاضر و آینده باشد. موضوعی که بازرس کل استان 
کرمان در دیدار با اعضای شورای اسلامی شهرستان کرمان آن را مطرح 

کرد و گفت: مکتب سردار سلیمانی، راهگشای مشکلات مردم است.
از تاکید بر نظارت دقیق بر مدیران تا روایت های ناب از سردار سلیمانی

روز  استان کرمان  بازرسی  روابط عمومی سازمان  که  پایه خبری  بر 
یکشنبه در اختیار رسانه ها قرار داد، دادخدا سالاری در جمع شماری از 
اعضای شورای اسلامی و شهرداران شهرستان کرمان با اشاره به نگاه 
سردار سلیمانی به حفظ حرمت و آبروی افراد گفت: در رابطه با پرونده 
مربوط به توطئه موساد برای منفجر کردن بیت الزهرا )س( و شهادت 
و شناسایی  به کشف موضوع  سردار سلیمانی که خوشبختانه منجر 
عاملان شد، نام یک فرد از مرتبطین با سردار که بدون اطلاع، زمینه 
حضور اعضای این گروه در روستای زادگاه سردار را فراهم کرده بود، در 
پرونده مطرح شد.مدیرکل بازرسی کرمان افزود: اما سردار سلیمانی تاکید 
ویژه ای داشت که چون این فرد از سر بی اطلاعی این اقدام را انجام 
داده، نامی از وی در هیچ کجا ذکر نشود تا مبادا به خود فرد، خانواده وی 

و طایفه او در آینده برچسب زده و خدشه ای به آبروی آنها وارد شود.
سالاری تصریح کرد: البته سردار سلیمانی با وسعت نگاه خود درباره 
برخورد با عاملان این حرکت نیز توصیه های فراوانی داشت که بیانگر 

ناگفته های بسیار از مکتب و سیره این شهید والامقام است.
نگاه حاج قاسم به زندانیان و خانواده زندانیان

این مقام قضایی همچنین به روایت دیگری از سردار سلیمانی پرداخت و 

تاکید کرد: یک روز در محل بیت الزهرا)س(- موقوفه شهید سلیمانی که 
به حسینیه و محل برگزاری مناسبت های مذهبی تبدیل شده-، همسر 
یک فرد زندانی به وی مراجعه کرد و درخواست هایی داشت که سردار 
پس از رفتن وی؛ درباره وضعیت این زندانی و جرمش از بنده سوال کرد 
و گفتم که به دلیل حمل مواد مخدر به 25 سال حبس محکوم شده 
است و سوال کرد که آیا این فرد را مجازات کرده اید؟ گفتم: بله.وی 
گفت: سردار سلیمانی در آن روز گفتند که شما در حقیقت خانواده این 
فرد را مجازات کرده اید، چراکه این فرد اگر در بیرون از زندان بود باید 
معیشت و نیازهای خانواده خود را تامین می کرد اما اکنون در زندان از 
لباس، غذا و امکانات رایگان برخوردار است و اعضای خانواده اش باید 

برای تامین معیشت خود سختی و مشقت های فراوان را تحمل کنند.
سالاری تاکید کرد: ما در شهر حاج قاسم باید تجانس و همنشینی 
بیشتری را با مکتب سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی داشته باشیم 
و این به معنای صرفا صحبت کردن و شعار دادن نیست بلکه باید 

آموزه های مکتب این شهید گرانقدر را در عمل و رفتار جلوه گر کنیم.
صیانت از کارکنان و مدیران

مدیرکل بازرسی کرمان در ادامه همچنین با اشاره به اینکه تذکرات 
سازمان بازرسی از باب پیشگیری از وقوع جرایم و تخلفات به مسئولان 
در رده های مختلف مدیریتی ارائه می شود، گفت: هنر همه ما در هر رده 
مدیریتی این است که از نیروهای موجود سازمان حراست و حفاظت و 
با تفکیک قائل شدن بین جرم و تخلف، با ارایه تذکرات پیشگیرانه و 
به موقع از بروز جرم از سوی افراد پیشگیری کنیم.وی افزود: نیروهای 

مدیریتی و کارشناسی سازمان ها به دنبال سال ها فعالیت در سازمان، 
از تخصص، مهارت و دانش لازم برای خدمت هر چه بهتر به مردم 
برخوردار هستند و مدیران باید با اعمال نظارت های صحیح و به موقع، از 

این نیروها در برابر بروز جرایم و تخلفات حفاظت کنند.
افراد از چرخه خدمت و مدیریت خارج نشوند

بازرس کل استان کرمان با اشاره به اینکه هنر اول همه ما این است که 
نیروهای خود را به شکلی مدیریت کنیم که افراد از چرخه مدیریت و 
خدمت خارج نشوند، ادامه داد: هنر دیگر نیز این است به شکلی همراهی 
کنیم که افراد به سمت فساد و تخلف نروند و تذکرات سازمان بازرسی 
نیز در همین راستا ارائه می شود.تشکیل پرونده برای جرایم، آسان ترین 
راه برخورد استسالاری ادامه داد: زمانی که یک فرد در نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران در رده مدیریتی قرار می گیرد و تخلفی را انجام 
می دهد، راحت ترین کار این است که برای ارتکاب این تخلف اقدام به 
تشکیل پرونده قضایی کرده و روند رسیدگی به آن را دنبال کنیم اما 
اصل مهم این است که از نیروها حراست کرده و با اقدامات پیشگیرانه 
زمینه تداوم خدمت آنها را فراهم کنیم زیرا بسیاری از این افراد از سر 
بر مبنای  تاکید کرد:  به ورطه تخلف وارد می شوند.وی  بی اطلاعی 
آموزه های مکتب شهید سلیمانی باید به سمتی حرکت کنیم که نگاه ما 
حذفی نباشد و با نگاهی سازنده از بروز جرایم و تخلفات از سوی افراد 
جلوگیری کنیم زیرا در صورت تشکیل پرونده و برخورد قضایی با افراد، 
خانواده و طایفه فرد برچسب اختلاس، دزدی، زندان و غیره می خورد و 

این موضوع بر آبرو و زندگی خاندان وی تاثیر منفی می گذارد.
صیانت از نیروها تنها مربوط به بازرسی نیست

بازرس کل استان کرمان در ادامه سخنان خود گفت: موضوع نظارت و 
صیانت از نیروهای اداری یک سازمان تنها مربوط به سازمان بازرسی 
نیست و هر فرد در هر جایگاه باید به عملکرد واحدهای متبوع خود 
نظارت دقیق داشته باشد و با ارائه تذکرات به موقع، از بروز تخلفات و 
مشکلات بعدی برای این افراد پیشگیری کند.وی اضافه کرد: فلسفه 

وجودی تمامی سازمان ها، خدمت به مردم و حل مشکلات آنان است.
بنا بر این گزارش، اعضای شورای اسلامی شهرستان کرمان نیز در 
این دیدار به بیان دغدغه های خود در حوزه های اجرای مسئولیت های 
اجتماعی صنایع بزرگ، اجرای پروژه مسکن ملی، پروژه فاضلاب شهری 



استاندار گیلان گفت: در زمان اعلام وضعیت نارنجی و قرمز از سوی هواشناسی، نانوایی ها می توانند شبانه روزی پخت داشته باشند و اداره کل غله استان موظف به تامین آرد است.هادی حق شناس، 24 آذرماه در ستاد مدیریت بحران استان گیلان در پی بارش شدید برف، گفت: در پی تداوم برودت هوا و 
بروز یخبندان و لزوم حفظ سلامت هم استانی های عزیز، مدارس تمامی مقاطع تحصیلی و سایر مراکز آموزشی و دانشگاه ها، یکشنبه، 25 آذرماه در شیفت های صبح و عصر تعطیل  خواهد بود.وی افزود: همچنین در راستای مدیریت مصرف انرژی و حفظ سلامت هم استانی ها، کلیه ادارات و دستگاه های 
اجرایی استان به جز ادارات خدمات رسان، فردا تعطیل خواهند بود.استاندار گیلان تصریح کرد: به مدیران دستگاه های اجرایی تکلیف شده است در زمان تعطیلی ادارات از خاموشی وسایل گرمایشی و مصرف کننده برق سطح ادارات اطمینان حاصل کنند و شرکت گاز موظف است نظارت لازم در این 
زمینه را به عمل آورد.حق شناس همچنین با تاکید بر اینکه در روزهای جاری علاوه بر بارش برف با مسئله مدیریت انرژی نیز روبرو خواهیم بود، از همه مردم استان خواست با پیوستن به پویش »دو درجه کمتر« و مصرف بهینه انرژی، زمینه ای را فراهم کنند تا ضمن استفاده همه مردم از نعمت انرژی 
در فصل سرما، با ادامه کار واحدهای تولیدی و کارخانه ها، از بیکاری کارگران جلوگیری شود.وی با تاکید بر لزوم رفع دغدغه مردم درخصوص تامین ارزاق عمومی خود در هنگام بروز بحران، ادامه داد: نانوایی های گیلان مجازند در زمان اعلام وضعیت نارنجی و قرمز از سوی هواشناسی، شبانه روزی 
پخت داشته باشند و اداره کل غله استان نیز موظف است آرد این نانوایی ها را تامین کند.استاندار گیلان متذکر شد: به اداره کل غله دستور داده شده است تا آرد نانوایی ها را در زمان اعلام وضعیت نارنجی و قرمز، تامین کند و بنا به درخواست شهرستان ها سهمیه لازم آرد را در اختیار نانوایی ها قرار دهد.
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خبر خبر

به گفته استاندار گلستان با سرد شدن هوا مردم نگران قطعی گاز 
نباشند.

 علی اصغر طهماسبی  در کارگروه مدیریت تامین پایدار انرژی استان 
گفت:مردم ضمن اهتمام به مدیریت مصرف گاز نگران قطعی آن 
نباشند چرا که مدیران تلاش دارند شهروندان با کمترین مشکل 

مواجه شوند.
وی با اشاره به اینکه توجه به سوخت جایگزین بسیار پراهمیت است 
و نباید در شرایط بحران به فکر تامین سوخت جایگزین باشیم: گفت 
:در حال حاضر 65 درصد نانوایی های استان و 6۸ درصد واحد های 

تولیدی دوگانه سوز شده اند.
از  موج سرما  استان  نارنجی هواشناسی  به هشدار سطح  توجه  با 
غروب جمعه آغاز و تا غروب یکشنبه ادامه خواهد داشت و از تمامی 
شهروندان تقاضا شده با مدیریت مصرف گاز همراهی لازم را داشته 

باشند

و  آمادگی  ارتقاء  منظور  به 
واکنش  گروه های  توانمندی 
و  گردهمایی  خود،  سریع 
مانوری در شرق استان برگزار 

شد 
این گردهمایی با هدف آشنایی 
گروه های  اعضای  بیشتر 
و  پروتکل ها  با  واکنش سریع 
بحران،  مدیریت  روش های 
اضطراری  مواقع  در  ویژه  به 

مرتبط با تأسیسات گاز، در مورخه 
24 آذر ماه سال 1403 در شهرستان گنبد برگزار شد 

در این مانور، سناریوهای مختلفی شبیه سازی شد تا اعضای گروه ها 
بتوانند مهارت های خود را در شرایط واقعی بهبود دهند و به تبادل 

تجربیات بپردازند.
شرکت گاز استان گلستان بر این باور است که آمادگی در برابر حوادث 
غیرمترقبه، یکی از ارکان اساسی حفظ ایمنی و سلامت جامعه است.

 واعظی شهردار فاضل آباد با 
در سطح شهر، ضمن  حضور 
بازدید از خدمات رسانی پرسنل 
واحد خدمات شهری در بارش 
شدید باران، با تقدیر از زحمات 
از  عزیزان،  این  تلاش های  و 
نیروهای  کلیه  کامل  آمادگی 
شهرداری  ستادی  و  عملیاتی 
فاضل آباد در مواجهه با شرایط 
و  احتمالی  سیلاب  و  بحرانی 

برودت هوا ، خبر داد .

اراضی و  اگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون 

تعیین تکلیف
برابر آراء صادره هیئت محترم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات 
مالکانه بلا معارض محمدرضا فرج نژاد بشماره شناسنامه 211۹۷ بشماره 
ملی 21202116۸1 صادره از گرگان فرزند قاسم متقاضی کلاسه پرونده 

14021144120010012۷5در ششدانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت 61۷.23 متر مربع از پلاک شماره 6 -اصلی واقع 
در اراضی نصر آباد بخش 3 حوزه ثبت ناحیه 2 گرگان طبق رای صادره 
حکایت از تصرفات متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله پانزده روز آگهی میشود از این رو اشخاصی که نسبت به 
رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم 

و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع 
ثبتی، دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی تقدیم 

دادخواست را به این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/0۹/10 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/0۹/26

اداره ثبت اسناد و املاک  .. رئیس  شناسه:1۸32۷۸۹حجت الله تجری 
منطقه دو گرگان از طرف محمد فندرسکی

در راستای دعوت مردم به کاهش مصرف گاز، محمد نوذری استاندار قزوین 
به پویش» دو درجه کمتر« پیوست.

به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،محمد نوذری استاندار قزوین ضمن 
دعوت از مردم برای پیوستن به پویش»دو درجه کمتر«، از عموم شهروندان 
استان قزوین درخواست کرد تا با کاهش 2 درجه دمای محیط، در صرفه 

جویی گاز و برق مشارکت کنند.
نوذری در پیامی تلویزیونی گفت: باتوجه به شرایط کنونی و ناترازی هایی 
که در حوزه انرژی داریم لازم است همه مردم در مصرف صرفه جویی کنند.

وی افزود: قزوین یک استان صنعتی است و بخش مهمی از صنایع کشور 
در این منطقه واقع شده و بخش زیادی از انرژی در بخش تولید مصرف می 
شود و بدهی است در این ناترازی ها و قطع برق صنایع این واحدها دچار 
مشکل شده و اشتغال و تولید اسیب می بیند لذا از مردم دعوت می کنم در 
پویش »دو درجه دمای کمتر« شرکت کرده و در کاهش مصرف گاز منازل 

خود مشارکت کنند.
انتظار داریم و  نیز وجود دارد و  ناترازی در برق  این  نوذری تصریح کرد: 
برقشهروندان در این زمینه نیز همکاری کنند و با خاموش کردن چراغ های 
اضافی کمک کنند تا از این شرایط عبور کنیم و در این راستا نیازمند همکاری 

مردم فهیم هستیم تا بتوانیم این موضوع را مدیریت کنیم.
  همچنین یوسف اینانلو مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قزوین ضمن 
دعوت از مردم برای پیوستن به پویش »دو درجه کمتر«، از عموم شهروندان 
استان قزوین درخواست کرد با کاهش 2 درجه دمای محیط، در پایداری 

شبکه و صرفه جویی گاز و برق مشارکت کنند.
اینانلو هم گفت: در روزهای اخیر شاهد کاهش شدید دما هستیم و مردم برای 

گرمایش خانه ها به مصرف زیاد گاز و برق روی آورده اند.
وی اضافه کرد: چون با مشکل تامین سوخت نیروگاهها مواجهیم از مردم 
انتظار داریم با تاکید رئیس جمهور به پویش دو درجه دما بپیوندند و دمای 

خانه ها را کاهش دهند و با پوشیدن لباس گرم این تعادل را برقرار کنند.
اینانلو تصریح کرد: همکاران ما در ادارات توزیع نیروی برق استان قزوین 
هم در این پویش شرکت کرده و دمای هوای ادارات را کاهش داده اند تا با 

مردم همراه شوند.

اجرای گذر خوراک)غذا( در شهر قزوین می 
تواند باعث ارتقای شور و نشاط اجتماعی 

وافزایش پویایی فضای شهری شود. 
از  معین  خبرنگار  ارسالی  گزارش  به   
نایب رییس شورا در  قزوین،ولی چگینی 
جلسه علنی با بیان اینکه اجرای طرح گذر 
خوراک می تواند به عنوان یک طرح جاذب 
کرد:اجرایی  اظهار  باشد  مطرح  گردشگر 
شدن طرح راه اندازی گذر خوراک و غذا در 
شهر قزوین می تواند به عنوان یک اقدام 
جاذب گردشگر مانند بسیاری از شهرهای 

دنیا مطرح باشد. 
 وی با اشاره به آمار جهانی در حوزه استفاده 

مردم از گذر خوراک گفت: طبق آمار جهانی، 
دو و نیم میلیارد نفر از این نوع جاذبه ها استفاده می کنند لذا لازم است تا درشهر قزوین 

نیزدراین حوزه اقداماتی صورت گیرد . 
 چگینی با تاکید بر این نکته که ساماندهی کافه ون ها و اغذیه فروشان سیار تأثیر مثبتی 
بر سیما و منظر شهری دارد خاطر نشان کرد:خیابان های غذا می توانند شور و نشاط 

اجتماعی را افزایش دهند و باعث پویایی فضای شهری شوند.  
نایب رییس شورا با اشاره به تجریبات سایر شهرها مانند رشت در این زمینه گفت:در 
باعث  استفاده می کنند و  از آن  زیادی  دارد که جمعیت  شهر رشت، خیابانی وجود 
سرزندگی وشادابی شهر شده است و همه نوع شهروند ومخاطبی از این گذر استفاده 

می کنند. 
 نظارت بر قیمت ها در بازارچه های محلی برکت 

 رییس کمیسیون مالی شورا در بخش دیگری از این جلسه که به بررسی لایحه احداث 
بازارچه های برکت در شهر اختصاص داشت گفت:شهر قزوین نیازمند ایجاد وراه اندازی 

بازارچه های برکت در تمامی نقاط شهر به ویژه نواحی منفصل شهری است.   
وی ادامه داد:در شهری مانند تهران قیمت های میوه وسبزیجات و اقلام مواد پروتئینی 
از کیفیت  با خیال راحت و اطمینان  قیمت های بسیار مناسبی دارند و شهروندان 

محصولات و قیمت از آنها خرید می کنند .
 به گفته چگینی لازم است تا شهرداری پس از احداث این بازارچه ها نظارت دقیق بر 

کار آنها داشته باشد تا خدمت ماندگاررقم بخورد . 
 وی تصریح کرد : اگر قیمت در این بازارچه ها کنترل شود حتی باعث ساماندهی وجمع 
شدن وانت بارها از سطح شهر خواهد شد چرا که شهروندان ترجیح خواهند داد تا از 

این بازارچه ها خرید کنند .

به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،مهندس سلمانی در این رابطه گفت:ساماندهی 
مشاغل مزاحم باعث ایجاد آرامش و آسایش برای همشهریانی خواهد شد که هر روز 
با اینگونه مشاغل سر و کار دارند.سلمانی با اشاره به بند 20 ماده 55 برخورد با مشاغل 
مزاحم خاطر نشان کرد: شهرداری موظف به برخورد با این گونه مزاحمت ها است و پس 
از اطلاع از وجود مشاغل مزاحم نسبت به صدور اخطاریه عمل می کند و معمولا در این 

اخطار 10 روز به صاحبان مشاغل مزاحم فرصت داده می شود تا رفع مزاحمت کنند.
وی ادامه داد: پس از طی مراحل قانونی و اخطارهای لازم و در صورت عدم رفع 

مزاحمت شهرداری نسبت به تعطیلی و انتقال آن شغل اقدام خواهد کرد.
در این جلسه در خصوص برگزاری جلسات کمیسیون بند 20 ماده 55 قانون شهرداری 
ها و تشدید نظارت ها بر فعالیت مراکز خرید و فروش ضایعات و وانت بارهای فروش 
میوه و تره بار تاکید گردید. در پایان مقرر گردید نسبت به صدور اخطار برای جمع آوری 
تابلوهای نصب شده در بلوار امام خمینی)ره( که موجب شلوغی و نازیبایی سیمای 

شهری می گردد اقدامات لازم صورت گیرد.

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قزوین گفت: اسرائیل هنوز چهره واقعی 
و کامل خودش را برای مردم سوریه آشکار نکرده است و سعی دارد ابتدا ورود کامل 

خود را تثبیت کند بعد به جنایت های خود ادامه دهد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،محمد مقدم با اشاره به اتفاقات کنونی 
در سوریه اظهار کرد: تحولات اخیر سوریه نمی تواند به ریشه جمهوری اسلامی 
آسیبی وارد کند، به نظر بنده اتفاقات گذشته و کنونی در این کشور ریشه در 
پشتوانه مردمی دارد و اینکه مردم و ارتش خود را تسلیم کرده  و از جبهه مقاومت 

فاصله گرفته اند.  
وی مردم را ستون کشور دانست و بیان کرد: موضوع اساسی و مهمی که در این 
تحولات به چشم می خورد؛ بنیاد و اساس نگهداری و موفقیت یک حکومت و 

نظام یعنی مردم است. 
 رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قزوین ادامه داد: سال ها است که 
سوریه در شرایط جنگی و یا بحرانی به سر می برد اما با تکیه بر جبهه مقاومت و 
ایستادگی مردم غیور و صبور سوریه توانست خود را پابر جا و محکم نگاه دارد. خدا 
را شاکر هستیم که انقلاب اسلامی و تاسیس جمهوری اسلامی هم از ابتدا با رای 

و نظر مردم اتفاق افتاد. 
 این مسئول اضافه کرد: در این دوره چهره واقعی اسرائیل برای جهانیان آشکار 
شده است و مردم سوریه هم باید بدانند که متوسل شدن به افراد سودجو، غیرقابل 
اعتماد و دروغگو کار بسیار اشتباهی است کما اینکه اسرائیل هنوز چهره واقعی 
خودش را برای مردم آشکار نکرده است و سعی دارد ابتدا ورود کامل خود را تثبیت 

کند، بعد به جنایت های خود ادامه دهد.
 مقدم با اشاره به اهمیت تکیه بر ولایت ایران اسلامی و مقاومت اذعان کرد: 

همان گونه که امام خمینی )ره( درباره اهمیت ولایت فقیه فرمودند که پشتیبان 
ولایت فقیه باشید تا به این حکومت آسیبی نرسد باید گفت که ولی فقیه وصی 

رسول اکرم )ص( و در زمان غیبت امام مسلمانان است. 
 

وی خاطرنشان کرد: همچنین همه اختیاراتی که برای پیامبر اکرم )ص( و امام 
)ع( است از اموری که به حکومت و سیاست باز می گردد، برای ولی فقیه نیز ثابت 
می شود. ولایت فقیه برای ما مردم مسلمان یک هدیه الهی و استمرار حرکت 

انبیای الهی است. 
 رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردی استان قزوین ابراز کرد: لذا مردم  متدین 
ایران که در طول این سال ها و در بحران های مختلف مانند جنگ تحمیلی و 
تحریم های ظالمانه از ولایت فقیه پیروی داشته اند، همیشه الگوی مناسبی برای 
همه جوامع هستند و نشان دادند استحکام این ملت حسینی ریشه در باور در 

ولایت فقیه دارد. 
ورود بیگانگان در هر کشور تحقیر ملل را در پی دارد 

این مسئول با اشاره به صبوری مردم در جنگ تحمیلی کشور مطرح کرد: همین 
مردم بودند که غیورانه هشت سال جنگ تحمیلی را پشت سر گذاشتند و از همه 
مهم تر این است که این هشت سال صبوری و شجاعت نتیجه داد و عملیات های 
آن ها موفقیت آمیز بود، بنابراین مردم به عنوان مهره طلایی در سطوح جامعه 
هستند و با مشارکت خود می توانند جامعه ای را دگرگون سازند و این دگرگونی 
می تواند مثل هشت سال دفاع مقدس مثبت باشد و یا مانند تحولات سوریه 

خسارت هایی به بار بیاورد. 
مقدم در پاسخ به این سوال که مردم سوریه چطور می توانند آینده کشورشان را 
رقم بزنند، اظهار کرد: همه  ادیان، اقلیت ها و گرایش ها در سوریه می توانند به 
صورت مشترک انتخابات برگزار کنند و به طور گسترده مردم را دعوت به شرکت 

در انتخابات نمایند. 
وی تشریح کرد: تجارب ملت ها نشان داده است که حضور بیگانگان در هر کشور 
به قصد چپاول منابع، دخالت های سیاسی و حکومت بر آن ملت است که باعث 
تحقیر آن ملل خواهد شد و پس از ورود این بیگانگان به یک حکومت نه تنها 
اینکه حکومت بهتر نمی شود بلکه پشیمانی های زیادی برای مردم به بار می آورد. 
 رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قزوین در پایان تاکید کرد: مردم 
سوریه باید خودشان در خصوص آینده خود تصمیم بگیرند و اجازه ندهند بیگانگان 
تصمیم گیرندگان آن ها باشند و مطمئن باشند رمز پیروزی در اتحاد و همبستگی 
است و آن ها می توانند باز هم به جبهه مقاومت تکیه کنند و از همین طریق ایمان 
خود را بالا ببرند و مانند مردم غیور ایران نشانی از موفقیت را برگردن خود بیندازند.

فرماندار رشت گفت: بخشداران و دهیاران باهمراهی راهداری تمام مسیرهای 
فرعی و اصلی را در شهرستان رشت باز نگهداشته اند و هیچ راه روستایی به دلیل 

بارش برف مسدود نشده است.
به گزارش معین به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداری شهرستان رشت، مهندس 
کیا عاشوری در گفت وگو با خبرنگاران در خصوص آخرین وضعیت شهرستان 
رشت در پی بارش برف، اظهار کرد: باتوجه به هشداری که هواشناسی صادر کرد 
و جلسه ستاد بحرانی که با حضور استاندار برگزار شد، تمام بخشداران و دهیاران و 
شهرداران در شهرستان رشت از روزگذشته در حالت آماده باش کامل قرار گرفتند.

وی افزود: در شهرستان رشت بیشترین بارش برف را در بخش سنگر داشتیم و در 
روستاهای این بخش ارتفاعات به 15 سانتی متر هم رسیده، در بخش های دیگر 

هم برف خفیف گزارش شده است.
فرماندار رشت گفت: در بخش مرکزی هم از ظهر امروز بارش برف داشتیم، در 
هیچ یک از بخش ها مشکل قطع ارتباط ترددی گزارش نشده، فقط در برخی 

ساعات ترافیک پرحجم را شاهد بودیم.
عاشوری بیان کرد: بخشداران و دهیاران با همراهی راهداری تمام مسیرهای 
فرعی و اصلی را در شهرستان رشت باز نگهداشته اند و هیچ راه روستایی به دلیل 

بارش برف مسدود نشده است.
وی بیان کرد: بازار هم روند عادی خود را طی می کند  و گزارشی تاکنون اعلان 
نشده است، بازرسی ها از بازار مستمرا ادامه دارد. همچنین 100 واحد نانوایی 
برای پخت در زمان بحران اعلام آمادگی کرده اند که به این نانوایی ها سهمیه 
آرد فوق العاده تخصیص می یابد. بیش از ۹0 درصد این نانوایی ها از سوخت دوم 

برخوردارند.
وی بیان کرد: در بحث قطعی انرژی تاکنون هیچ گزارشی نداشتیم، این روند 

ادامه دارد و هیچ مشکلی برای برق، آب و گاز همشهریان به وجود نیامده است.
فرماندار رشت تصریح کرد: تمامی مدیران شهرستان پای کار و آماده باش هستند 

و وضعیت را مستمرا رصد می کنند تا مردم دچار مشکل نشوند.

رشت-معین :رئیس شورای اسلامي شهر رشت با بیان اینکه شهر رشت دارای 
ظرفیت ها و استعدادهای ویژه برای توسعه است افزود: مدیریت شهری رشت خود 

را مکلف به حمایت حداکثری از بانوان سرپرست خانوار فعال در حوزه صنایع دستی 
می داند و تخصیص مکانی دائمی برای عرضه محصولات در کنار هویت بخشی 

به این هنر ، رونق و گردش اقتصادی را به همراه دارد.
به گزارش معین به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل شورای رشت، محمد 
جلسه  در  حضور  با  رشت  شهر  اسلامي  شورای  رئیس  کارگرنیا  واثق  حسین 
کمیسیون توسعه پایدار شورا با اشاره به تعیین تکلیف بازارچه نگین رشت اظهار 
کرد : مدیریت شهری رشت خود را مکلف به حمایت حداکثری از بانوان سرپرست 
خانوار فعال در حوزه صنایع دستی می داند و تخصیص مکانی دائمی برای عرضه 
محصولات ضمن هویت بخشی به این هنر ، رونق و گردش اقتصادی را تقویت 
می بخشد.وی با بیان اینکه سازمان فرهنگی ورزشی برای چند ماه فضایی را به 

این هنرمندان اختصاص داده افزود: بازارچه نگین دارای فضایی به مراتب وسیع تر 
است و می توان فعالان صنایع دستی را بصورت دوره ای و چرخشی در 20 غرفه 
نگین اسکان داد.رئیس شورای اسلامي شهر رشت با اعلام آنکه  سرمایه گذار برای 
ساماندهی مشاغل اعلام آمادگی کرده است گفت: اما سازمان مربوطه هنوز برنامه 
و بسته مشخصی در این موضوع ارائه نکرده و مدیریت در زمان و ارائه راهکارهای 

خلاقانه باید همواره مورد توجه مدیران شهری باشد.
کارگرنیا با اشاره به اینکه شهرداری رشت در حال اجرای چند پروژه عمرانی مهم 
است که همواره از سوی شورای اسلامی مورد حمایت قرار داشته تصریح کرد: در 
حال حاضر تعیین مکانی برای ایجاد بازارچه صنایع دستی مورد نظر است و بازارچه 

نگین در صورت منتفی شدن موضوع مزایده برای این منظور توصیه می شود.

مدیریت  مجموعه  گفت:  قم  شهرداری  ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون 
شهری با هوشمندسازی 2۹ تقاطع شهری و تجهیز آن ها به سیستم های 
در  مؤثر  اقداماتی  تخلفات  ثبت  سیستم  به  تقاطع   5 اتصال  و  خورشیدی 

راستای افزایش ایمنی معابر و کاهش تصادفات انجام داده است.
نشست خبری به مناسبت روز ملی حمل ونقل و رانندگان با حضور اصحاب 

رسانه قم در سالن رضوان شهرداری قم برگزار شد،
 خانه زادیزدی با اشاره به پروژه های اجرایی در بخش مدیریت ترافیک، 
هوشمندسازی، و توسعه حمل ونقل عمومی،در خصوص اقدامات انجام شده 
در حوزه خط  کشی معابر شهری اظهار کرد: امسال بیش از ۹00 کیلومتر 
خط کشی در معابر قم انجام شده که شامل 250 کیلومتر خط کشی دو جزئی 

و 650 کیلومتر تک جزئی بوده است.
وی با اشاره به خط کشی گذرگاه های عرضی سطح شهر افزود: با برنامه 
ریزی انجام شده همزمان با آغاز سال تحصیلی بالغ بر 4500 مترمربع خط 

کشی عرضی در سطح شهر به ویژه گذرهای عرضی معابر اجرایی شد.
تقاطع  اولین  شدن  نهادینه  از  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
زمان دار در سطح شهر خبرداد و خاطرنشان کرد: به منظور تقویت ایمنی 
راهور  کد  و  تخلفات مجهز شده   ثبت  به سیستم  تقاطع شهری   5 معابر، 
برای این 5 تقاطع اخذ شده و تا یک ماه آینده ۸ تقاطع دیگر نیز به این 

سامانه متصل خواهد شد.
وی اضافه کرد:همچنین با اجرای خط کشی شطرنجی در این تقاطع ها 
سعی شد تا شکل این تقاطع ها متفاوت شود. خانه زاد یزدی از اتصال 2۹ 
از خاموشی  برای جلوگیری  به سیستم های خورشیدی  تقاطع سطح شهر 
خبر داد وگفت: در تلاشیم تا پایان سال، تمام تقاطع های سطح شهر به 

این سامانه متصل شود.

مطالعات  کرد:  تصریح  مسیر  هدایت  تابلوهای  بازنگری  به  اشاره  با  وی 
بازنگری تمامی تابلوهای هدایت مسیر درمناطق مختلف شهر انجام و بروز 

رسانی شده و عملیات نصب نیز در حال انجام است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم یادآور شد: مطالعات بروز شده 
و در صورت احداث تقاطع های جدید، تابلوهای مربوطه به سرعت نصب 

خواهند شد.
داشت:  شهراظهار  سطح  پارکینگ های  هوشمندسازی  خصوص  در  وی 
پارکینگ زائر هوشمند شده و تمامی پرداخت ها و ورود و خروج خودروها به 

صورت الکترونیکی ثبت می شود.
خانه زادیزدی ازهوشمند سازی پارکینگ های بهار و شرقی تا پایان سال 
جاری خبرداد و ادامه داد: این سیستم به شهروندان و زائرین امکان می دهد 

تا به صورت آنلاین ازظرفیت پارکینگ ها مطلع شده و رصد کنند.
وی با اشاره به پروژه مکانیزه سازی پل های عابر پیاده، بیان کرد: قرارداد 
مکانیزه سازی پل های عابر پیاده با اعتباری نزدیک به 40 میلیارد تومان 

منعقد شده و به زودی شاهد بهره برداری خواهیم بود.
کاهش 31 درصدی تصادفات در سطح شهر

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به کاهش 31 درصدی 
تصادفات نسبت به سال گذشته گفت:این کاهش نتیجه برنامه ریزی برای 

رفع نقاط حادثه خیز و ارتقای فرهنگ ترافیک بوده است.
وی گفت: در این راستا، تاکنون 4 تابلو فرهنگی در معابر شهر نصب شده 

و بیش از 20 هزار دانش آموز در زمینه قوانین ترافیکی آموزش دیده اند.
پرتردد  خیابان های  در  سرعت  کنترل  دوربین های  نصب  زادیزدی  خانه 
مانند فردوسی، سلیمانی، و عماریاسر ابزار مؤثری در کاهش سرعت های 
این  در  ایمنی  افزایش  منظور  به  گفت:  و  دانست  تصادفات  و  غیرمجاز 

پر تردد سطح شهر  برای معابر  پایان سال کد راهور  تا  معابر در تلاشیم 
اخذ کنیم.

اقدامات ویژه شهرداری قم برای توسعه حمل ونقل عمومی
وی درخصوص نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی تصریح کرد: خرید 20 
شارژر  دستگاه   10 همراه  به  چین  کشور  ساخت  وارداتی  برقی  اتوبوس 
قطعی شده است و با اخذ مصوبه شورای شهر مراحل نهایی خرید انجام 

خواهد شد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اضافه کرد: همچنین 10 دستگاه 
اتوبوس شهری دیزلی تولید داخل نیز از سوی شهرداری قم مراحل پایانی 
خرید را طی می کند و به زودی وارد ناوگان حمل ونقل شهر قم خواهد شد.

اشاره  مورد  تاکسی  کرایه  الکترونیکی  پرداخت  از  مسافران  استقبال  وی 
قرارداد و یادآور شد: پرداخت الکترونیکی کرایه تاکسی که در شهر قم در 
حال اجراست و مورد استقبال مسافران نیز قرار گرفته است و اکنون 2 هزار 
و 300 دستگاه تاکسی در شهر قم مجهز دستگاه کارت خوان بوده و مردم 
به راحتی می توانند با استفاده از کارت های بانکی در این تاکسی ها کرایه 

تاکسی را پرداخت کنند.
خانه زاد یزدی از آغاز مطالعات 5 پارکینگ طبقاتی در سال آینده خبرداد 
و افزود: در راستای افزایش ظرفیت پارکینگ در سطح شهر مطالعات 5 

پارکینگ طبقاتی در سطح شهر آغاز و بلافاصله عملیاتی خواهد شد.

مردم نگران قطعی گاز نباشند

برگزاری مانور حضور گروه های واکنش 
سریع در شرق استان گلستان

شهردار در بازدید از سطح شهر:نیروهای 
خدمات شهری شهرداری در خط مقدم 
خدمات رسانی به شهروندان قرار دارند 

مدیرکل بنیاد مسکن استان خبرداد:  
مقاوم سازی 71 درصدی واحدهای مسکونی 

روستایی شهرستان خدابنده  
آسفالت ریزی معابر 65 روستای شهرستان 

خدابنده در سال جاری  

استاندار قزوین به پویش دو درجه کمتر پیوست

چگینی نایب رییس شورا شهر قزوین: 
 ایجاد گذر خوراک باعث ارتقای سیما 

ومنظر شهری و نشاط اجتماعی می شود 

در شهرداری اقبالیه استان قزوین صورت پذیرفت؛

سومین جلسه رسیدگی به نحوه فعالیت 
مشاغل مزاحم شهری برگزار شد 

دکتر مقدم،رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قزوین:
آشوبِ سوریه به نفع اسرائیل است

کارگرنیا رئیس شورای اسلامی شهر رشت:
تخصیص مکان دائمی برای عرضه محصولات صنایع دستی
 حمایت مدیریت شهری از بانوان فعال در حوزه صنایع دستی

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم:
هوشمند سازی تقاطع ها گامی موثر در افزایش ایمنی 

 تلفات تصادفات شهری 31 درصد کاهش یافت

فرماندار شهرستان رشت خبر داد؛
هیچ راه روستایی در شهرستان رشت مسدود نشده

 اعلام آمادگی 100 واحد نانوایی برای پخت در زمان بحران

زنجان-معین مدیرکل بنیاد مسکن استان در جمع خبرنگاران با بیان 
اولویت های  از  اینکه، مقاوم سازی واحدهای مسکونی روستایی 
اصلی بنیاد مسکن به شمار می آید، اظهار کرد: از مجموع 254۸۸ 
واحد مسکونی روستایی شهرستان  خدابنده، بیش از 1۸000 واحد 

مسکونی معادل ۷1 درصد مقاوم سازی شده است. 
مقاوم  برای  ابلاغی شهرستان  داد: سهمیه  ادامه  ای  خواجه  رضا 
سازی واحدهای مسکونی روستایی)تسهیلات 350 میلیون تومانی(  
از اعتبارات سال 1402 تعداد 2۸01 فقره بوده که 100 درصد سهمیه 
ابلاغی به بانک های عامل معرفی شده و بیش از ۷5 درصد موفق به 
عقد قرارداد شده اند و در مراحل مختلف عملیات اجرایی می باشند. 
وی افزود:  همچنین تعداد 56۷ فقره نیز تسهیلات متمم )افزایش 
به  بودند(  پایانکارنگرفته  هنوز  که  قبلی  سنوات  تسهیلات  مبلغ 

شهرستان ابلاغ و جذب شد. 
مدیرکل بنیاد مسکن استان به اجرای طرح هادی روستایی اشاره کرد 
و گفت: طرح هادی )جدولگذاری ،پیاده روسازی،احداث کانال هدایت 
اعتبارات استانی،ملی و فاقد دهیاری، در 14 روستای  از  سیلاب( 
شهرستان خدابنده با اعتباری بالغ بر 56.5میلیارد ریال درسالجاری 

اجرا شده است. 
خواجه ای تعداد روستاهای دارای سکنه شهرستان را  224 روستا 
دانست  که 1۸3 روستای آن  بالای 20 خانوار میباشد ، ادامه داد: از 
این تعداد، در 131 روستا طرح هادی اجرا شده که می توان گفت، 
میانگین اجرای این طرح در روستاهای شهرستان ۷1 درصد می 

باشد. 
وی به آسفالت معابر روستایی نیز اشاره کرد و تصریح کرد: ازاعتبارات 
قیر رایگان سال 1402، به  تعداد60 روستا و درقالب 65 پروژه و 
به مساحت 355 هزار مترمربع آسفالت ریزی صورت گرفت که از 
این تعداد، 1۸ پروژه بصورت تهاتری و 4۷ پروژه نیز با مشارکت 

دهیاری های شهرستان خدابنده اجرا گردیده است.
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در این جلسه، مطالعه و تهیه کتابچه اصلاحی پارک جنگلی لنگدره به مبلغ 3 میلیارد و پانصد میلیون ریال، حمل و نصب روشنایی تپه قلعه خندان و جوشکاری فنس زمین چمن مصنوعی بررسی شد.همچنین بررسی درخواست 
شرکت سرکویر در خصوص صورت وضعیت مالی، اجرای نگهداری عقیم سازی و واکسیناسیون سگهای بلاصاحب به مبلغ 2 میلیارد و یکصد میلیون ریال و بررسی درخواست مساعدت شرکت های زیست محیطی از دیگر 

موارد مطرح شده در این جلسه بود.در این جلسه در خصوص دو پیشنهاد در راستای تغییر ساعت کاری کارگران خدمات شهری در شب یلدا و پیشنهاد المان های نوری سطح شهر نیز بحث و تبادل نظر شد.
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بررسی نامه های رسیده در یکصد و سی و دومین جلسه کمیسیون خدمات شهری به ریاست ابوالفضل تجری

کسب مقام نخست کشور در حفاظت 
محیط زیست توسط شرکت نفت ستاره 

تقدیر رئیس سازمان نظام مهندسی 
کشاورزی و منابع طبیعی کشور از مدیر 

کل شیلات هرمزگان 

معین - بندرعباس 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس موفق به کسب رتبه نخست 
در حوزه حفاظت محیط زیست میان شرکت های پالایشی 

کشور شد.
پالایشی  شرکت های  زیست محیطی  عملکرد  ارزیابی 
ارزیابی عملکرد  اساس دستورالعمل  بر  و  به صورت سالانه 
ارزیابی  این  می شود.  انجام  پالایشگاه ها  زیست محیطی 
الزامات  با  شرکت ها  عملکرد  انطباق  از  اطمینان  هدف  با 

زیست محیطی و تحقق بهبود مستمر طراحی شده است.
پالایشگاه ستاره خلیج فارس در این فرآیند، که با بهره گیری 
از تجارب سازمان ها و مراکز بین المللی و شرکت های برتر 
نفتی جهان و با همکاری متخصصان محیط زیست صنعت 
پالایش و پخش بومی سازی شده است، توانست در ارزیابی 
عناصر کلیدی عملکرد زیست محیطی جایگاه نخست را به 

خود اختصاص دهد.
مدیریت  پساب،  مدیریت  آب،  مدیریت  شامل  ارزیابی  این 
پسماند، کنترل آلودگی هوا و تغییر اقلیم، کنترل آلودگی خاک 
و آب های زیرزمینی، مدیریت مصرف منابع، مدیریت ریسک، 
پروژه های زیست محیطی و همچنین آموزش و فرهنگ سازی 

زیست محیطی است.

معین - بندرعباس 
رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی کشور 
اهداف  پیشبرد  راستای  در  هرمزگان  شیلات  مدیرکل  از 

کشاورزی استان در حوزه شیلات تقدیر کرد.
به گزارش روابط عمومی شیلات هرمزگان ، در متن لوح 

تقدیرآمده است:
جناب آقای مهندس مسعود بارانی

مدیرکل محترم اداره کل شیلات استان هرمزگان
با تقدیم سلام و احترام

قدم نهادن در مسیر رشد و اعتلاء علاوه بر عزمی نشات گرفته 
از تعهد و دانش، گام هایی استوار و شجاعتی تمام عیار می 
طلبد به شکرانه توفیق و به پاسداشت همت وثیق حضرتعالی 
در طی طریق صعب العبور مسئولیت ها، برخود واجب می 
دانیم ضمن قدردانی از تلاش های ارزنده و مؤثر جنابعالی 
در راستای اجرایی شدن اهداف کشاورزی میهن عزیزمان، بر 
اهمیت و ضرورت تداوم این مسیر در راستای پیشبرد اهداف 
کشاورزی استان در حوزه شیلات و آبزی پروری تأکید می 

گردد. 
توسعه ی  اهداف و  پیشبرد  تلاش های بی وقفه شما در 
کشاورزی استان، نه تنها موجب افزایش بهره وری بخش 
کشاورزی در حوزه شیلات و آبزی پروری گردیده، بلکه زمینه 
ساز ایجاد اشتغال فارغ التحصیلان کشاورزی و منابع طبیعی 

استان نیز گردیده است.
امید است در سایه الطاف خداوند متعال و توجهات حضرت 
ارزشمند  تجربیات  و  دانش  بر  تکیه  با  و  ولیعصر)عج( 
تحولاتی  شاهد  نزدیک،  ای  آینده  در  بتوانیم  حضرتعالی، 
شگرف در این حوزه و همکاری بیش از پیش سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی و آن اداره کل باشیم و 
گام های مؤثری در راستای اعتلای هرچه بیشتر کشاورزی 

استان و کشور برداریم.
ومن الله التوفیق

معین - بندرعباس 
معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران و ستاد برگزاری 
آبزیان،  شیلات،  صنعت  المللی  بین  نمایشگاه  هشتمین 
 IFEX( وابسته  صنایع  و  دریایی  غذاهای  ماهیگیری، 
استان هرمزگان  بارانی مدیرکل شیلات  از مسعود   )2024
تقدیر کرد.به گزارش روابط عمومی شیلات هرمزگان ، در 

متن لوح تقدیر آمده است:
جناب آقای مسعود بارانی

مدیرکل محترم شیلات هرمزگان
هشتمین نمایشگاه بین المللی شیلات ، آبزیان ،  ماهیگیری ، 
غذاهای دریایی و صنایع وابسته از تاریخ 13 لغایت 16 آذرماه 
1403 در محل دائمی نمایشگاههای بین المللی تهران برگزار 
و به یاری خداوند متعال و با همکاری و همیاری کلیه دست 

اندرکاران صنعت قرین توفیق بود.
به پاس حضور صمیمانه شما، مراتب سپاس و قدردانی اعلام 
و از درگاه ایزد منان دوام عزت و سلامت ، تداوم حضور و 
تاثیر شما در راستای دستیابی به اهداف عالیه و ارتقای کیفیت 

صنعت را مسئلت می داریم.

معین سیستان و بلوچستان: کسب رتبه دوم کشوری در جشنواره جوان خوارزمی توسط 
دانش آموز دبیرستان وابسته به دانشگاه بین المللی چابهار، افتخاری بی سابقه در تاریخ 

استان سیستان و بلوچستان رقم زد.
به گزارش ارسالی معین: محمدحسین یعقوبی، دانش آموز نخبه دبیرستان پسرانه دانا و 
توانا، که زیرمجموعه این دانشگاه است، موفق شد در جشنواره جوان خوارزمی، رتبه دوم 

کشوری را کسب کرده و نام خود را در جمع نخبگان علمی کشور ثبت کند.
 این موفقیت، که برای اولین بار در تاریخ آموزش وپرورش استان سیستان و بلوچستان 
رقم خورد، نشان دهنده ظرفیت های علمی برجسته منطقه و نقش کلیدی دانشگاه 

بین المللی چابهار در پرورش استعدادهای درخشان است.
دانشگاه بین المللی چابهار، در راستای رسالت خود برای حمایت از نخبگان، آماده است 
تا با ارائه امکانات آموزشی و پژوهشی پیشرفته، مسیر موفقیت های آینده دانش آموزان 

دبیرستان دانا و توانا را هموار کند.
 این دستاورد ارزشمند، گامی مؤثر در تثبیت جایگاه علمی منطقه در سطح ملی و 

بین المللی است.

معین سیستان و بلوچستان:  دکتر رسول عمادی، مدیر کل دفتر آموزش عالی غیر دولتی 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و دکتر طالعی، معاون این دفتر ضمن نشست مشترک 
با رئیس و هئیت رئیسه دانشگاه از زیرساخت های دانشگاه بین المللی چابهار بازدید کردند.

به گزارش ارسالی معین: این بازدید با هدف بررسی زیرساخت ها و برنامه های توسعه 
پایدار دانشگاه انجام شد.

در این نشست تخصصی، دکتر عمادی و دکتر طالعی با رئیس و هیئت رئیسه دانشگاه 
دیدار کرده و در خصوص ظرفیت ها و چالش های آموزشی و پژوهشی دانشگاه گفتگو 
بررسی  به  دانشگاه ها،  در  پایدار  توسعه  اهمیت  بر  تاکید  دکتر عمادی ضمن  کردند. 

راهکارهای تقویت زیرساخت ها و ارتقاء کیفیت آموزشی پرداخت.
رئیس دانشگاه بین المللی چابهار نیز به معرفی پروژه های جاری و آینده دانشگاه پرداخته 
و بر لزوم همکاری بیشتر با وزارت علوم در راستای تحقق اهداف آموزشی و پژوهشی 

تاکید کرد. 
این دیدار به عنوان گامی مهم در جهت هم افزایی و بهبود کیفیت آموزش عالی در منطقه 
تلقی می شود و امید می رود نتایج آن به توسعه پایدار و پیشرفت های علمی در دانشگاه 

بین المللی چابهار منجر شود

 معین سیستان و بلوچستان:  سهم 
بنیاد مسکن استان از 40 هزار اشتغال 
فصلی و دائم در استان ، 2200 نفر 
است که 5 درصد از رقم اشتغالزایی 

در استان را شامل میشود  
به گزارش ارسالی معین:  بیک مداح 
با اشاره به اشتغالزایی مستقیم و غیر 
مستقیم حاصل از اجرای پروژه های 

عمرانی گفت : *ساخت مسکن مولدترین چرخه تولید و اشغال در کشور است و علاوه 
بر رقم اشتغال این طرح ها  ،ایجاد و توسعه  شرکت های ساختمانی تولید مصالح و 

پیمانکاری ، حاصل اجرای طرح های عمرانی تعریف شده در استان است*  
 وی افزود : *تا کنون 131 هزار واحد مسکونی توسط بنیاد مسکن استان احداث شده 

است* و از این محل  برای بیش از 20 هزار نفر ایجاد اشتغال شده است  
 بیک مداح تصریح کرد : *ازسال 13۸4 به صورت متوسط سالیانه 11 هزار واحد 
مسکونی در روستاهای استان مقاوم سازی میشود که طبق براوردهای کشوری ، ساخت 
هر یک از این واحدها ، سرانه اشتغال 2.5 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم را ایجاد 

می نماید*  
وی اضافه کرد : *13 کارگاه  تولیدی در مجموعه بنیاد مسکن استان فعال است که 140 

نفر از افراد بومی در ان مشغول به کارند*  
مدیرکل بنیاد مسکن استان با تاکید بر اولویت بکار گیری توان و ظرفیت نیروی انسانی 
استان گفت : *در کلیه پروژه های عمرانی بنیاد مسکن اولویت خرید مصالح و بکار 

گیری نیروی انسانی با شرکت های بومی و فعال در حوزه عمران استان است*

یزد- معین -فرمانده سپاه الغدیر یزد 
در هفته  برنامه  یکهزار  برگزاری  از 
داد  خبر  استان  در  زن  بزرگداشت 
و گفت: از این تعداد 2۷ برنامه آن 
شاخص است که به صورت استانی 

اجرا می شود.
 سردار »حسین زارع کمالی« در جمع 
خبرنگاران با بیان اینکه این برنامه 
از 26 آذرماه تا دوم دیماه ادامه دارد 
فرهنگی  رویداد  برگزاری  افزود: 

هنری »رکن الهدی« از برنامه های شاخص این هفته است که محورهای آن جمعیت و 
نیز تجلیل از مادران شهدا به ویژه شهدای مدافع حرم و جبهه مقاومت است.

وی تصریح کرد: با توجه به اینکه یکی از عرصه های جنگ شناختی و ترکیبی دشمن، 
جنگ جمعیتی است، یکی از محورهای رویداد فرهنگی هنری رکن الهدی برگزاری 
جشن بزرگ میلاد کوثر و جشن مادری به یاد مادران شهدا به خصوص شهدای جبهه 

مقاومت است.
زارع کمالی برگزاری جشنواره »سر سفره حضرت مادر« را از دیگر برنامه های این هفته 
بیان کرد و گفت: این جشنواره به موضوعاتی چون غذای طیب و طاهر، چگونگی تغذیه 
سالم برای اعضای خانواده، احکام و آداب اسلامی پخت و سرو غذا و عوارض مصرف 
غذای آماده و فست فود است که در ذیل آن مسابقه پخت غذای سالم، ساده و ارزان 

برگزار می شود.
فرمانده سپاه الغدیر استان یزد با اشاره به نقش زنان در پیروزی انقلاب اسلامی گفت: 
زنان فاطمی کشور ما با صبر و استقامت و حضور پشتیبانی که در همه عرصه ها داشتند 
منجر به پیروزی، تثبیت و تداوم انقلاب اسلامی شدند و وظیفه ما این است که علاوه 
بر روایت و تبیین نقش زنان در جنگ سخت، به تبیین نقش آن ها به جنگ شناختی و 

ترکیبی دشمن نیز بپردازیم.

موفقیت تاریخی دبیرستان »دانا و توانا«: 
محمدحسین یعقوبی در جمع نخبگان علمی کشور

بازدید مدیر کل و معاون دفتر آموزش عالی 
غیر دولتی وزارت علوم از دانشگاه بین المللی 

غیرانتفاعی چابهار 

سهم اشتغال پروژه های عمرانی بنیاد مسکن در 
سیستان و بلوچستان 5 درصد است  

برگزاری یکهزار برنامه به مناسبت هفته زن در یزد 

اختتامیه ششمین رویداد تولید محتوای دیجیتال بسیج در سیستان و بلوچستان 
برگزیدگان معرفی شدند

ذخیره بیش از سه هزار و 300 تن کود در انبارهای گلستان

صدور رأي پرونده بزرگ پولشویي مواد مخدر در گلستان

از زبان سفیر جمهوری خلق چین:بندرعباس، شهری در مسیر توسعه و پیشرفت

ــوای  ــد محت ــی تولی ــداد مل ــمین روی ــتان: شش ــتان و بلوچس ــن سیس معی
دیجیتــال بســیج سیســتان  و بلوچســتان در تــالار ملاصــدرا دانشــگاه ملــی 

ــدند. ــل ش ــی و تجلی ــداد معرف ــن روی ــای ای ــت و برترین ه ــه یاف خاتم
ــال  ــوای دیجیت ــد محت ــداد تولی ــن: ششــمین روی ــزارش ارســالی معی ــه گ ب
ــد  ــای تولی ــت از تیم ه ــور حمای ــتان به منظ ــتان و بلوچس ــیج در سیس بس
محتــوای تخصصــی همزمــان با سراســر کشــور از 21 تــا 23 آذرمــاه 1403 و 
بــا حضــور جمعــی از مســوولان و 25 تیــم  شــرکت کننده بــه مــدت ســه روز 

در حســینیه عاشــقان ثــارالله زاهــدان برگــزار شــد.
45 تیــم بــرای شــرکت در ششــمین رویــداد ملــی تولیــد محتــوای دیجیتــال 
بســیج سیســتان  و بلوچســتان نام نویســی کــرده بودنــد کــه پــس از 
ارزیابی هــای انجــام شــده 25 تیــم بــرای شــرکت در ایــن رقابــت انتخــاب 

شــدند.
شــرکت کنندگان در ایــن رویــداد در 2 بخــش اصلــی و فرعــی در رشــته های 

اصلــی؛ پویانمایــی، نرم افــزار موبایلــی و بــازی موبایلــی و رشــته های فرعــی 
ــت  ــه رقاب ــم ب ــا ه ــپ ب ــن و کلی ــتوری موش ــی، اس ــتر مفهوم ــامل؛ پوس ش
پرداختنــد کــه در بخــش اصلــی بــا توجــه بــه اســتانداردهای مشــخص شــده 
ــه بعدی( و  ــدی و س ــی )دوبع ــش پویانمای ــداد در بخ ــه روی ــرف دبیرخان از ط
)کمیــک موشــن و استاپ موشــن( و در بخــش نرم افــزار ویــژه تلفــن همــراه 
و بخــش بــازی ویــژه تلفــن همــراه و همچنیــن در بخــش فرعــی نیــز بــا در 
نظــر گرفتــن اســتاندارهای اعلامــی از ســوی دبیرخانــه رویــداد بــه  طــور کلی 

ســه نفــر حائــز رتبــه شــدند.
در مراســم اختتامیــه ششــمین رویــداد ملــی تولیــد محتــوای دیجیتــال بســیج 
ــداد،  ــر در بخــش جانبــی ایــن روی سیســتان  و بلوچســتان نیــز از نفــرات برت
ــم  ــه دوم تی ــپ رتب ــش کلی ــون، بخ ــم مجن ــن تی ــتوری موش ــش اس در بخ
امیــد، بخــش پوســتر، رتبــه اول فاطمــه شــیرزایی پور تقدیــر شــد؛ همچنیــن 
برگزیــدگان بخــش اصلــی نیــز در بخــش پویانمایــی رتبــه ســوم از آن دختران 
ــه دوم از آن  سیوســتان شــد؛ در بخــش پویانمایــی دوبعــدی و ســه بعدی رتب
تیــم سیوســتان و رتبــه اول تیــم سیســتان شــد؛ همچنیــن در بخــش نرم افــزار 
تلفــن همــراه رتبــه ســوم از آن تیــم نــو آ بلــوچ، رتبــه دوم تیــم قهرمــان و رتبه 

ســوم از آن تیــم جهــش شــد.
اهمیت فضای مجازی به اندازه انقلاب اسلامی است

فرمانــده ســپاه ســلمان سیســتان و بلوچســتان نیــز در ایــن اختتامیــه، اظهــار 
ــت  ــری اس ــی بش ــر از زندگ ــش تفکیک ناپذی ــازی بخ ــای مج ــرد: فض ک
ــره  ــوب به ــه نحــو شایســته و مطل ــزار و بســتر ب ــن اب ــه از ای ــی ک و جوامع
گرفتنــد و از ظرفیت هــا در موقعیت هــای مختلــف بهــره بردنــد؛ امــا جوامعــی 
کــه نســبت بــه ایــن مهــم اهتمــام نداشــتند و از ایــن ظرفیــت نتوانســتند در 
عرصه هــای مختلــف اســتفاده کننــد و آســیب های اثرگــذاری بــه آن جوامــع 

وارد شــده اســت.
ســردار ســرتیپ پاســدار احمــد شــفائی، افــزود: در بســیاری از کشــورهایی کــه 
بــه ظرفیت هــا، اشــتغالزایی و خلــق فرصت هــای مختلــف توجــه شــده اســت، 

افزایــش بهــره وری در حــوزه دیجیتــال پیشــرفت مطلوب داشــتند.
وی بــا تاکیــد بــر اینکــه می تــوان در حــوزه ارتقــاء نظــام اداری و خدمــت بــه 
مــردم بــا بهره منــدی از ایــن ظرفیــت بــه جاهــای شایســته رســید، ادامــه داد: 
در تقویــت و امنیــت ملــی مــردم قدم هــای اساســی بایــد برداشــت و در حــوزه 

ترمیــم شــکاف اجتماعــی و تقویــت باورهــای اعتقــادی بــا بهره منــدی از ایــن 
ظرفیــت و تقویــت فرهنگــی اقدامــات خوبــی در حــال اقــدام اســت.

فرمانــده ســپاه ســلمان سیســتان  و بلوچســتان عنــوان کــرد: دلســوزان نظام به 
اهمیــت فضــای مجــازی بارهــا تأکیــد کردنــد؛ چراکــه اهمیت فضــای مجازی 
به انــدازه اهمیــت انقــلاب اســلامی بــوده و در دولــت چهاردهــم و دولت هــای 

پیشــین نیــز در دیــدار بــا مقــام ولایــت پیوســته بــه آن یادآوری شــده اســت.
اهمیــت فضــای مجــازی به انــدازه اهمیــت انقــلاب اســلامی بــوده و در دولــت 
ــلاب  ــم انق ــر معظ ــا رهب ــدار ب ــز در دی ــین نی ــای پیش ــم و دولت ه چهارده

پیوســته بــه آن یــادآوری شــده اســت
وی بیــان کــرد: متولیــان فضــای مجــازی تاکنــون اقدامــات زیــادی انجــام 
داده انــد؛ امــا کارهــای انجــام نشــده نیــز فــراوان اســت و بایــد از ایــن ظرفیــت 

بــه نحــو مطلــوب اســتفاده شــود.
ــی در همــه حوزه هــا  ــا انســجام و همدل ســردار شــفایی خاطرنشــان کــرد: ب
شــاهد اتفاقــات بســیاری بوده ایــم، بســیج و ســپاه به عنــوان یکــی از 
نهادهــای انقــلاب مأموریــت دارد تــا در ایــن موضــوع رســالت خــود را بــه نحو 
مطلوبــی انجــام دهــد و از همــان ســال های ابتــدا کــه ایــن بســتر فراهم شــد، 
ســپاه و بســیج بــا همــه تــوان بــه دنبــال انجــام مأموریت هایــی خــاص بودند.

ــازی در  ــاد شبکه س ــا، ایج ــن مأموریت ه ــی از ای ــه یک ــان اینک ــا بی وی ب
ــبکه فضــای مجــازی را در بســیج  ــه بیشــترین ش ــود ک فضــای مجــازی ب
داریــم، افــزود: مشــتاقان فعالیــت در فضــای مجــازی در بســیج ســازمان دهی 
ــن  ــا ای ــتند؛ ام ــداف برداش ــق اه ــت تحق ــدی در جه ــای بلن ــدند و گام ه ش

ــلاش بیشــتری شــود. ــد ت ــی نیســت و بای ــات کاف اقدام
ــد  ــن شــبکه ها بای ــت: ای ــده ســپاه ســلمان سیســتان و بلوچســتان گف فرمان
ــا در  ــن رویداده ــند و ای ــته باش ــته داش ــازی شایس ــک جریان س ــت ی در نهای
راســتای همیــن اهــداف اســت؛ در اســتان ظرفیت هــای خوبــی وجــود دارد و 

بایــد باســلیقه و ذوق و هنــر کارهــا را بــه نتیجــه برســانیم.
وی بــا بیــان اینکــه بایــد مضاعــف تــلاش کنیــم تــا بتوانیــم رســالت خــود 
ــل  ــد آفرینــی در مقاب ــه ســرانجام برســانیم، تصریــح کــرد: در حــوزه امی را ب
ــا  ــد ب ــتند، بای ــدی هس ــاس و ناامی ــال ی ــه دنب ــه ب ــم خورده ک ــمنان قس دش
ــه ایــن مهــم در حــوزه امیدآفرینــی، و  ــد محتواهــای مناســب نســبت ب تولی

ــود. ــته ش ــتحکمی برداش ــای مس ــی گام ه بصیرت افزای

ســردار شــفائی تاکیــد کــرد: نبایــد دچــار سیاســت زدگی باشــیم، چراکــه یــک 
ســم مهلــک بــه  ویــژه در حــوزه بســیج اســت و بایــد از ظرفیت های سیســتان 

و بلوچســتان به درســتی اســتفاده شــود.
فضای مجازی اثرگذارتر از فضای حقیقی

مســوول دفتــر نمایندگــی ولی فقیــه در ســپاه ســلمان سیســتان و بلوچســتان 
نیــز در ایــن آییــن بیــان کــرد: امــروزه فضــای مجــازی اثرگذارتر و گســترده تر 

از فضــای حقیقــی اســت و در ســبک زندگــی انســان ها نفــوذ کــرده اســت.
مجــازی،  فضــای  افــزود:  اکبرپــور  علــی  حجت الاسلام والمســلمین 
ــرز  ــت و حدوم ــی اس ــای حقیق ــاس تر از فض ــر و حس ــر، فراگیرت تأثیرگذارت
ــر  ــلاب اســلامی کم ت ــت انق ــت فضــای مجــازی از اهمی نمی شناســد؛ اهمی

ــت. نیس
وی بــا بیــان اینکــه افســران جنــگ نــرم مرزبانــان عرصــه فکــر و فرهنــگ 
ــه داد:  ــرد، ادام ــت ک ــود و غفل ــاوت ب ــوزه بی تف ــن ح ــد در ای ــتند و نبای هس
واقعیت هــای جامعــه را شــفاف و بــا ســرعت بــه جامعــه منتقــل کنیــم؛ چراکــه 
گاهــی فضــای مجــازی برنده تــر از فضــای حقیقــی اســت و فضــای مجــازی 

نقــش مهمــی دارد.
مســوول دفتــر نمایندگــی ولی فقیــه در ســپاه ســلمان سیســتان و بلوچســتان 
گفــت: در موضــوع ســوریه فضــای مجــازی در انعــکاس رویــداد نقــش مهمی 
داشــت، فضــای مجــازی اگــر بــه دســت دلســوزان و فرزنــدان انقــلاب قــرار 
گیــرد بهتریــن بهــره را خواهیــم بــرد و اگــر در اختیــار دیگــران باشــد و کنترل 

نشــود تهدیــد اســت.
وی اظهــار کــرد: افســران جنــگ نــرم یــک مســوولیت دینــی و انقلابــی دارند 
کــه بایــد مراقــب باشــیم و درگیــر حواشــی نشــویم و اصــل مطلــب را فراموش 

. نکنیم
حجت الاسلام والمســلمین علــی اکبرپــور افــزود: در ایــن فضــا دقــت و 
ســرعت بســیار مهــم اســت و نبایــد هــدف فرامــوش شــود و بــرای رســیدن 

ــد اســتفاده کــرد. ــه هــدف از هــر وســیله ای نبای ب
شکوفایی استعدادهای برتر هدف اصلی رویداد بود

داور ششــمین رویــداد تولیــد محتــوای بســیج سیســتان و بلوچســتان نیــز در 
ایــن مراســم هــدف برگــزاری این رویــداد را کشــف و شــکوفایی اســتعدادهای 
برتــر دانســت و بیــان کــرد: در ایــن رویــداد 6 موضــوع در 2 بخــش اصلــی و 

فرعــی برگــزار شــد.
ــول و رقابت هــا  ــزود: تمــام کارهــا از نظــر داوران قابل قب ــی اف ســمیرا براهوی
ــر طبــق  ــا بررســی جزئیــات بیشــتر و ب ــود؛ امــا داوران ب ــه هــم نزدیــک ب ب

اســتانداردهای رویــداد، منتخبــان را انتخــاب کردنــد.
وی بــا بیــان اینکــه پذیرفته شــدگان بــه مرحلــه کشــوری راه پیــدا می کننــد، 
ــوای  ــد محت ــی تولی ــوزه تخصص ــی از داوران در ح ــرد: برخ ــان ک خاطرنش
ــرادی کــه متقاضــی  ــد کــه اف ــگان برگــزار می کنن ــی رای ــال، دوره های دیجیت

ــد. ــرکت کنن ــد ش ــتند، می توانن ــرکت هس ش
داور ششــمین رویــداد تولیــد محتــوای بســیج سیســتان و بلوچســتان گفــت: 
ــناخته  ــتی ش ــا به درس ــتعدادها و توانمندی ه ــا اس ــن رویداده ــزاری ای ــا برگ ب
ــد  ــت دارن ــی فعالی ــرمایه اجتماع ــوع س ــه در موض ــرادی ک ــا اف ــوند ت می ش

ــد ــرار بگیرن ــدن ق ــیر دیده ش ــوند و در مس ــت ش حمای

سرپرســت شــرکت خدمــات حمایتی کشــاورزی گلســتان  از ذخایر اســتراتژیک 
بیــش از ســه هــزار و 300 تــن کــود شــیمیایی در انبــار هــای ایــن اســتان خبر 
ــن  ــج تری ــود اوره، رای ــرد: ک ــار ک ــی اظه ــت گوی ــد محمــدی در گف داد مجی
کــود مــورد اســتفاده کشــاورزان اســت کــه بــه طــور گســترده در ایــن صنعــت 

اســتفاده مــی شــود.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه در کشــاورزی صنعتــی کــود اوره بــه عنــوان بهتریــن 
عملکــرد در نظــر گرفتــه میشــود، افــزود: در کشــور مــا بــه دلیــل دسترســی به 
منابــع انــرژی و حمایــت هــای دولتــی ایــن کــود بــا قیمتــی پاییــن تر نســبت 
بــه قیمــت هــای جهانــی عرضــه مــی شــودو وزارت جهاد کشــاورزی همــواره 
ــرای کشــاورزان  در تامیــن ایــن محصــول و دسترســی مناســب و ارزان آن ب

ــت. متعهد اس
وی بــا اشــاره بــه اینکــه در حــال حاضــر حمایــت دولــت در بخــش کــود اوره 
ــی  ــد کنون ــت: تولی ــی باشــد، گف حــدود 50 درصــد از قیمــت تمــام شــده م
کــود اوره کشــور حــدود ۸ میلیــون تــن اســت کــه از ســوی مجتمــع هــای 
ــردگان، خراســان، کرمانشــاه و پردیــس عســلویه  پتروشــیمی شــیراز، رازی، ل

تولیــد مــی شــود.
ــرای بخــش  ــن ب ــون ت ــم2.4 میلی ــاری، رق ــه داد: در ســال ج محمــدی ادام
کشــاورزی بــرآورد شــده کــه ســهم گلســتان در ایــن بخــش 11۷ هــزار تــن 
اســت.وی بــا توجــه بــه اینکــه ســه پتروشــیمی شــیراز، پردیــس عســلویه و 

بحنــورد تامیــن کننــده کــود اوره گلســتان هســتند، یــادآور شــد: از ســال جاری 
تاکنــون ،46 درصــد از برنامــه ابلاغــی)11۷ هــزار تــن( تامیــن شــده اســت 
کــه مابقــی ســهمیه بایــد بــرای مصــرف ســه مرحلــه کــود ســرک تــا پایــان 

ســال تامیــن گــردد.
ــن  ــش از هفــت هــزار و 200 ت ــزه بی ــا شــروع کشــت پایی ــه وی، ب ــه گفت ب
موجــودی کــود در انبــار ایــن شــرکت بــوده اســت و در زمــان کشــت پائیــره 

نیــز بیــش از16 هــزار و ۷00 تــن کــود وارد اســتان شــده اســت.
وی خاطــر نشــان کرد: در حــال حاضــر نیــز ذخایــر اســتراتژیک ایــن کــود در 

انبــار هــای ایــن اســتان بیــش از3300 تــن مــی باشــد.
خاطــر نشــان کــرد: از ابتــدای ســال جــاری تاکنــون تدابیــر لازم توســط مدیــر 
عامــل شــرکت خدمــات حمایتــی کشــاورزی اندیشــیده شــد کــه بــا توجــه بــه 
مقطــع حســاس مصــرف کــود اوره بــرای کشــت محصــولات پائیــزه و لــزوم 
حمــل هرچــه ســریع تــر کــود تــدارک شــده بــه مراکــز مصــرف اســتان، از 
ظرفیــت نــاوگان ریلــی کشــور بــرای حمــل و توزیــع ایــن کــود از پتروشــیمی 
شــیراز اســتفاده شــد و از تخصصــی دو هــزار تــن در 21 واگــن مســقف و بیش 
از یــک هــزار و 165 تــن تحویــل ایــن اســتان گردیــده کــه در شــش ماهــه 
ــا بیــان  ــوده اســت.محمدی ب اول ســال ایــن رقــم یــک هــزار و 655 تــن ب
اینکــه مــا در ایــن اســتان بــا ظرفیــت تولیــد بــالای محصــولات کشــاورزی 
یکــی از اســتان پرمصــرف بویــژه کودهــای اوره هســتیم، گفــت: کشــاورزان 

بایــد مــد نظــر داشــته باشــند مصرف کــود متناســب بــا نــوع اقلیم،نــوع خاک، 
ــاوت  ــی شــود و متف ــرای آن مصــرف م ــه ب ــودی ک ــاز ک نوع محصــول و نی

اســت .
بصــورت مصداقــی گفــت: در اراضــی دیــم کــه بارندگــی کمتــر از230 میلــی 
متــر باشــد تغذیــه، نــه تنهــا کمــک زیــادی بــه محصــول نمــی کنــد بلکــه 
وضعیــت گیــاه را بدتــر مــی کنــد، چــون محیــط را برایــش تنشــه تــر مــی 
کند.سرپرســت شــرکت خدمــات حمایتــی کشــاورزی گلســتان بــا اشــاره بــه 
اینکــه در آینــده نزدیــک بیــش از آنکــه انــرژی موضوع اول باشــد، کشــاورزی 
و امنیــت غــذا موضــوع اول خواهــد بــود، تاکیــد کــرد: بــرای نمونــه پروتئیــن 
هــای تــک یاختــه یــا برخــی اســید آمینــه هــا از جملــه ایــن مــوارد اســت کــه 
افــزون بــر کودهــای پتروشــیمی اوره و مشــتقات آن، برخــی موارد پتروشــیمی 
مــی توانــد در ایــن زمینــه راهگشــا باشــد. اگرچــه موضــوع تامیــن اوره مــورد 

نیــاز صنعــت کشــاورزی همــواره یکــی از وظایــف دولــت هــا بــوده اســت

رئیــس کل دادگســتری اســتان گلســتان از صــدور رأی یکــی از بزرگ تریــن پرونده هــای 
پولشــویی مــواد مخــدر در اســتان خبــر داد و افــزود: در جریــان ایــن پرونــده یــک هــزار 

میلیــارد تومــان امــوال حاصــل از جــرم شناســایی و ضبــط شــد.
 حیــدر آســیابی  در تشــریح جزئیــات ایــن خبــر پرداخــت و بــا بیــان اینکــه دادگســتری 
اســتان موفــق بــه شناســایی و ضبــط اموالــی بــه ارزش یــک هــزار میلیــارد تومــان در یک 

ــات، امــوال گســترده ای شــامل  ــده موادمخــدر شــد، اظهــار کــرد: طــی یــک عملی پرون
ــاختمان های مســکونی و  ــا، س ــق، مرغداری ه ــای آب عمی ــای کشــاورزی، چاه ه زمین ه
تجــاری، خودرو هــای لوکــس و مقادیــر زیــادی طــلا کشــف شــد کــه همگــی از منافــع 

غیرقانونــی قاچــاق مــواد مخــدر به دســت آمــده بــود.
ــدران و  ــتان، مازن ــتان گلس ــه اس ــبکه در س ــن ش ــته های ای ــه سردس ــان اینک ــا بی وی ب

خراســان شــمالی بــا ایجــاد زنجیــره ای از عوامــل اجرایــی، ضمــن حمــل و توزیــع مــواد 
ــا و خانواده هایشــان در صــورت  ــی از آنه ــت مال ــراد و حمای ــه جــذب اف ــدام ب مخــدر، اق
دســتگیری می کردنــد، افــزود: ایــن شــبکه از روش هــای پیچیــده ای بــرای تطهیــر امــوال 

ــرد. ــتفاده می ک ــود اس نامشــروع خ
رئیــس کل دادگســتری اســتان گلســتان بــا اشــاره بــه اینکــه خریــد امــلاک، مرغداری ها، 

ــه اقدامــات  ــف از جمل خودرو هــای لوکــس، طــلا و ســرمایه گذاری در بخش هــای مختل
ــت،  ــده اس ــط ش ــت ضب ــع دول ــه نف ــا ب ــن دارایی ه ــی ای ــون تمام ــه اکن ــود ک ــا ب آنه
ــویی  ــای پولش ــن پرونده ه ــی از بزرگ تری ــوان یک ــده به عن ــن پرون ــرد: ای ــان ک خاطرنش
ــم  ــا جرای ــه ب ــی در مقابل ــزم قاطــع دســتگاه قضای ــواد مخــدر در کشــور، نمایانگــر ع م

ــت ــان اس ــی قاچاقچی ــه های مال ــکاندن ریش ــازمان یافته و خش س

معین - بندرعباس 
نشســت صمیمانــه رئیــس شــورای اســلامی شــهر و شــهردار بندرعبــاس بــا 

ســفیر جمهــوری خلــق چیــن در ایــران در دفتــر شــهردار برگــزار شــد.
بــه گــزارش مدیریــت ارتباطــات و امــور بیــن الملــل شــهرداری بندرعبــاس، 
ــراه  ــه هم ــورمان، ب ــن در کش ــق چی ــوری خل ــفیر جمه ــی وو، س ــگ پ زون
آقایــان لــی هــو یــی دبیــر اول و شــو ون چــوان وابســته ســفارت، شــو وی 
سرکنســول کنســولگری جمهــوری خلــق چیــن در بندرعبــاس و هــو هایشــو 
ــا عیســی عباســی رئیــس  ــا حضــور در دفتــر شــهردار، ب وابســته کنســول، ب
شــورای اســلامی شــهر و مهــدی نوبانــی شــهردار بندرعبــاس دیــدار صمیمانه 
ای داشــتند.مهدی نوبانــی شــهردار بندرعبــاس، در ایــن نشســت ضمــن عرض 
خیــر مقــدم خــوش آمــد گویــی بــه مهمانــان و تشــکر از حضــور آنــان، بــه 
تاکیــد مقــام معظــم رهبــری بــه گســترش ارتباطــات بــا کشــور چیــن اشــاره 
کــرد و از خدمــات ارائــه شــده در خصــوص ســاخت و ســاز مســکن در شــهر 

بندرعبــاس تشــکر کــرد.
ــاس، ارتباطــات  ــزود: شــورای اســلامی و شــهرداری شــهر بندرعب ــی اف نوبان
صمیمانــه و دوســتانه ای بــا سرکنســولگری جمهــوری خلــق چیــن در 
بندرعبــاس دارنــد و آمادگــی دارنــد تــا در خصــوص فرصــت هــای ســرمایه 
گــذاری بــه خصــوص در امــور زیــر ســاختی و توســعه شــهر همــکاری نمایند.

ــه اقدامــات انجــام شــده در خصــوص  ــا اشــاره ب ــی در ســخنان خــود ب نوبان
ارتبــاط خواهرخواندگــی بــا شــهر بنــدری نینگبــو چیــن، آن را گام مثبتــی برای 

آغــاز همــکاری هــای مشــترک المنافــع دانســت.
زونــگ پــی وو، ســفیر چیــن بــا اشــاره بــه دیــدار شــی جیــن پینــگ، رئیــس 

جمهــور جمهــوری خلــق چیــن بــا دکتــر پزشــکیان رئیــس جمهــور جمهوری 
اســلامی ایــران در مــاه اکتبــر ســال جــاری و توافــق دو طــرف برای گســترش 
ارتباطــات دو کشــور، آن را نقطــه عطفــی بــرای ارتباطــات دوســتانه دو کشــور 
دانســت و بــا اشــاره بــه ســابقه تاریخــی روابــط دو کشــور و نیــز تاکیــد بــر 
وجــود سرکنســولگری جمهــوری خلــق چیــن در بندرعبــاس و نیــز موقعیــت 
بنــدری شــهر، آن را مزیــت افــزون تــری در مقایســه با ســایر شــهرهای ایران 
در جهــت توســعه  روابــط اقتصــادی و تجــاری و بازرگانــی مشــترک المنافــع 

شــهر بندرعبــاس و شــهرهای بنــدری کشــور چیــن دانســت.
زونــگ پــی وو در ســخنان خــود از شــهردار و رئیــس شــورای اســلامی شــهر 
ــا مســئولین ذیربــط، امــکان صــدور ویــزا  ــا رایزنــی ب درخواســت نمــود تــا ب

در سرکنســولگری جمهــوری خلــق چیــن در بندرعبــاس را فراهــم ســازند تــا 
ضمــن تســهیل ســفر علاقمنــدان ، بازرگانــان و مســافران بــرای ســفر، گام 
مثبتــی بــرای گســترش ارتباطــات باشــد و نیــاز بــه مراجعــه بــه شــهر تهــران 

و انتظــار بــرای صــدور ویــزا نباشــد.
شــو وی سرکنســول سرکنســولگری جمهــوری خلــق چیــن در بندرعبــاس، در 
ایــن نشســت از ارتبــاط صمیمانــه و همــکاری خــوب شــورای اســلامی شــهر 
و شــهرداری بندرعبــاس بــا سرکنســولگری ، در مــدت دو ســالی کــه از آغــاز 
ــزود: در صــدد  ــی نمــود و اف کار سرکنســولگری در شــهر مــی گــذرد قدردان
هســتیم خدمــات بیشــتری بــه شــهروندان بندرعبــاس ارائــه دهیــم و چنانچــه 
مســئولین کمــک نماینــد مرکــز ارائــه ویــزا راه انــدازی شــود، کمــک بزرگــی 
بــه علاقمنــدان و تجــار جهــت ســفر بــه کشــور چیــن و ارتباطــات دو طــرف 

خواهــد شــد.
عیســی عباســی، رئیــس شــورای اســلامی شــهر نیــز ضمــن خــوش آمــد و 
خیــر مقــدم، از مهمانــان خواســت تــا همــکاری مشــترک المنافــع دو طــرف 
گســترش یابــد و افــزود: چنانچــه ســرمایه گــذاران کشــور چیــن علاقمنــد بــه 
ــر ســاختی و توســعه شــهر بندرعبــاس باشــند،  ســرمایه گــذاری در امــور زی
شــورای اســلامی شــهر آمادگــی همــکاری دارد و از ایــن اقدامــات حمایــت 

خواهــد نمــود.
در پایــان جلســه، زونــگ پــی وو از شــهردار و رئیــس شــورای اســلامی شــهر 
جهــت برگــزاری ایــن نشســت صمیمانــه قدردانــی نمــود و گفــت: تبلیغــات و 
آگاهــی بخشــی مــی توانــد در گســترش ارتباطــات دوســتانه مــردم دو ملــت 

بســیار تاثیــر گــذار باشــد.

تقدیر معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات 
ایران و ستاد برگزاری هشتمین نمایشگاه 
بین المللی )IFEX 2024( از مدیرکل 

شیلات هرمزگان 
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نرخ فقر در ایران به 30.1 درصد رسیده است؛ آماری که نشان می دهد یک سوم جمعیت کشور توانایی تأمین نیازهای اساسی خود را ندارند. این وضعیت 
تأثیر مستقیمی بر افزایش ترک تحصیل در میان دانش آموزان، به ویژه در مناطق محروم، داشته است به گزارش اکوایران، گزارش مرکز پژوهش های مجلس 
نشان می دهد نرخ فقر در سال 1402 با افزایش 0.4 واحد درصدی نسبت به سال قبل، به 30.1 درصد رسیده است. این یعنی یک سوم از جمعیت ایران 
توانایی تأمین نیازهای اساسی خود را ندارند.این گزارش تأکید می کند که نرخ فقر در پنج سال گذشته در حدود 30 درصد باقی مانده و پیش بینی می شود در 
سال 1403 نیز تغییری نکند. شکاف فقر نیز در سال جاری به 0.2۸ رسیده است.علی حسین شهریور، دبیرکل خانه تعاونگران، به ارتباط مستقیم بین فقر و 
ترک تحصیل اشاره کرد. به گفته او، در سال تحصیلی 1401-1402، بیش از ۹2۹ هزار دانش آموز در مقاطع مختلف تحصیلی از ادامه تحصیل بازمانده اند.

بیشترین میزان ترک تحصیل مربوط به گروه سنی 15 تا 1۷ سال بوده است. همچنین در سال 13۹۹ حدود ۷0 درصد کودکان بازمانده از تحصیل در 

دهک های پایین درآمدی قرار داشتند.او تأکید کرد که خانواده های فقیر اغلب توانایی تأمین هزینه های تحصیل فرزندان خود را ندارند. این هزینه ها شامل 
شهریه، رفت وآمد، و لوازم التحریر می شود. در چنین شرایطی، کودکان مجبور به کار برای کمک به معیشت خانواده شده و از تحصیل بازمی مانند.به گفته 
شهریور، سوءتغذیه و امکانات آموزشی نامناسب در مناطق محروم نیز از دلایل اصلی ترک تحصیل است.بنا به گزارش تسنیم، دبیرکل خانه تعاونگران معتقد 
است که ترک تحصیل منجر به افزایش بی سوادی، نابرابری اجتماعی و اقتصادی، و تقویت چرخه فقر می شود. او پیشنهاد کرد که ارائه کمک های مالی به 
خانواده های نیازمند، بهبود کیفیت امکانات آموزشی در مناطق محروم، و ایجاد برنامه های حمایتی می تواند از ترک تحصیل جلوگیری کند.وی تأکید کرد که 

مبارزه با فقر و ترک تحصیل نیازمند همکاری همه جانبه دستگاه های دولتی، سازمان های غیردولتی، و جامعه مدنی است.

یک سوم ایرانیان زیر خط فقر/ زنگ خطر ترک تحصیل در مناطق محروم

مقاله

 الگوریتم ژنتیک

ایران پرمصرف ترین کشور 
دنیا در دارو نیست

الهام گرفته  از طبیعت  اختراعات بشری  از  بسیاری 
 ANN |( مصنوعی  عصبی  شبکه های  شده اند. 
Artificial   Neural Network( نمونه بارز 
چنین ابداعاتی هستند. یکی دیگر از چنین ابداعاتی، 
الگوریتم های  است.  ژنتیک  الگوریتم  ایده  توسعه 
فرایند   )Simulating( »شبیه سازی   با  ژنتیک، 
تکامل در طبیعت، با هدف یافتن بهترین جواب ممکن 
برای یک مسأله، به جستجو در »فضای جواب های 
 )Candidate     Solution Space( کاندید

می پردازند.
 GA | Genetic( ژنتیک  الگوریتم  
Algorithms(، خانواده ای از مدل های محاسباتی 
که  است   )Computational Models(
گرفته   الهام   )Evolution( تکامل  مفهوم  از 
شده اند. این دسته از الگوریتم ها، جواب های محتمل  
)Potential Solutions( یا  جواب های کاندید  
)Candidate Solutions( و یا  فرضیه های 
 )Possible Hypothesis( محتمل  
داده ای   ساختار  یک  در  را  خاص  مسأله  یک  برای 
 )Chromosome-like( مانند   کروموزوم 
کدبندی می کنند. الگوریتم ژنتیک از طریق اعمال  
 Recombination( بازترکیب   عملگرهای 
Operators( روی ساختارهای داده ای کروموزوم 
مانند، اطلاعات حیاتی ذخیره شده در این ساختارهای 

داده ای را حفظ می کند.
به  ژنتیک  الگوریتم های  از  موارد،  از  بسیاری  در 
 Function(  عنوان الگوریتم های  بهینه ساز تابع
الگوریتم هایی  یعنی،  می شود؛  یاد   )Optimizer
 Objective(  که برای بهینه سازی  توابع هدف
Functions( مسائل مختلف به کار می روند. البته، 
گستره کاربردهایی که از الگوریتم ژنتیک، برای حل 
مسئله در دامنه کاربردی خود استفاده می کنند، بسیار 

وسیع است.
پیاده سازی الگوریتم ژنتیک، معمولا با تولید جمعیتی 
در  کروموزوم ها  از  اولیه  )جمعیت  کروموزوم ها  از 
الگوریتم های ژنتیک، معمولا تصادفی تولید می شود 
و مقید به حد بالا و پایین متغیرهای مسأله هستند( 
آغاز می شود. در مرحله بعد، ساختارهای داده ای تولید 
شده )کروموزوم ها(  ارزیابی  )Evaluate( می شوند 
می توانند  بهتری  شکل  به  که  کروموزوم هایی  و 
)Optimal Solution( مسأله  بهینه   »جواب 
مورد نظر )هدف( را نمایش دهند، شانس بیشتری 
برای  تولید مثل  )Reproduction( نسبت به 
جواب های ضعیف تر پیدا می کنند. به عبارت دیگر، 
از  دسته  این  به  بیشتری  مثل  تولید  فرصت های 
خوب  میزان   می شود.  داده  اختصاص  کروموزوم ها 
بودن  )Goodness( یک جواب، معمولا نسبت 
به جمعیت جواب های کاندید فعلی سنجیده می شود. 

مهندس فریدون شکورنیا

سرپرست اداره کل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
بودن  پرمصرف ترین  نادرست  باور  رد  با  دارو  و  غذا 
ایران در حوزه دارو، اعلام کرد که سرانه مصرف دارو 

در کشور کمتر از میانگین جهانی است.
به گزارش ایرنا از سازمان غذا و دارو، اکبر عبداللهی اصل 
در پنجمین کنگره اروپایی آسیایی فارماکواپیدمیولوژی 
پزشکی  علوم  دانشگاه  داروسازی  دانشکده  در  که 
تهران برگزار شد، افزود: ایران پرمصرف ترین کشور 

دنیا در دارو نیست و این یک باور غلط است.
وی تصریح کرد: بازار دارویی ایران با سختی به رقم 
4 میلیارد دلار می رسد. بنابراین، به نسبت جمعیت و از 
لحاظ ارزش مالی، میزان مصرف دارو در ایران بسیار 

کمتر از ارقام مطرح شده در برخی محافل است.
سرپرست اداره کل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو اظهار داشت: سرانه مصرف دارو در کشور 
حدود 50 دلار است، که این رقم حتی از میانگین 

جهانی نیز کمتر است.
عبداللهی اصل با اشاره به ضرورت اصلاح باورهای 
مبتنی  و  نادرست در جامعه، گفت: اطلاعات دقیق 
ایران،  دارو در  بر شواهد نشان می دهد که مصرف 
نه تنها بیش از حد معمول نیست، بلکه در چارچوب 
بر  باید  ما  تمرکز  و  دارد  قرار  جهانی  استانداردهای 
ارتقای فرهنگ مصرف منطقی دارو باشد، نه ترویج 

ارقام غیرواقعی که سبب نگرانی عمومی می شود.
وی در پایان بر لزوم همکاری بیشتر بین المللی در 
افزود: چنین  تاکید کرد و  پایش مصرف دارو  حوزه 
نشست هایی فرصت ارزشمندی برای تبادل تجارب و 
آشنایی با الگوهای موفق در زمینه بهینه سازی مصرف 

دارو فراهم می آورد. 

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی از ابتلای ۹45 نفر مبتلا به تب دنگی در کشور خبر داد.

قباد مرادی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار حوزه سلامت ایرنا افزود: 
از مجموع ابتلای ۹45 مورد ابتلا به تب دنگی، ۷46 مورد انتقال محلی 

بوده و 1۹۷ مورد نیز از سایر کشورها وارد شده است.
وی ادامه داد: 2 مورد تب دنگی از نوع ابتلا به چیکونگونیا نیز گزارش 
و در شهرستان چابهار  داشته  از کشور  به خارج  شده که سابقه سفر 
تشخیص داده شده اند.رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تصریح کرد: تب دنگی یک بیماری 
تب دار ویروسی است که توسط گزش پشه روزگز به نام آئدس منتقل 

می شود و تشخیص قطعی این بیماری با آزمایش خون میسر است.
مرادی یادآورشد: پشه آئدس می تواند در هر ظرف یا جایی که مقداری 
آب جمع شود مانند لاستیک های مستعمل، قوطی کنسرو، قایق و گلدان 

شیشه ای، تخم گذاری کند.
وی ادامه داد: در صورتی که در محل زندگی شما پشه آئدس وجود دارد 
باید نکاتی را رعایت کنید. از جمله توری به در و پنجره ها نصب و در روز 
و شب زیر پشه بند استراحت کنید. دو بار در شبانه روز در نقاط تاریک 
و خنک خانه مانند کمد لباس و زیر تخت، حشره کش اسپری کرده و 
از تردد غیر ضروری خارج از منزل پرهیز کنید. فرد بیمار هنگام خروج 
از منزل از فرآورده های دور کننده حشرات روی پوست استفاده کند. 
لباس های رنگ روشن، آستین بلند و شلوار بلند و جوراب بپوشید و از 

تجمع آب راکد جلوگیری کنید.به گفته مرادی، در دوره نقاهت و پس از 
بهبودی از بیماری نباید بلافاصله فعالیت ها و ورزش های سنگین آغاز 
شود بلکه استراحت کافی در دوران نقاهت بهتر است همراه با فعالیت 
بدنی سبک باشدبه گزارش ایرنا، از هر 4 نفر مبتلا به بیماری تب دنگی، 
3 نفر بدون علامت یا با علائم بسیار خفیف هستند. این علائم شامل تب 
بالا که معمولا ناگهانی آغاز می شود، دردهای استخوانی، سردرد شدید، 
بدن درد، درد مفاصل و عضلات، درد پشت چشم، بی اشتهایی و تهوع 
و استفراغ است. برخی بیماران ممکن است علائم دیگری مانند اسهال، 

قرمزی پوست و تورم غدد لنفاوی را تجربه کنند.
مدت زمان بیماری در افراد مختلف، متفاوت است و می تواند از 4 تا 14 
روز طول بکشد اما این بیماری به طور متوسط ۷ روز ماندگار است. در 
روز اول بیماری، بیماران باید مراقب باشند که مورد گزش پشه ها قرار 

نگیرند چون ویروس دانگ در هفته اول بیماری در بدن بیماران وجود 
دارد و این ویروس می تواند از بدن بیماران به پشه های غیرآلوده منتقل 
شود و این پشه های آلوده شده، بعد از گذشت 1 تا 2 هفته می توانند 
بیماری را به سایر افراد نیز منتقل کنند.وقتی تب بیمار شروع به کاهش 
می کند در تعداد کمی از بیماران ممکن است علائم هشدار مانند استفراغ 
های مکرر، درد شدید شکم، خونریزی از مخاط شامل بینی، لثه و دهان، 
بی حالی و ضعف شدید، دشواری در تنفس و کم آبی بدن مانند کاهش 
شدید حجم ادرار، خشکی دهان، سرگیجه و افت شدید فشارخون ظاهر 
شود. اگر یک بیمار این علائم را داشت باید بلافاصله به پزشک مراجعه 
و سابقه سفر خود در دو هفته اخیر و داروهای مصرفی خود را به پزشک، 
اطلاع رسانی کند.بسیاری از بیماران با خود مراقبتی در منزل و استراحت 
و درمان های ساده خانگی بهبود می یابند. این توصیه ها شامل استراحت 
کافی، مصرف مایعات فراوان و پرهیز از مصرف نوشابه، چای، قهوه و 
سایر نوشیدنی های کافئین دار و انرژی زا، مصرف میوه و سبزیجات و 

استفاده از استامینوفن برای کاهش درد و تب است.
ایبوپروفن)ادویل و ژلوفن(، آسپرین،  از مصرف داروهایی مانند  پرهیز 
نوافن، دیکلوفناک، ناپروکسن و مفنامیک اسید باید مورد توجه جدی 
قرار گیرد چراکه در این بیماری ممکن است باعث خونریزی شود و اما 
نکته ای که نباید فراموش کرد این است که تب دانگ از انسان به انسان 

منتقل نمی شود و جداسازی بیمار از سایر افراد خانواده، ضرورت ندارد.

دهمین جلسه رسیدگی به پرونده چای دبش به موضوع اهمال در توزیع 
نامتناسب ارز تخصیصی اختصاص داشت و قاضی با اشاره به مکاتبه دادگاه 
با سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی گفت که گزارش مشخصات 
دقیق اموال این شرکت به دادگاه ارائه می شود.به گزارش ایرنا از مرکز رسانه 
قوه قضاییه، دهمین جلسه رسیدگی به پرونده چای دبش در شعبه اول 
دادگاه انقلاب اسلامی ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران کلان و عمده 
در نظام اقتصادی به ریاست قاضی پسندیده، مستشاران دادگاه، نماینده 
دادستان، متهمان، وکلای آنها، شکات پرونده، نمایندگان سازمان های 
متولی و نظارتی، نمایندگان بانک های شاکی، بانک مرکزی و گمرکات 
برگزار شد.قاضی پسندیده در ابتدای جلسه دادگاه گفت: در آخرین جلسه 
رسیدگی به پرونده، اشخاص حقوقی و نمایندگان ۸ شرکت مرتبط با گروه 
دبش تفهیم اتهام شدند و دفاعیات آنها استماع شد. در این جلسه دادگاه 
نیز به اتهامات ادامه این شرکت ها و اشخاص حقوقی که نماینده به دادگاه 

معرفی کرده اند، رسیدگی می شود.
براساس این گزارش، در ابتدای جلسه امروز دادگاه، نمایندگان 3 شرکت 
وابسته به گروه دبش که از جانب تعدادی از متهمان حقوقی پرونده به عنوان 
وکیل معرفی شدند به دفاع از اتهامات پرداختند و به سوالات قاضی پاسخ 
دادند.قاضی پرونده خطاب به متهم ردیف اول گفت: شما بابت ورود کالا 
ارز دریافت کرده اید، این دریافت ارز یک تعهد پایه ایجاد کرده است. کسی 
که ارز را از شما گرفته یک تعهدی در برابر شما و بالاتر از آن یک تعهد 
در مقابل کشور داشته است که این کالاها را ارسال کند؛ اینکه در مقصد 
تشریفات گمرکی منجر به ورود کالا می شود یا نه بحث ثانویه است. تعهد 
اولیه این است که آن شخص کالا را بارگیری و با کشتی ارسال کند. طبق 
اظهارات در این روند مشکلاتی وجود داشته است.بقاضی پسندیده یادآور 
شد: در جلسات گذشته به صراحت بیان کردم اگر در حال حاضر موانعی 
برای ترخیص کالاها وجود دارد، اعلام کنید تا دادگاه تا جایی که امکان 
دارد، موانع را برطرف کند اما تاکنون کالایی وارد نشده و تعهدات همچنان 
وجود دارد.قاضی اضافه کرد: اگر شما کالایی آورده و به انبارهای عمومی 
مستقر در گمرکات و حتی منطقه آزاد رسانده بودید آن زمان می توانستید 
عنوان کنید که کالایی وارد کشور کردم و تعهد وجود دارد و دادگاه برای 
رفع موانع ترخیص کمک کند تا منجر به ورود شود اما در حال حاضر از 
جانب شما )متهم ردیف اول( اقدامی برای ورود کالا انجام نشده است. به 
غیر از مواردی که از روز اول پرونده جزو کشفیات و اظهارات شما بوده دیگر 
موردی نبوده است.در ادامه این جلسه دادگاه با دستور قاضی پسندیده، یک 
متهم دیگر پرونده در جایگاه حاضر شود. این متهم پس از تفهیم اتهامات 
درج شده در کیفرخواست، به ارائه دفاعیات پرداخت و در ادامه به سوالات 

قاضی پسندیده پاسخ داد.

قاضی پسندیده خطاب به متهم درباره وضعیت تخصیص و تعیین سهمیه 
ارزی حوزه مسئولیت هر وزارتخانه و اتهام اهمال در انجام وظایف قانونی از 
طریق اهمال در توزیع نامتناسب ارز اختصاص داده شده به دستگاه دولتی 
سوال کرد.قاضی پس از اخذ دفاعیات متهم، به نماینده بانک مرکزی دستور 

داد تا گزارشی در این خصوص به دادگاه ارائه کند.
قاضی پسندیده در پایان جلسه دادگاه اظهار داشت: با توجه به اینکه برخی 
از اموال متعلق به گروه دبش، از محل واردات حواله های ارزی بود و متروکه 
شده و تحویل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی داده شده است 
مکاتبه ای با آن سازمان صورت گرفته تا در خصوص مشخصات دقیق 
اموال و مشخصات وضعیت آن ها، محل نگهداری، اینکه چه بخشی فروش 
رفته و چه بخشی فروش نرفته است، وضعیت باقی مانده و ارز حاصل از 
فروش گزارشی ارائه دهند.وی افزود: همچنین مجدد مکاتبه ای با گمرک 
انجام شده است تا وضعیت ورود کالاهای مرتبط با حواله های ارزی به 
گمرکات را اعلام کنند تا مشخصات گزارش کننده ها و اینکه چه بخشی 
از آن ها متروکه شده و ارزش ارزی آن ها چه مقدار است، مشخص شود. 
همچنین کوتاژهای اعلامی و اظهارنامه های اعلامی گمرک مرتبط با کدام 
یک از حواله های ارزی بانک های شاکی است و ارزش آن ها چه مقدار 
است؛ بنابراین این مراتب باید اعلام شود تا اگر نیاز است اصلاحی صورت 

گیرد در واقع دادگاه آن را انجام دهد.
به گزارش ایرنا، فساد چای دبش نام یک پرونده فساد اقتصادی است که 
در اواخر دولت دوازدهم و اواسط دولت سیزدهم رخ داده است، رقم این 
اختلاس حدود 3.4 میلیارد دلار )نزدیک به 140 هزار میلیارد تومان در زمان 
انجام فساد( بود که تا آن زمان در ایران بی سابقه بود و بزرگترین فساد مالی 
کشور به حساب می آمد.نخستین بار سازمان بازرسی کل کشور در 11 آذر 
1402 این اختلاس را تایید و اعلام کرد، به ادعای سازمان بازرسی کل 
کشور، گروه کشت و صنعت دبش طی سال های 13۹۸ تا 1401 برای 

واردات چای و ماشین آلات مبلغی برابر با سه میلیارد و 3۷0 میلیون دلار 
ارز دریافت کرده که یک میلیارد و 4۷2 میلیون دلار از این مقدار ارز دولتی 
بوده است؛ این میزان دلار ارزان برای تامین 14 سال چای کشور کافی بود.

مسئولان چای دبش برای انجام این فساد باید می توانستند تاییدیه های 
لازم از گمرک، وزارت صمت و وزرات جهاد کشاورزی را دریافت و در 
نهایت از بانک مرکزی ارز دولتی دریافت کنند و بانک مرکزی نیز به سرعت 

به درخواست آنان برای دریافت ارز دولتی پاسخ مثبت می داد.
گفته  به  و  است  داده  روی   دولت سیزدهم  در  فساد  این  بخش عمده 
رئیس قوه قضاییه در سال 1400 و 1401 به  ترتیب 6۷0 درصد از کل 
ارز تخصیص  یافته برای واردات چای به این گروه پرداخت شده است 
در حالی  که رقم دریافتی آن در سال های ۹۸ و ۹۹ به ترتیب دو و 21 
میلیون دلار بوده است.پرونده چای دبش از اواخر سال 1401 تشکیل و از 
33 کارشناس در رشته های مختلف برای تحقیقات استفاده شد همچنین 
به لحاظ وسعت و پیچیدگی موضوعات در این پرونده، تحقیقات مفصل و 
دقیقی با مشورت های صاحب نظران حقوقی صورت گرفت.این پرونده با 
ضمائم آن دارای 350 جلد و ۷0 هزار صفحه است و اتهامات متهمان اصلی 
این پرونده، اخلال کلان و عمده در نظام اقتصادی و ارزی کشور، معاونت 

در این اتهام، تحصیل مال نامشروع همچنین پرداخت و اخذ رشوه است.
در این پرونده، علاوه بر مسائل و تخلفات ارزی گروه دبش، بیش از 30 
هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی بدون ضوابط و مقررات در اختیار این 
گروه گذاشته شده که ۹ هزار میلیارد تومان آن معوق شده است همچنین 
براساس اعلام دادستان تهران تاکنون اموالی که از متهم اصلی این پرونده 

شناسایی و توقیف شده، حدود 20 هزار میلیارد تومان است.
ارزی  تعهدات  قضاییه،  قوه  سخنگوی  جهانگیر  اصغر  اعلام  براساس 
گروه دبش بیش از سه میلیارد یورو است که برای 2.۸ میلیارد یورو رفع 
تعهدات صورت نگرفته و به میزان 2.۷ میلیارد یورو کالا وارد نشده است 
همچنین 2.2 میلیارد یورو تا تاریخ 30 فروردین امسال به دلیل عدم ورود 
کالا مهلت رفع تعهد منقضی شده است.پرونده چای دبش در دادگاه ویژه 
جرایم اخلالگران در نظام اقتصادی، در جریان رسیدگی قرار دارد؛ بنابراین 
حکم این پرونده به دلیل اینکه در دادگاه ویژه رسیدگی می شود، قطعی و 

لازم الاجرا است.
نخستین جلسه رسیدگی به پرونده موسوم به چای دبش روز شنبه سوم آذر 
در شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی ویژه رسیدگی به جرایم اخلال گران 
کلان و عمده در نظام اقتصادی به ریاست قاضی پسندیده برگزار شد و 

تاکنون 10 جلسه این دادگاه برگزار شده است. 
 

چین به بیابان هم رحم نکرد
 شاهکار دیگری از تاریخ بشر به نام چین شد

ابتلای ۹45 نفر به تب دنگی
1۹7 مورد سابقه سفر به خارج از کشور داشته اند

اهمال در توزیع نامتناسب ارز تخصیصی در پرونده چای دبش

تحلیل روز

آذربایجان و چالش تثبیت تولید نفت
با وجود کاهش تولید نفت در آذربایجان، این کشور با تنوع بخشیدن 
اقتصادی  از وابستگی به نفت کاسته و ثبات  اقتصاد قصد دارد  به 
هنوز  غیرنفتی  بخش  معتقدند  کارشناسان  اما  کند  حفظ  را  خود 
نمی تواند جایگزین درآمدهای نفتی شود.به گزارش گروه بین الملل 
خبرگزاری تسنیم، دولت آذربایجان قصد دارد تولید نفت را تثبیت 
کند. »الهام علی اف«، رئیس جمهور آذربایجان، امسال با اعلام این 
حال  در  نفت  تولید  تثبیت  برای  »تلاش هایی  بود:  گفته  موضوع 
انجام است و من فکر می کنم که در آینده نزدیک نتایجی به دست 
خواهد آمد. ما به تولید نفت پایدار نیاز داریم و این وظیفه را برای 

سرمایه گذاران تعیین کرده ایم.«
است.  کاهش  به  رو  آذربایجان  در  نفت  تولید  حاضر،  حال  در  اما 
بیشترین میزان تولید نفت در این کشور در سال 200۹ و با 50.۹ 
این رقم به حدود 30 میلیون  میلیون تن بوده است. سال گذشته 

تن کاهش یافته است.
هنوز بخش  گازی  و  نفتی  درآمدهای  نفت،  تولید  با وجود کاهش 
درآمدها  این  می دهد.  تشکیل  را  آذربایجان  بودجه  از  قابل توجهی 
نقش مهمی در تأمین مالی پروژه های عمرانی و همچنین حمایت 

از اقشار آسیب پذیر جامعه دارد.
دولت آذربایجان برای جبران کاهش درآمدهای نفتی، به دنبال تنوع 
بخشیدن به اقتصاد و توسعه بخش های غیرنفتی مانند گردشگری، 

کشاورزی و صنعت است.
و  خارجی  سرمایه گذاری  با جذب  دارد  سعی  کشور  این  همچنین، 

افزایش صادرات غیرنفتی، درآمدهای خود را افزایش دهد.
کاهش تولید نفت در آذربایجان و افزایش درآمدهای بخش غیرنفتی

»الهام شعبان«، رئیس مرکز تحقیقات نفت آذربایجان، در گفتگو با 
خبرگزاری »توران« با بیان اینکه بر اساس پیش بینی سازمان های 
ثابت  آینده  آذربایجان در سال  بین المللی، تولید نفت در جمهوری 
خواهد ماند، گفت: »دلیل این پیش بینی این است که در ماه آوریل 
»آذری-چراغ-گونشلی«  میدان های  بلوک  در  جدید  سکوی  یک 
به بهره برداری رسید و تولید در این سکو به تدریج در حال افزایش 
 1.1 نفت  تولید  ماهه،   11 آمار  اساس  بر  وجود،  این  با  اما  است؛ 
میلیون تن کاهش یافته است. حتی اگر این سکو در سال 2025 با 
تمام ظرفیت کار کند، نمی تواند جلوی کاهش تولید را بگیرد.«با این 
حال، شعبان معتقد است: »دولت آذربایجان به زندگی بدون نفت 
عادت کرده است. پرداخت ها به بودجه دولت از طریق سازمان های 
گمرک و مالیات سال به سال در حال افزایش است. به این ترتیب، 
سهم بخش غیرنفتی به طور پیوسته در حال افزایش است. در 10 
سال گذشته، درآمدهای »صندوق نفت دولت« از 1۸ میلیارد دلار 
به 6 میلیارد دلار کاهش یافته و سه برابر کمتر شده است؛ اما این 
تأثیری  کشور  پروژه های  سایر  و  اجتماعی  پروژه های  بر  موضوع 
نداشته است. به عنوان مثال، در گذشته »صندوق حمایت اجتماعی 
اما  دریافت می کرد،  از دولت  یارانه  میلیارد دلار  دولت« سالانه 2 
اکنون بودجه آن 4 میلیارد دلار است و در عمل به یک نهاد خودکفا 

تبدیل شده است.«
در  نفت  تولید  کاهش  وجود  با  که  می دهد  نشان  اظهارات  این 
و  اقتصاد  به  بخشیدن  تنوع  با  کشور  این  آذربایجان،  جمهوری 
به  وابستگی  از  است  توانسته  غیرنفتی  بخش  درآمدهای  افزایش 

نفت کاسته و ثبات اقتصادی خود را حفظ کند.
بخش  چالش های  و  نفت  تولید  تثبیت  برای  آذربایجان  تلاش 

غیرنفتی
»ناطق جعفرلی«، اقتصاددان، با یادآوری دوران اوج تولید نفت در 
جمهوری آذربایجان گفت: »ما تقریباً 1 میلیون بشکه تولید نفت در 
روز داشتیم؛ اما اکنون تولید روزانه ما حدود 4۸0 هزار بشکه است. 
در حال حاضر، هدف اصلی دولت این است که با کمک میدان های 
سطح  در  را  آن  و  کرده  جلوگیری  تولید  کاهش  از  حداقل  جدید، 
نشان دهنده همین  نیز  اخیر  اقدامات  کند.  تثبیت  بشکه  500 هزار 

موضوع است.«
تا  نفت  تولید  تثبیت  برای  شده  انجام  »اقدامات  است:  معتقد  او 
مورد  در  خارجی  نفتی  شرکت های  با  بود.  خواهد  مؤثر  حدودی 
میدان های جدید توافق هایی برای تقسیم تولید وجود دارد؛ اما این 
میدان ها، میدان های بزرگی نیستند و در بهترین حالت، 15 تا 30 
هزار بشکه در روز تولید خواهند داشت؛ اما اگر سه تا پنج میدان از 
این قبیل به بهره برداری برسد، می توان حدود 120 هزار بشکه در 
روز تولید کرد که می تواند به تثبیت تولید نفت تجاری در سطح 500 

هزار بشکه منجر شود.«
کل  غیرنفتی،  بخش  در  رشد  وجود  با  اینکه  بر  تأکید  با  جعفرلی 
نمی رسد،  هم  دلار  میلیارد  یک  به  آذربایجان  کشاورزی  صادرات 
گفت: »اما صادرات کشاورزی آنتالیا که یکی از استان های ترکیه 
است، بیش از 2 میلیارد دلار است. با توجه به این نکته، در سال های 
آینده درآمد آذربایجان از صادرات و تولید غیرنفتی حتی به نیمی از 

درآمدهای نفتی هم نخواهد رسید.«
این اظهارات نشان می دهد که با وجود تلاش جمهوری آذربایجان 
برای کاهش وابستگی به نفت و توسعه بخش غیرنفتی، این بخش 
هنوز در مقایسه با بخش نفت بسیار کوچک است و به این زودی 

نمی تواند جایگزین درآمدهای نفتی شود.
سی سالگی قرارداد قرن و سهم آذربایجان از آن

این  بود.  قرن«  امسال، سی امین سالگرد »قرارداد  در 20 سپتامبر 
قرارداد که در ابتدا برای 30 سال منعقد شده بود، در 14 سپتامبر 
201۷ تا سال 2050 تمدید شد. موضوع این قرارداد، بهره برداری 
جمهوری  است.  »آذری-چراغ-گونشلی«  میدان های  بلوک  از 
از  مستقیم  به طور  دلار  میلیارد   200 از  بیش  تاکنون  آذربایجان 

»قرارداد قرن« درآمد داشته است.
در حال حاضر، 61 میلیارد دلار در »صندوق نفت« این کشور وجود 
دارد. اعلام شده که بخش زیادی از این پول به بودجه دولت منتقل 
و برای تأمین مالی پروژه های داخلی و برخی پروژه های بین المللی 
مهم برای جمهوری آذربایجان هزینه شده است.اما احزاب مخالف 
معتقدند که بخشی از درآمدهای نفتی جمهوری آذربایجان به دلیل 

فساد به هدر رفته است.
جمهوری  اقتصادی  توسعه  در  مهمی  نقش  قرن«  »قرارداد 
در  اما  است؛  داشته  کشور  این  درآمدهای  افزایش  و  آذربایجان 
عین حال، نگرانی هایی در مورد شفافیت و نحوه هزینه کردن این 

درآمدها وجود دارد.

بخش 3046 کیلومتری از پروژه ای که چین آن را با عنوان شاهکاری 
دیگر در تاریخ بشر معرفی کرده است تکمیل شده است. این پروژه، 
برنامه ای برای ساخت کمربندی سبز در امتداد صحرای تکله مکان، 

بزرگ ترین بیابان چین بوده است.
تینا مزدکی: پروژه سه کمربند شمالی چین که در سال 1۹۷۸ آغاز 
شد، یک ابتکار عظیم برای جلوگیری از گسترش صحرای گوبی و 
سایر مناطق خشک از طریق احیای جنگل است. این پروژه قرار است 
احتمالًا حدود 100  از تکمیل،  برسد و پس  پایان  به  تا سال 2050 
میلیارد درخت را شامل خواهد شد و عنوان بزرگ ترین پروژه مهندسی 

زیست محیطی در جهان را از آن خود خواهد کرد.
بعد از 5 قرن، هنوز زنده است/ پیرترین موجود زنده جهان /عکس

بخشی که اکنون تکمیل شده نیز، بخشی از برنامه سه کمربند شمالی 
بید قرمز، ساکسائول و سایر گونه های  چین است که شامل کاشت 
در  مکان  تکله  صحرای  جنوبی  حاشیه  امتداد  در  نواری  در  درختی 
است.  چین  غربی  شمال  در  اویغور  کیانگ  سین  خودمختار  منطقه 
هدف  از ایجاد این حیات گیاهی، این است که دیوار سبز به عنوان 
بیابانی  بادهای  اکولوژیکی عمل کند که جریان  امنیتی  دیوار  نوعی 
آسیب  باعث  جریان ها  این  گویا  کند.  متوقف  را  شن  طوفان های  و 

قابل توجهی به کشاورزی در منطقه می شود.
انجمن  نیست.  منتقد  بدون  چین،  بزرگ  سبز  دیوار  پروژه  البته 
جغرافیای سلطنتی بریتانیا می گوید برخی از دانشمندان این موضوع 

را زیر سؤال برده اند که آیا این پروژه واقعاً پایدار است یا خیر. برخی 
از محققان بر این باورند که کاشت درختان در منطقه ای که بومی آن 
در طولانی مدت پیامدهای خوبی نخواهد داشت. برخی دیگر استدلال 
و  می گذارد  منفی  تأثیر  حیات وحش  بر  درختان  کاشت  که  کرده اند 
می تواند جنگل ها را در برابر شیوع بیماری آسیب پذیر کند. حتی این 
شن  طوفان های  کاهش  در  درختان  کمربند  که  دارد  وجود  نگرانی 

بی تأثیر باشد.
برداشتن  حال  در  چین  که  می دهد  نشان  ابتکار  این  بااین وجود، 
زمین های  از  از 2۷ درصد  بیش  است که  بیابان زایی  علیه  گام هایی 
این کشور را پوشش داده و حدود 400 میلیون نفر را تحت تأثیر قرار 

می دهد. بیابان زایی تبدیل زمین حاصلخیز به بیابان خشک است که 
در اثر ترکیبی از عوامل طبیعی و فعالیت های انسانی مانند کشاورزی 
ناپایدار و جنگل زدایی ایجاد می شود. در دهه های اخیر، این مشکل به 

دلیل تأثیرات تغییرات آب وهوایی افزایش یافته است.
قرار  تأثیر  تحت  را  زمین  روی  قاره های  تمام  اگرچه  آسیبی  چنین 
خواهد داد، اما اکنون چین یکی از مناطقی است که بیشترین آسیب 
را دیده است. حتی اروپا که معمولًا آب وهوای معتدل یا معتدل دارد 
از این خطر درآمان نیست. مطالعات نشان داده است که بخش های 
نیمه خشک پرتغال، اسپانیا، ایتالیا، یونان، قبرس، بلغارستان و رومانی 

نیز در قرن حاضر در معرض خطر تبدیل شدن به بیابان قرار دارند.
گزارشی از سوی سازمان ملل که در این ماه منتشر شد، بیابان زایی را 
یک خطر جهانی خواند و اشاره کرد که ۷۷.6 درصد از مساحت زمین 
در سال 2020 نسبت به سی سال پیش خشک تر شده بود. بدون 
این تلاش های هماهنگ، میلیاردها نفر با آینده ای توأم با گرسنگی، 
پذیرش  با  بنابراین،  بود.  خواهند  روبه رو  اقتصادی  زوال  و  آوارگی 
راه حل های نوآورانه و تقویت همبستگی جهانی، بشریت می تواند برای 
مقابله با این چالش قیام کند. نیکول بارگر، رئیس کنوانسیون سازمان 
ملل متحد برای مبارزه با بیابان زایی، در بیانیه ای گفت:»مسئله این 
نیست که ابزارهایی برای پاسخ گویی داریم یا خیر، مسئله این است 

که آیا اراده ای برای اقدام داریم یا خیر«.



 نتایج رقابت های جهانی وزنه برداری بحرین حکایت از قرار گرفتن 
پولادمردان ایران در سکوی جهانی دارد.به گزارش ایرنا، پیکارهای 
وزنه برداری قهرمانی سال 2024 که از 16 آذرماه در شهر منامه آغاز 
شده امروز )یکشنبه( با پیکارهای دسته فوق سنگین مردان به پایان 
خواهد رسید. این مسابقات ساعت 1۸ برگزار و علیرضا یوسفی و علی 
داودی نمایندگان ایران در این دسته به شمار می روند. غیبت لاشا 
تالاخادزه در جهانی منامه موجب شده تا امید به فتح سکوی مجموع 
این دسته برای نمایندگان ایران افزایش پیدا کرده و حتی بسیاری از 
کارشناسان به رکوردهای علی داودی برای بازگرداندن مدال طلای 

مجموع این دسته امیدوارند.
دسته  طلای  مدال  کسب  در   2011 سال  از  ایران  نمایندگان 
فوق سنگین ناکام بودند. بهداد سلیمی نایب رئیس کنونی فدراسیون 
به  فرانسه موفق  بود که در جهانی  آخرین پولادمردی  وزنه برداری 

کسب نشان طلای مجموع این دسته شد.
تا پیش از رقابت های دسته فوق سنگین، نمایندگان ایران موفق به 
قهرمانی  وزنه برداری  پیکارهای  از  برنز  و 2  نقره  مدال  کسب یک 
جوانان جهان شدند. علیرضا معینی در یکضرب دسته ۹6 کیلوگرم 
برنز دوضرب و  نیز 2 مدال  نقره کسب کرد و علی عالی پور  مدال 
مجموع دسته ۹6 کیلوگرم را برای ایران به ارمغان آورده است. شب 
گذشته )شنبه( نیز مهدی کرمی مدال برنز یکضرب و مجموع دسته 

10۹ کیلوگرم را برای ایران ضرب کرد.
هر چند که هشت نماینده ایران تا روز پایانی مسابقات از کسب مدال 
طلا ناتوان بودند اما اعزام تیم با ترکیب کامل موجب شده تا امید به 
کسب سکوی جهانی برای ایران افزایش پیدا کند. تیم ایران تا پیش 

از مسابقات دسته فوق سنگین، 410 امتیاز تیمی کسب کرده است. تیم 
چین با امتیاز تیمی 563 در جایگاه نخست و کره شمالی نیز با 4۹5 

امتیاز در جایگاه دوم قرار دارد.
رقابت پولادمردان چینی و کره ای در مسابقات جهانی به پایان رسید 
اما ایران 2 نماینده دارد که می توانند در روز پایانی ورق قهرمانی را 
به سود ایران بازگردانند. البته کار یوسفی و داودی در منامه راحت 
نیست زیرا آنان باید با لالایان ارمنستانی دارنده نشان نقره المپیک 
و گورمیناسیان بحرینی دارنده نشان نقره و برنز المپیک رقابت کنند.

نمایندگان ایران اگر در حرکت یکضرب دسته فوق سنگین در جایگاه 
دوم و سوم قرار گیرند و در دوضرب و مجموع نیز نشان طلا و نقره 
کسب کنند مردان سرزمین اژدها را از سکوی نخست به زیر خواهند 
کشید اما اگر نتایجی غیر از این رقم خورد تیم ایران به احتمال زیاد 
نایب قهرمان این دوره از مسابقات خواهد شد. حالت سوم نیز آن است 

که با اوت، انصراف یا نتایج ضعیف یوسفی و داودی ایران نتواند به 
امتیاز 4۹5 برسد و در جایگاه سوم قرار گیرد. البته تمام این احتمالات 

به عملکرد نمایندگان ایران در فوق سنگین بستگی دارد.
اگر  و  کرد  پیدا  حضور  مسابقات  این  در  وزنه بردار   10 با  ایران 
میرمصطفی جوادی در دسته ۸۹ کیلوگرم حذف نمی شد به احتمال 

زیاد قهرمانی ایران قطعی بود.
در بخش جدول تیمی نیز تیم ایران تا کنون پنج مدال کسب کرده 
که رنگ هیچ کدام از این مدال ها طلایی نیست. ایران همچنین در 
پنج وزن 2 مدال مجموع به دست آورده که هر 2 مدال برنز است. با 
توجه به نتایج و رنگ مدال ها نباید انتظار داشت تیم ایران در بخش 
مدالی جایگاه در خور توجهی کسب کند و این همان نقطه ضعفی 
است که در چند سال گذشته وزنه برداری ایران با آن دست به گریبان 
بوده است.در یک دهه اخیر تنها قهرمانی ایران در مسابقات جهانی 
به رقابت های وزنه برداری سال 201۷ آناهایم آمریکا برمی گردد که 
پولامردان ایران با کسب 50۹ امتیاز در جایگاه نخست جهانی قرار 
گرفتند. همچنین در سال 2021 و در رقابت های جهانی ازبکستان، 
تیم ایران موفق به کسب سکوی نایب قهرمانی شد. تیم وزنه برداری 
ایران سال گذشته نیز با کسب 45۸ امتیاز در جایگاه سوم جهان قرار 
گرفت.وزنه برداران ایران در سال 201۸ و مسابقات جهانی عشق آباد 
نیز با 44۸ در جایگاه سوم جهان قرار گرفته بودند. این در حالی است 
که پولادمردان کشور در سال 201۹ با وجود کسب 4۸4 نتوانستند 
جایی در جمع سه تیم برتر داشته باشند و به عنوان چهارم بسنده 
کردند. تیم ایران در سال های 2015 و 2022 جایی در جمع پنج تیم 

برتر نداشت.

سرمربی تیم ملی هندبال زنان گفت: دفاع منسجمی در مسابقات 
قهرمانی آسیا داشتیم و طبق صحبت با مسئولان آسیایی و جهانی 
امروز  شافعیان  بودند.نشمین  راضی  ما  تیم  دفاع  عملکرد  از  آنها 
آسیا و  از کسب عنوان چهارمی  ایرنا پس  با  یکشنبه در گفت وگو 
سهمیه جهانی، اظهار داشت: در نخستین دیدار از مسابقات قهرمانی 
ژاپن  تیم  بود.  بسیار سختی  بازی  که  رفتیم  ژاپن  به مصاف  آسیا 
چندین سال است که مقام اول یا دوم آسیا را کسب می کند. از قبل 
برای ما قابل پیش بینی بود که بازی سختی داریم اما بچه ها تلاش 
کردند و توانستیم در این دیدار بیشترین توان خود را بگذاریم. در 
دیدار دوم به مصاف هند، میزبان این رقابت ها رفتیم. نیمه اول با 
سه اختلاف برتری به رختکن رفتیم و در نهایت توانستیم میزبان 
هنگ کنگ  مقابل  سوم  بازی  در  افزود:  دهیم.وی  شکست  را 
ما  تمام تلاش  به سهمیه جهانی می رسیم.  ببریم  اگر  می دانستیم 
این بود تا حتما به سهمیه برسیم و خداراشکر توانستیم این تیم را 
ببریم و سهمیه جهانی را کسب کنیم و جزو چهار تیم برتر به مرحله 
بعد صعود کردیم. در مرحله بعدی به مصاف کره جنوبی رفتیم و 
بازی خیلی خوبی مقابل این تیم به نمایش گذاشتیم. دفاع ما خیلی 
منسجم تر از بازی های قبل بود زیرا بچه ها به هماهنگی بیشتری 
رسیده بودند؛ هرچند در این دوره دفاع ما نسبت به دوران قبل خیلی 
بهتر بود. بازی نزدیکی با کره جنوبی داشتیم و توانستیم گل های 

خوبی بزنیم. گرچه 33 گل خوردیم ولی بازی نسبتا قابل قبولی با 
تیمی که 16 دوره قهرمان آسیا بود، انجام دادیم.سرمربی تیم ملی 
قزاقستان  مصاف  به  رده بندی  دیدار  در  کرد:  عنوان  زنان  هندبال 
رفتیم. با توجه به اینکه این تیم بازیکنان روس را در ترکیب تیم 
خود قرار داده بود، کاملا نسبت به دوران گذشته در این رقابت ها 
متفاوت آمده بود. قزاقستان در این دور تیم خوب چین را حذف کرد 
نهایتا 23  نیمه دوم  به تساوی رسید و در  اول  نیمه  ژاپن در  با  و 
بر 30 بازی را به ژاپن واگذار کرد. ما می دانستیم که بازی مقابل 
قزاقستان سخت است و نیمه اول تنها 4 اختلاف امتیازی داشتیم و 
با منطق خودم می گویم که در نیمه دوم تمام توان خود را در دفاع 

خرج کردیم. در این دیدار یک سری اشتباهاتی داشتیم و در نهایت 
بازی را به قزاقستان واگذار کردیم.

وی درباره تفاوت عملکرد دختران در این دوره از مسابقات نسبت 
به دوران گذشته، خاطرنشان کرد: این موضوع را باید از کارشناسان 
بپرسید. طبق صحبت با مسئولان آسیایی و جهانی آنها از عملکرد 
دفاع تیم ما راضی بودند. همچنین در دوران قبل تنها یک بازیکن 
برتر داشتیم اما در این دوره فاطمه خلیلی گلر و نسترن فراهانی در 

پست بغل چپ جزو بهترین های آسیا شدند.
نیامدند،  مسابقات  این  به  که  مصدومی  بازیکنان  درباره  شافعیان 
قطعا حضور  و  است  بازیکن خیلی خوبی  مریخ  فاطمه  یادآور شد: 
او می توانست به تیم ملی کمک کند. در کل بچه ها فعل خواستن 
کار  و  یکدلی  زدند.  رقم  را  خوبی  اتفاق  و  کردند  صرف  خوب  را 
تیمی بین بچه ها حاکم بود.وی گفت: با برنامه ریزی فدراسیون برای 
اتفاقات  بیشتر،  تدارکاتی  بازی های  و  منسجم  اردوهای  برگزاری 
با  بچه ها  و  می شود  هماهنگ تر  ملی  تیم  و  می دهد  رخ  بهتری 
توان بالاتری به مسابقات اعزام می شوند و می توانند نتیجه بهتری 
اردوها  تعداد  را داشتیم،  برتر  اینکه لیگ  به  باتوجه  امسال  بگیرند. 
کمتر بود. بازی های تدارکاتی بیشتر، به تیم خیلی کمک می کند و 

نتایج بهتری کسب می شود.

ایران  آماده سازی تیم ملی مردان  اردوی  را به مرحله دوم  کادر فنی تیم ملی تکواندو 2۹ تکواندوکار 
دعوت کرد.به گزارش شنبه شب ایرنا، در پایان هفته سوم از رقابت های لیگ برتر تکواندو، کادر فنی تیم 
ملی پس از نظارت بر 2 روز برگزاری این مسابقات، 2۹ تکواندوکار را به اردوی تیم ملی دعوت کرد.بر 
همین اساس، میرهاشم حسینی، آرین سلیمی، مهران برخورداری، مهدی رزمیان، سامان ضیایی، متین 
روئین،  امیررضا  بختیاری،  سینا  امیر  تیلانی،  پارسا  محمد  تاجرزاده،  دانیال  رهنما،  امیرعباس  رضایی، 
یاسین ولی زاده، ابوالفضل زندی، علیرضا حسین پور، مهدی حاج موسایی، محمدحسن پلنگ افکن، رادین 
علی  ابراهیمی،  علی اکبر  عابدیان،  امیرمرتضی  علی مرادیان،  علی اصغر  احمدوند،  امین محمد  زینالی، 
رحمانی راد،  امیرمحمد  احمدی،  علی  یزدانی،  محمدحسین  محترمی،  سینا  اصغری،  حامد  خوش روش، 

از  زاهدی  محمدحسین  و  صادقیان  امیررضا 
صبح فردا تمرینات خود را زیر نظر کادر فنی 
مجید  عهده  بر  ملی  تیم  می کند.هدایت  آغاز 
تاجیک  علی  و  یوسفی  مهرداد  است.  افلاکی 
نیز همکاران وی در کادر فنی هستند. تیم ملی 
بین المللی  تورنمنت  ایران  مردان  تکواندوی 

امارات را پیش رو دارد.
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7 رحمان در جمع برترین های کشتی آزاد جهان
اتحادیه جهانی کشتی رنکینگ برترین آزادکاران سال 2024 را اعلام کرد که نام ملی پوش وزن 65 
کیلوگرم ایران در جمع برترین های کشتی آزاد دیده می شود.به گزارش ایرنا، در فاصله کمتر از یک 
ماه مانده تا پایان سال میلادی اتحادیه جهانی کشتی، اسامی برترین آزادکاران حاضر در مسابقات 
رنکینگ در سال 2024 را اعلام کرد. در لیست نفرات اول هر وزن نام رحمان عموزاد بعنوان برترین 
آزادکار وزن 65 کیلوگرم درج شده است.همچنین محمد نخودی در جایگاه دوم وزن ۷۹ کیلوگرم، 
حسن یزدانی در جایگاه سوم وزن ۸6 کیلوگرم و امیرحسین زارع در جایگاه دوم وزن 125 کیلوگرم 

المپیک، جهانی، آسیایی(  المللی،  با معرفی برترین کشتی گیران هر وزن که در مسابقات رنکینگ دار )بین  قرار گرفتند.اتحادیه جهانی کشتی هرساله 
شرکت کرده اند، جوایز قابل توجهی را به آن ها اهداء می کند که جایزه نفر اول هر وزن 5 هزار فرانک سوئیس است.اسامی نفرات اول اوزان دهگانه به 
شرح زیر است:5۷ کیلوگرم: ری هیگوچی )ژاپن(61 کیلوگرم: ماسانوسوکه اونو )ژاپن(65 کیلوگرم: رحمان عموزاد )ایران(۷0 کیلوگرم: آکاکی کمرتلیدزه 
)گرجستان(۷4 کیلوگرم: رازامبک جمال اف )ازبکستان(۷۹ کیلوگرم: آوتاندیل کنتچادزه )گرجستان(۸6 کیلوگرم: ماگومد رمضان اف )بلغارستان(۹2 کیلوگرم: 

میرانی مایسورادزه )گرجستان(۹۷ کیلوگرم: احمد تاج الدینوف )بحرین(125 کیلوگرم: گنو پتریاشویلی )گرجستان(

سایر اخبار

 صاحب مقصودی
 تیم فوتبال دختران ملوان، نایب قهرمان فصل گذشته 
لیگ برتر، در هفته هشتم این رقابتها در بم شکست 
با  و  شد  متحمل  شهر  این  خاتون  مقابل  را  سنگینی 
هشت امتیاز در جایگاه هفتم قرار گرفت، جایگاهی که 
هرگز در شان دختران ملوان نیست. خط اول ورزشی: 
با الزام کمیته مجوز حرفه ای فدراسیون فوتبال، تمامی 
باشگاه های لیگ برتر می باست تیم بانوان خود راه اندازی 
کنند، از همین رو تیم های لیگ برتری - حتی استقلال 
و پرسپولیس - هم به تکاپو افتاده و بالاخره تیم بانوان 
خود را راه اندازی کرده و از دسته اول شروع به تیمداری 
اما یک باشگاه در این زمینه پرچمدار بوده و  نمودند، 
این  به  مجاب  را  باشگاهی  فدراسیون،  اینکه  از  پیش 
کار نماید، خود به احترام دختران سرزمینش تیم فوتبال 
بانوان را تاسیس کرده بود و بسیار هم پرقدرت در رقابتها 
حاضر شد، این تیم که حالا جزو یکی از ریشه دارترین 
تیم های فوتبال بانوان در ایران می باشد، ملوان بندرانزلی 
اینجاست همانگونه که وقتی تیم  است.   نکته جالب 
مردان ملوان بازی دارد، انزلی تعطیل و پرهیاهوست، در 
دیدارهای بانوان ملوان نیز این شهر بندری حال و هوایی 
متفاوت دارد و به جرات می توان گفت حتی تیم های 
پرطرفدار پایتخت هم نیمی از این هواداران پرشور را 
در اختیار ندارند. اما این تیم پرصلابت که وقتی میزبان 
است بیش از پنج هزار دختر انزلیچی، ۹0 دقیقه بی امان 
نامش را فریاد می زنند، این روزها در بلاتکلیفی عجیبی 
به سر می برد! هشت هفته، هشت امتیاز باید دلیلی داشته 
باشد، انگار تیمی که فصل گذشته به همراه خاتون بم 
در کورس جدی قهرمانی قرار داشت، اکنون رها شده 
و  نزهتی  سپیده  اگرچه  جنگد،  می  بقا  برای  صرفا  و 
دخترکانش تا پای جان می جنگند اما ابزاری مهم به نام 
افسانه چترنو و شبنم بهشت را پیش از شروع رقابتها به 
سادگی از دست دادند و این روزها حتی مربی هم ندارند. 
اعظم غلامی سرمربی این تیم به مارماهی ماند، نه این 
تمام، نه ان تمام؛ نه دوست دارد از ملوان دل بکند، نه 
از تیم ملی. او مدیر تیم ملی است و همزمان سرمربی 
بانوان ملوان؛ اما با توجه به مصوبه فدراسیون فوتبال در 
خصوص ممنوعیت همکاری هم زمان کادرفنی تیم ملی 
با تیم های باشگاهی، باید یا قید مدیریت در تیم ملی زنان 
را بزند و یا نیمکت تیم ملوان را. اما ظاهرا او ترجیح داد با 
ننشستن روی نیمکت ملوان و راهبری از پشت فنس ها، 
هر دو را داشته باشد، اما این شیوه مربیگری نتیجه ای 
دور از شان ملوان داد و این تیم ابرودار را به زنگ تفریح 
رقبا تبدیل کرد. رفتار اعظم طبیعی است؛ هیچ کس 
دوست ندارد چنین فرصتی را به سادگی از دست دهد، 
تعجب هواداران از مدیران ملوان است که چرا با این 
شرایط مماشات می کنند؟ انها باید در یک رفتار محکم، 
تعارف را کنار بگذارند و تکلیف سرمربیگری بانوان ملوان 
را مشخص نمایند، البته شاید این اه مریم ایراندوست 
باشد که ملوان به این روز افتاده باشد. مریم که پایه گذار 
تیم بانوان ملوان است، روزهای درخشانی در این باشگاه 
داشته، در سال های گذشته هدایت تیم هایی مثل سپاهان 
و شهرداری سیرجان را برعهده داشته و در تیم ملی نیز 
کارنامه خوبی از خود به جای گذاشته است. اما این دوری 
دو سه ساله باعث شده روابطش با انزلی چی ها مثل 
گذشته حسنه نباشد. به گونه ای که وقتی سال گذشته 
مهاجم غیربومی ملوان در سیرجان به تیم ایراندوست گل 
می زند و شادی عجیبی از خود بروز می دهد، مدیران 
ملوان نه تنها عذرخواهی نکردند، بلکه رفتار بازیکنشان 
را توجیه می کردند و ان رو بی احترامی نمی دانستند. 
این مورد و مواردی از این دست، باعث شد وقتی پیش 
از شروع فصل امسال مریم از شهرداری سیرجان استعفا 
کرد باز هم برای اینکه انزلی چی ها هوا برشان ندارد 
که او هوای وطن کرده، بلافاصله در پستی احساسی 
ابراز کرد که قصد بازگشت به انزلی را ندارد، این شد 
که بسیاری اینگونه برداشت کنند او طمع سرمربیگری 
سرخابی ها را در سر می پروراند. موضوعی که البته به 
حقیقت نپیوست و ایراندوست در نهایت مجبور شد ماه 
گذشته بعد از گذشت شش هفته با ایستای کردستان 
قرارداد ببندد، اگرچه او در آن پست احساسی تکلیف را 
مشخص کرد ولی اگر در این مدتی که بدون تیم بود 
روی خوش همشهریانش را می دید بلاشک بین ایستا 
و ملوان، انتخاب او ملوان بود، اما بفرمایی ندید و اکنون 
در بین دختران غیور کرد دریبل می زند. پس پر بیراه 
نیست که بگویم اگر ملوان به این روز افتاده این » اه 

مریم » بوده است.

شکست سنگین دختران 
ملوان؛ آه مریم !

گودبای پارتی در وزارت ورزش 60 نفر بازنشسته می شوند؟

ایران در چه صورت قهرمان وزنه برداری جهان می شود؟

سرمربی تیم ملی هندبال زنان: مسئولان آسیایی از عملکرد دفاعی ایران راضی بودند

دعوت از 2۹ تکواندوکار به مرحله دوم اردوی تیم ملی

قرار است تا پایان سال تعداد بسیاری از مدیران و کارکنان وزارت 
برخی  خالی شدن  با  که  اتفاقی  بازنشسته شوند؛  جوانان  و  ورزش 
پست های کلیدی در ورزش ایران همراه خواهد بود.به گزارش ایسنا، 
موضوع بازنشستگی تعدادی از کارکنان وزارت ورزش و جوانان از 
چندی پیش با روی کار آمدن احمد دنیامالی، وزیر جدید ورزش و 
جوانان در راهروهای این وزارتخانه دهان به دهان می چرخد و گویا 
پایان سال شاهد تغییر و تحولات تعداد زیادی از مدیران و کارمندان 

این وزارتخانه در بخش های مختلف خواهیم بود.
ضرورت اجرای صحیح نص صریح قانون

بدون  قانون،  صریح  نص  دقیق  و  صحیح  اجرای  حتم  طور  به 
مماشت با داشتن نگاهی یکسان به تمامی پرسنل بدون توجه به 
رتبه شغلی، یکی از مهم ترین مسائلی است که باید در هر مجموعه  
و دستگاهی مدنظر قرار گیرد، اتفاقی که در این خصوص به ویژه 
شاهد  بعضا  و  نشده  رعایت  خوبی  به  جوانان  و  ورزش  وزارت  در 
از  اخذ مجوز  به  منجر  بوده ایم که  مورد  این  در  پوشی هایی  چشم 
مسئولان ارشد کشور به منظور ادامه فعالیت برخی افراد بازنشسته 

ذیل مجموعه وزارت ورزش و جوانان شده است.
جوان  نیروهای  به  ندادن  فضا  کشور؛  ورزش  چالش 

تحصیلکرده و ورزشی
متاسفانه یکی از چالش های بغرنج ورزش ایران طی سالیان گذشته، 
عدم تربیت نیروی جوان مدیریتی و فضا ندادن به آن ها در ورزش 
تصدی  برای  کنونی  برهه  در  می رسد  نظر  به  و  است  بوده  کشور 
هستیم.  مواجه  انسانی  نیروی  کمبود  با  مدیریتی  مهم  پست های 
حداقل اینکه در این بخش باید آزمون و خطا کنیم چرا که اجازه 
پرورش و فعالیت اثرگذار نیروی ورزشی تحصیلکرده داده نشده و 
کمترین فضای ممکن به جوانان طی سالیان گذشته داده شده که 
برای رسیدن  با یکدیگر  رقابت کارمندان وزارت ورزش  نتیجه آن 
است.برخی  بوده  ورزشی  فدراسیون های  مدیریتی  صندلی  به 

با مدیریت نیروهای  فدراسیون های ورزشی طی چند سال گذشته 
جوان که سابقه ورزشی در کارنامه دارند، توانسته اند عملکرد قابل 
قبولی داشته باشند و شرایط خوبی را رقم بزنند؛ تجربه ای قابل تامل 
که به نظر می رسد باید در سایر فدراسیون های ورزشی نیز مدنظر 
قرار گیرد و بتوانیم به خوبی از تزریق تفکر جدید و جوان در ورزش 
و  وزارت ورزش  بدنه  به  ماجرا  دیگر  مند شویم.بخش  بهره  کشور 
در  به صورت جدی  سالیان گذشته  و طی  مربوط می شود  جوانان 
اقدامی صورت نگرفته است. شنیده می شود حدود 60  راستا  این 
نفر از کارکنان وزارت ورزش و جوانان تا پایان سال بازنشسته می 
شوند و احکام آن ها نیز صادر شده است و عمده این افراد در بدنه 
وزارتخانه مشغول به فعالیت هستند و به آن ها اطلاع داده شده که 
آخرین ماه ها و روزهای حضور خود را پس از سال ها فعالیت در این 

وزارتخانه پشت سر می گذرانند.
راه تحول اثرگذار چیست؟

یقینا پایان فعالیت این افراد در وزارت ورزش و جوانان پیامدهای 
تغییرات  این  اثربخشی  ضرورت  و  داشت  خواهد  همراه  به  مهمی 
نیروهای جوان،  با تزریق  باید  به تحول شود  اگر قرار است منجر 
که  افرادی  به کارگیری  از  و  باشد  همراه  ورزشی  و  تحصیلکرده 

تخصصی در ورزش ندارند و حضور آن ها صرفا منجر به پر کردن 
پست های مدیریتی در ورزش کشور می شود و حیاط خلوت برخی 
زمان  در  و  گذشته  سالیان  در  که  اتفاقی  شود؛  پرهیز  است،  افراد 
تصدی وزیران قبلی ورزش و جوانان نیز رخ داده و طی مدت اخیر 
فعالیت دنیامالی نیز تکرار شده است! به طور حتم استفاده از افرادی 
و  نداشته اند  ورزشی  تحصیلات  ندارند،  ورزش  از  سررشته ای  که 
نمی روند،  شمار  به  این  در  ورزش  توسعه  برای  اثرگذاری  نیروی 
به ورزش کشور  از خیانت  چیزی جز روابط شخصی نیست و کم 

ندارد.
فدراسیون  اساسنامه  بود که  نکته غافل  این  از  نباید  در عین حال 
های ورزشی نیز به گونه ای نگاشته شده که به سهولت اجازه ورود 
را نمی دهد و گویی منافع شخصی در آن  نیروهای جوان ورزشی 
لحاظ شده است؛ به طور مثال داشتن پنج سال سابقه مدیریتی یکی 
از این موارد است که حضور برخی نیروهای جوان را در بدنه ورزش 
کشور را با چالش مواجه کرده و باعث شده است برای تصدی برخی 
پست های کلیدی وزارت ورزش و جوانان نیز با کمبود مواجه باشیم. 
این سابقه مدیریتی 5 ساله هم در گذشته بعضا تفسیرهای مختلفی 
داشته به طوری که برای دوستان راحت، اما برای غیرخودی ها تنها 

سد راه ورود به چرخه مدیریت بوده است.
 قحط  الرجال برای مدیریت ورزشی!

در نهایت به این جمع بندی می رسیم که سیستم مدیریت در ورزش 
در سال های اخیر باعث شده نتوانیم مدیر ورزشی پرورش دهیم و 
نوعی قحط   به  بازنشسته شوند،  با سابقه  افراد  قرار است  حالا که 
چرا  است  دادن  رخ  حال  در  کشور  ورزش  مدیریت  برای  الرجال 
دست  به  دست  ورزش  وزارت  کارمندان  بین  در  فدراسیون ها  که 
انگشتان دست  تعداد  به  شده اند و مدیران کارآمد جوان و ورزشی 

هم پرورش نیافته اند.

توقف  از  بعد  دقایقی  آنچلوتی  کارلو 
رفتن  دست  از  و  وایکاس  در  رئال 
صدرنشینی، حرفی زد که باورش برای 
بود.جمله  سخت  رئال  هواداران  همه 
را شوکه کرد!به  آنچلوتی که خیلی ها 
گزارش »ورزش سه«، یک تساوی در 
وایکاس هرگز نتیجه خوبی برای رئال 
مادرید نبوده است. حتی در تاریخ این 

تیم، پیروزی هایی مانند دو پیروزی خفیف رئال با هدایت جان توشاک نیز به طوفانی 
در باشگاه منجر شده اند. اما کارلو آنچلوتی پس از تساوی 3-3 مقابل رایو وایکانو با 
پیامی پر از خوش بینی از ورزشگاه خارج شد. او گفت: »راضی هستم.« جمله ای که 

برای بسیاری عجیب بود، اما آنچلوتی دلایل خود را داشت.
چرا کارلتو راضی بود؟

آنچلوتی پس از پذیرش اینکه عملکرد تیمش دور از انتظار و قابل قبول بود، بازی 
و آینده تیمش را تحلیل کرد. او توانایی تیمش برای واکنش نشان دادن به دریافت 
دو گل را ستود، موردی که البته جدید نیست. اگرچه این بار بازگشت تیم با گل 
عیسی متوقف شد، اما در زمین رایو، رئال دوباره نشان داد که تیمی است که تحت 
هیچ شرایطی تسلیم نمی شود. در شش دقیقه، رایو دید که برتری 2-0 آن ها به 
هیچ تبدیل شد.آنچلوتی تأکید کرد که تساوی 3-3 در وایکاس هیچ شباهتی به 
تساوی های دو بازی اول رئال در لیگ ندارد: مایورکا و لاس پالماس. از دو تساوی 
در جزیره، آنچلوتی با نگرانی ها و دغدغه های زیادی خارج شد. اما در وایکاس 
برداشتی متفاوت داشت. کارلتو گفت: »راضی هستم چون در زمین یک تیم واقعی 
دیدم.« او در ادامه افزود: »دو تساوی برابر مایورکا و لاس پالماس مرا نگران کردند، 

اما این بار نه. این تیم با همان نگرش سال گذشته بازی کرد.«
آنچلوتی به تعداد زیاد مصدومان تیمش اشاره کرد، تا هفت بازیکن از ترکیب اصلی 
که در ابتدای فصل در اختیار داشت ولی در ترکیب ابتدایی وایکاس غایب بودند: 
کارواخال، میلیتائو، مندی، کاماوینگا، وینیسیوس، امباپه و آلابا. این موضوع بخش 
بزرگی از خوش بینی آنچلوتی برای سال 2025 را تشکیل می دهد. از این بین 
وینیسیوس و کاماوینگا نیمه دوم به میدان رفتند.هدف آنچلوتی این بود که در 
تمامی رقابت ها تا سال 2025 زنده بماند. با توجه به در پیش بودن بازی مقابل سویا، 
رئال مادرید مسیر خود را در لیگ قهرمانان با پیروزی در برگامو اصلاح کرد، در لیگ 
با اتلتیکو مادرید و بارسلونا که هفته آینده با هم روبرو می شوند، رقابت می کند و 
چهارشنبه می تواند سال 2024 را با یک عنوان دیگر به پایان برساند. جام بین قاره ای 

که به لالیگا، لیگ قهرمانان و سوپرجام اروپا اضافه می شود.
آنچلوتی با خوش بینی گفت: »سال 2025 را بسیار خوب می بینم. ممکن است 
اشتباه کنم، این اولین بار نخواهد بود، اما…«با این پیام، بیشتر بر اساس خوش بینی 
او به بازگشت بازیکنان و امکان استفاده از سیستم چرخشی و استراحت بیشتر به 
ستاره های تیمش است. آنچلوتی در تیمی که تساوی در آن هرگز مورد استقبال 
قرار نمی گیرد، از یک امتیاز خوشحال بود اما زمانی نه چندان دور، او گفته بود: 
»در مادرید، تساوی پیش درآمد بحران است.«چیزی به شروع سال 2025 نمانده 
و باید دید آیا آنچلوتی درست می گوید یا نه. آنچه مسلم است اینکه به اعتقاد او، 
سخت ترین بخش فصل را علی رغم مشکلات زیادی که با آن ها مواجه شده با 
موفقیت پشت سر گذاشته است. رئال به زودی یا وارد بحران می شود یا شاید منتظر 

تایید ادعای جدید کارلتو خواهیم بود.

رئال با انتشار یک توییت در 
را  داور  خود،  رسمی  حساب 
در  دیشب  تساوی  خاطر  به 
وایکاس مقصر دانست.واکنش 
رسمی رئال به جنجال داوری 

جدید
سه«،  »ورزش  گزارش  به 
تساوی رئال مادرید مقابل رایو 

وایکانو در وایکاس نه تنها واکنش هایی را در داخل زمین ایجاد کرد، بلکه خارج از 
آن نیز جنجال برانگیز شد و این همه به لطف توییتی بود که توسط حساب رسمی 

باشگاه مادریدی منتشر شد.
در یک بازی پرتنش همراه با برخی تصمیمات داوری جنجالی، پیام رئال مادرید در 
شبکه های اجتماعی به سرعت به موضوعی داغ تبدیل شد و نظرات تند و تیزی از 

سوی هواداران و منتقدان به دنبال داشت.

ترکیب منچستریونایتد در آستانه 
برابر  تیم  این  حساس  بازی 
است. رفته  لو  منچسترسیتی 

ترکیب  رختکن:  در  جاسوس 
یونایتد لو رفت

سه«،  »ورزش  گزارش  به 
در  شب  یکشنبه  منچستریونایتد 
چارچوب دیدارهای هفته شانزدهم 

در  انگلیس  برتر  لیگ  رقابت های 
ورزشگاه اتحاد و در یک بازی حساس و تماشایی روبروی منچسترسیتی که رقیب 
همشهری و قدیمی این تیم است به میدان خواهد رفت و هواداران این تیم امیدوار 

هستند که روبن آموریم بتواند در اولین دربی نتیجه درخشانی به دست آورد.
شیاطین سوخت از دو دیدار اخیرشان در رقابت های لیگ برتر انگلیس شکست 
خورده اند و مصمم هستند که این نتایج ضعیف را جبران کنند و بتوانند از شرایطی 
که سیتی در آن قرار دارد نهایت استفاده را ببرند و به نوعی انتقام چند سال اخیر 

را هم گرفته باشند اما به نظر می رسد که جنجال و حواشی همچنان ادامه دارد.
ساموئل لاکهرست، یکی از خبرنگاران نزدیک به یونایتد، شنبه شب مدعی شد که 
از ترکیب یونایتد برای بازی حساس برابر سیتی مطلع شده است و ترکیب را به این 
شرح اعلام کرد: »اونانا، مگوایر، دی لیخت، مارتینز، مزراوی، اوگارته، فرناندز، دالوت، 
مونت، دیالو، هویلوند.«همین باعث شده است که بار دیگر شایعاتی درباره جاسوسی 
از رختکن یونایتد از سوی یکی از بازیکنان از کادر فنی به گوش برسد. برادر 
الخاندرو گارناچو چند روز پیش با انتشار پستی در صفحه اش در شبکه اجتماعی 
اینستاگرام اتهامات مربوط به جاسوسی این بازیکن از رختکن این تیم را رد کرده 
بود اما حالا بار دیگر چنین اتفاقی رخ داده که باعث ناراحتی هواداران یونایتد شده 

و جنجال جدیدی را به همراه خواهد داشت.

پروانه ساختمان مسکونی به مساحت  زمین ۱۸۷متر 
مربع به شماره پروانه ۶۴۷م س واقع درروستای مادوان 

به نام نوذرماهه به شماره ملی ۶۸۸۰۰۴۰۰۷۱مفقود 
گردیده واز درجه اعتبار ساقط می باشد

برگ سبز  خودرو  سواری  پراید تیپ ۱32 مدل 
۱39۰  شماره موتور ۴22۶92۴  شماره شاسی 

s۱۴2229۰2۸۷۷۶۰  پلاک  5۶ ایران  3۶۸ ل ۶۱ 
مفقود گردیده و از  درجه اعتبار ساقط می باشد.

 PARS کارت خودروی سواری پژو
TU5 سفید مدل 1401،شماره انتظامی 
269 ل 17 ایران 49 به شماره موتور 

139B0281013 و شماره شاسی
NAAN11FE2NH875707 به نام 

اسماعیل درخشان فر مفقود گردیده 
و از درجه اعتبار ساقط می باشد

جمله آنچلوتی که خیلی ها را شوکه کرد!

واکنش رسمی رئال به جنجال داوری جدید

جاسوس در رختکن: ترکیب یونایتد لو رفت
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عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی،گفت: دبیرخانه شورای 
عالی امنیت ملی در نامه ای به مجلس خواستار توقف ابلاغ قانون 

عفاف و حجاب به دولت و اجرای این قانون شده است.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا 
درباره آخرین وضعیت روند ابلاغ و اجرای قانون عفاف و حجاب، 
گفت: شنیده ها حاکی از این است که دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی، امروز نامه ای به مجلس شورای اسلامی ارسال کرده است 
مبنی بر اینکه دولت برای رفع ابهامات در لایحه عفاف و حجاب، 

قرار است لایحه ای به مجلس ارسال کند.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مجلس از 
قانون مصوب خود دفاع خواهد کرد،افزود: البته این لایحه را دولت 
گذشته ارسال کرده است و دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی در نامه 
امروز خود به مجلس خواستار توقف روند ابلاغ این قانون شده است 

تا لایحه اصلاحی از سوی دولت به مجلس ارسال شود.
نهم  و حجاب  عفاف  درمورد  پیشنهادی  ایرنا، لایحه  گزارش  به 
اردیبهشت 1402 از سوی قوه قضائیه به دولت سیزدهم ارسال شد، 
دولت وقت هم بیست  و هفتم همان ماه این لایحه را تصویب و با 
قید دو فوریت برای تصویب و تبدیل به قانون به مجلس شورای 

اسلامی ارسال کرد.
نمایندگان مجلس یازدهم دو فوریت این لایحه را رد کردند اما 23 
خرداد همان سال نمایندگان با 1۸5 رأی موافق، 30 رأی مخالف و 

۷ رأی ممتنع به یک فوریت آن رای مثبت دادند.
پنج روز بعد در تاریخ 2۸ خرداد ماه کلیات لایحه دولت در کمیسیون 
قضایی مجلس با اصلاحاتی تصویب شد. دو ماه پس از آن نیز 

مجلس با استناد به اصل ۸5 قانون اساسی برای بررسی این لایحه 
کمیسیون ویژه تشکیل داد، مجلس در 2۹ شهریور سال 1402 این 
لایحه را برای اجرای آزمایشی سه ساله تصویب و به شورای نگهبان 

ارسال کرد.
مطابق اصل )۸5( قانون اساسی، مجلس شورای اسلامی می تواند 
در موارد ضروری صلاحیت وضع قوانین آزمایشی را به کمیسیون 
های خویش تفویض کند و موارد در کمیسیون تخصصی بررسی و 

تصویب می شود.
حدود یک ماه بعد شورای نگهبان اعلام کرد که این لایحه دارای 
ابهاماتی همچون بار مالی است و به همین دلیل آن را به مجلس 
برگرداند، رفت  و برگشت لایحه میان مجلس و شورای نگهبان 
چندبار انجام شد تا در نهایت اواخر شهریور 1403 شورای نگهبان 
مصوبه کمیسیون ویژه را تأیید کرد و این لایحه به قانون تبدیل شد.

ماه در  آذر  رئیس مجلس شورای اسلامی ۷  قالیباف  باقر  محمد 
نشست خبری با اصحاب رسانه اعلام کرد که 23 آذرماه با پایان 
یافتن مهلت سه ماهه، قانون عفاف و حجاب را برای اجرا به دولت 
ابلاغ می کند ولی تا امروز که 24 آذرماه است این قانون هنوز ابلاغ 

نشده است.
مسعود پزشکیان رئیس جمهور 12 آذر در گفت وگوی تلویزیونی 
درباره اجرای این قانون مجلس گفت: درباره قانون حجاب خیلی 
بحث داریم. از لحاظ اجرایی برای من که باید اجرا کنم سوالات و 

ابهامات زیادی وجود دارد.
وی افزود: قرار است گفت وگو کنیم و تعامل، که هم اصول را 
و هم وفاق را داشته باشیم. در حال کار روی آن هستیم و خیلی 
را می خواهید  کاری  اگر  است. می گویند  آن جای سوال  مسائل 
خراب کنید، از آن بد دفاع کنید. کسانی که می خواهند این کار را 
کنند باید مهارت و باور و توانمند داشته باشند و یک چنین موردی 
را در سیستم اداری خودمان نمی بینم. و چنین رفتاری را مساله دار 
می دانم. باید بنشینیم گفت وگو کنیم ببینیم به چه شکلی قرار است 

این اتفاق بیافتد.
دانشجویان  جمع  در  آذرماه   1۸ اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
دانشگاه تهران درباره این لایحه اظهار داشت: اخیرا رئیس جمهور 
و معاون حقوقی ایشان بیان کرده اند که در بخش هایی از قانون 
ابهام و برای اجرا نکاتی داریم این هم روشن است، این هم مسیر 
خود را دارد اگر واقعا اشکالی وجود دارد همین قانونی که آن را 
اگر  است،  گذاشته  آن  اصلاح  برای  هم  مسیری  کرده،  تصویب 

دولت ایرادی دارد لایحه اصلاحی ارائه کند.

حسین کنعانی مقدم با اشاره به اینکه بسیاری از مراجع معتقد به 
اعمال اجبار برای حجاب نیستند، افزود: تمام مراجع معتقدند که 
حجاب واجب است و باید رعایت شود، اما آن را موضوعی نمی دانند 

که شایسته برخوردهای قهری باشد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، حسین کنعانی مقدم، فعال 
سیاسی اصولگرا از جمله کسانی است که چنین باوری دارد و معتقد 
است کسانی که اصرار به اجرای مصوبه عفاف و حجاب دارند، در 

حال بازی در زمین دشمن هستند.
وی در گفت وگو با خبرنگار جماران با تأکید بر اینکه نباید اجازه 
شکل گیری دوقطبی در جامعه را بدهیم، اظهار کرد: نماز بالاترین 
واجب دینی است و حتی به عنوان معیار کفر و اسلام به شمار می رود، 
اما تا کنون در کشور قانونی وضع نشده که بگوید اگر کسی نماز 
نخواند، باید مجازات شود. زیرا این یک امری است که به اعتقادات 
فردی هر کسی برمی گردد و نمی توان عدم انجام آن را جرم انگاری 
کرد و با کسانی که به آن معتقد نیستند، برخورد قضایی صورت گیرد.

این فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به اینکه بسیاری از مراجع معتقد 

به اعمال اجبار برای حجاب نیستند، افزود: تمام مراجع معتقدند که 
حجاب واجب است و باید رعایت شود، اما آن را موضوعی نمی دانند 
که شایسته برخوردهای قهری باشد. حجاب یک موضوع فرهنگی 
است و باید با اقدامات فرهنگی و ارشادی آن را ترویج داد، نه با 
برخوردهای قهری. باید مقرراتی را به منظور ارشاد مردم برای رعایت 
حجاب وضع کرد، اما اینکه بی حجابی را جرم انگاری کرده و برای آن 
مجازات سنگین در نظر بگیریم، قطعا درست نیست. اگر ما بتوانیم 

به درستی معروف را در جامعه جا بیندازیم و آن را ترویج دهیم، دیگر 
کسی به سمت منکر نخواهد رفت. متاسفانه ما نتوانسته ایم طوری 

عمل کنیم که مردم خود به رعایت حجاب ترغیب شوند.
کنعانی مقدم با تاکید بر اینکه قطعا رد جریان نفوذ را به طور پررنگ 
می توان در پشت تصویب این قانون دید، عنوان کرد: طرح دشمن 
در برابر جمهوری اسلامی، فشار حداکثری از بیرون و شورش از 
درون است. اسرائیل نیز سه راهبرد ایران هراسی، اسلام هراسی و 
شیعه هراسی را در دستور کار دارد. وقتی ما این سناریوها را می دانیم، 
چرا باید به عاملی برای اجرای نقشه های دشمنان تبدیل شویم؟ اگر 
ما کاری کنیم که در داخل باعث افزایش نارضایتی شود، یعنی داریم 
در مسیر خواست دشمن عمل می کنیم. بسیاری ناآگاهانه یا آگاهانه 
می خواهند به اسم مسلمانی، اسلام را در نگاه مردم تخریب کنند؛ 
مانند داعش که با »الله اکبر« مرتکب جنایت می شد. وقتی دشمن 
برنامه ای را طرح می کند، قطعا افراد خود را هم برای اجرا وارد عمل 
می کند و لذا من معتقدم برخی از کسانی که نسبت به اجرای قانون 

حجاب تاکید دارند، نفوذی دشمن اند.

رژیم  برای  استدلالی  دیگر  اینکه  به  اشاره  با  الشام  تحریر  سرکرده 
صهیونیستی جهت ورود به سوریه وجود ندارد، گفت: ما درصدد ورود به 

جنگ با اسرائیل نیستیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، ابو محمد الجولانی، سرکرده گروه 
»هیئت تحریر الشام« در سوریه گفت: ما می توانستیم به پایگاه های روسیه 
در سوریه حمله کنیم اما به روس ها فرصتی برای بازنگری در روابطشان 

با مردم سوریه دادیم.
الجولانی عنوان داشت: ما با سفارت خانه های غربی در تماس هستیم و با 
انگلیس برای بازگرداندن نمایندگی اش در دمشق در حال گفت وگو هستیم.

در حالی که با تصرف دمشق توسط شورشیان مسلح، هرج ومرج در سوریه 
به اوج خود رسیده است، او مدعی شد: اهداف ما مشخص است و طرح های 

ما برای ساختن و توسعه سوریه آماده است.
نابودی  و  سوریه  به  صهیونیستی  رژیم  حمله  صدها  از  پس  الجولانی 

زیرساخت ها و تجهیزات نظامی این کشور، با بیان اینکه استدلالی برای 
این رژیم جهت ورود به سوریه دیگر وجود ندارد، گفت: ما درصدد ورود به 

جنگ با اسرائیل نیستیم.
سرکرده شورشیان در سوریه ادعا کرد: آنچه که در سوریه رخ داد، پیروزی 

علیه طرح خطرناک ایران در منطقه بود.
او عنوان داشت: لازم نیست که دولت با ذهنیت »انقلاب« سوریه رهبری 
شود. سوریه نیازمند قانون و دولت نهاد محور است. ما طرح هایی برای حل 
تمامی بحران های سوریه داریم و ما در مرحله جمع آوری اطلاعات هستیم.

درحالی که رژیم صهیونیستی جولان را اشغال کرده و در حال تقویت حضور 
خود در حومه دمشق است، الجولانی در اظهاراتی عجیب علیه ایران مدعی 
شد: بعد از خروج ایرانی ها، استدلالی برای هیچ مداخله خارجی در حال حاضر 
در سوریه وجود ندارد. اسرائیل حضور ایران را به عنوان بهانه  ورود به سوریه 

عنوان می کند.
او افزود: آنچه که در سوریه رخ داد یک مسئله تصادفی نبود و ما از سال ها 

قبل برای آن آماده شده بودیم.
الجولانی گفت: ما وارد شهرهای خود و نه تهران شده ایم و مشکلی با مردم 

ایران وجود ندارد.

ضمن  عرب  اتحادیه   
رژیم  تجاوز  محکوم نمودن 
صهیونیستی به خاک سوریه 
جلسه  تشکیل  خواهان 
امنیت  شورای  فوق العاده 
پیرامون  متحد  ملل  سازمان 
صهیونیست ها  اقدامات  این 

در سوریه شد.
 بیانیه  اتحادیه عرب درخصوص تشکیل جلسه فوق العاده شورای امنیت

اتحادیه عرب با صدور بیانیه ای خواستار تشکیل جلسه فوق العاده شورای امنیت 
سازمان ملل متحد پیرامون اقدامات رژیم صهیونیستی در سوریه شد.

المنار گزارش داد، اتحادیه عرب در این بیانیه اعلام کرد: ورود »اسرائیل« به 
منطقه حائل در سوریه، جبل الشیخ، قنیطره و حومه دمشق را محکوم می کنیم.

گفتنی است پس از تسلط تروریست ها به دمشق و سرنگونی حکومت پیشین 
سوریه، ارتش رژیم صهیونیستی در اقداماتی متجاوزانه ضمن انجام حملات 
گسترده به ده ها هدف در خاک سوریه، بخشی از اراضی این کشور را به اشغال 

خود درآورد.

واردات گاز ایران از ترکمنستان به دلیل بدهی 300 مییلون 
دلاری ایران متوقف شده است.

کمبود گاز در روزهای اخیر به اوج خود رسیده اما هنوز از 
تعیین تکلیف واردات گاز ایران از ترکمستان خبری در دست 
نیست.به گزارش فارس، قطعی چندین ساعته برق و افت 
فشار در سرشاخه های شبکه گازرسانی به استان های شمال 
ایران در حالی اتفاق می افتد که سه ماه سرد زمستان هنوز 

فرا نرسیده است.
در شرایطی که یک متر مکعب گاز برای شبکه کشور غنیمت 
است، قرارداد واردات گاز ایران از ترکمنستان به هنوز تعیین 
تکلیف نشده؛ گاز وارداتی برای جلوگیری از قطعی گاز صنایع 

و ضرر 15 میلیارد دلاری به اقتصاد کشور کافی است.
آخرین بار در جلسه 14 آذر با حضور رئیس سازمان برنامه، 
معاون اجرایی رئیس جمهور و وزرای نفت، نیرو و صمت در 
محل دیسپاچینگ گاز بنا بود تا با تماس تلفنی رئیس جمهور 

با رئیس جمهور ترکمنستان، واردات گاز از سر گرفته شود.
رئیس جمهور روز گذشته با اشاره به شرایط نابه سامان گاز در 
کشور خواستار کاهش دو درجه ای دمای وسایل گرمایشی 

منازل شده بود.

ایران سال قبل تا 10 میلیون متر مکعب گاز از ترکمنستان 
وارد کرده بود اما ترکمن ها با مطالبه سود بدهی ایران جریان 
گاز به سمت ایران را قطع کردند. اصل بدهی ایران در دولت 
سیزدهم از محل مطالبات گازی ایران از عراق تسویه شده 

بود.
کمبود گاز ریشه مشکلات فصل سرد است و ایران به عنوان 
دومین دارنده ذخایر گازی جهان در پاییز و زمستان گاز کم 
می آورد.کارشناس انرژی قیوم صالحی به اصل بهینه سازی 
مصارف انرژی در ایران اشاره کرده و معتقد است که باید از 
مسیر فرهنگ سازی و در اختیار قرار دادن وسایل کم مصرف 

زمینه صرفه  جویی و مصرف بهینه انرژی را فراهم کرد.
اما یک کارشناس انرژی دیگر صادق الحسینی می گوید که 
مادامی که مدل تعرفه گذاری انرژی به شکل پلکانی موثر 
تغییر نکند، صحبت از صرفه جویی آن هم با گاز ارزان به 
جایی نخواهد رسید.مرکز پژوهش های مجلس در گزارشی 
عنوان کرد که مدل تعرفه گذاری پلکانی و تغییر قیمت گاز 
همزمان با افزایش مصرف به صورت معنادار به ویژه برای 
مصارف خانگی یکی از راهکارهایی است که می تواند مقدمه 

بهینه سازی تلقی شود.

انتشار  با  توسعه  و  اعتدال  حزب  دبیرکل 
مطلبی در صفحه شخصی خود پرسشی از 

رییس جمهور را مطرح کرد.
قر  با  محمد  دکتر  نیوز  معین  گزارش  به 
نوبخت در این مطلب نوشت:هر چند از خیر 
خواهی شما اطمینان دارم اما با وجود آگاهی 
بالای  تورم  فشار  سال  سه  از  حضرتعالی 
40درصد ی به مردم که ناشی از همبستگی 

نرخ تورم با نرخ های ارز  آزاد و ترجیحی است چرا اولویت مهار تورم در چنین شرایطی از دستور 
کار  دولت شما خارج شده است.
پرسش نوبخت از رییس جمهور

دبیرکل حزب اعتدال و توسعه و معاون سازمان برنامه و بودجه دولت روحانی  با انتشار مطلبی در 
صفحه شخصی خود پرسشی از رییس جمهور را مطرح کرد.

به گزارش معین نیوز دکتر محمد با قر نوبخت در این مطلب نوشت:هر چند از خیر خواهی شما 
اطمینان دارم اما با وجود آگاهی حضرتعالی از سه سال فشار تورم بالای 40درصد ی به مردم 
که ناشی از همبستگی نرخ تورم با نرخ های ارز  آزاد و ترجیحی است چرا اولویت مهار تورم در 

چنین شرایطی از دستور کار  دولت شما خارج شده است.

انگلیس  در  فلسطین  حامیان  از  تن  هزاران   
تداوم  به  اعتراض  در   )1403 آذر   24 )شنبه 
نوار  در  صهیونیستی  رژیم  وحشیانه  جنایات 
غزه، دست به تظاهرات زده و بار دیگر حمایت 
و همبستگی خود را با مردم مظلوم و بی دفاع 

فلسطین به نمایش گذاشتند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، افراد شرکت کننده در 
اقدامی نمادین و به یاد کودکان بی گناهی که 

توسط رژیم جنایتکار صهیونیستی در غزه به شهادت رسیده اند، هزاران دست لباس نوزادی و 
اسباب بازی را روی زمین مقابل ساختمان پارلمان این کشور قرار دادند.

آن ها که از آغاز جنگ در غزه، با تظاهرات در شهرهای مختلف انگلیس، خشم و اعتراض خود را 
نسبت به جنایات رژیم صهیونیستی به منصه ظهور گذاشته اند، تلاش کردند تا به شکلی متفاوت، 

به بی عملی دولت این کشور برابر نسل کشی در غزه اعتراض کنند.
دولت انگلیس جنایات رژیم اسرائیل در غزه را »نسل کشی« نمی داند. کی یر استارمر نخست 
وزیر انگلیس چندی پیش در مجلس عوام مدعی شد: من هرگز آنچه را که در غزه رخ می دهد 
نسل کشی توصیف نکرده ام اما موافق هستم که دو طرف باید قوانین بین المللی را رعایت کنند.

زمانی که یک نماینده مجلس به رویکرد دولت اعتراض کرد و پرسید »آیا نخست وزیر مایل 
است تعریف خود را درباره نسل کشی ارائه و توضیح دهد که برای نجات جان زنان، مردان و 
کودکان فلسطینی، چه اقدامات بیشتری را صورت خواهد داد«، استارمر ادعا کرد: من از تعریف 

نسل کشی آگاه هستم و به همین خاطر این )جنایات اسرائیل در غزه( را نسل کشی نمی دانم.
با این حال کسانی که در تظاهرات امروز شرکت کردند، با سردادن فریادهای ضد اسرائیلی، 
خواستار توقف حمایت سیاسی و نظامی لندن از تل آویو، برقراری فوری آتش بس در غزه و 
پایان آپارتاید در سرزمین های اشغالی شدند. آن ها درحالی که پرچم فلسطین را در دست داشتند 
تاکید کردند تا زمانی که جنایات رژیم صهیونیستی در غزه جریان دارد، به تظاهرات خود ادامه 

خواهند داد.
به گزارش ایرنا، رژیم صهیونیستی از هفتم اکتبر 2023 )15 مهر 1402( جنگ ویرانگری را علیه 
ساکنان نوار غزه به راه انداخته است که بر اثر آن، افزون بر ویرانی های عظیم و قحطی مرگبار، 

بیش از هزاران فلسطینی که بیشتر آنها زن و کودک هستند، شهید و زخمی شده اند.
این رژیم همچنین برخلاف هشدار جامعه جهانی، قانونی را تصویب کرده است که به موجب 
آن فعالیت آژانس امداد و کار سازمان ملل برای آوارگان فلسطینی )UNRWA( در داخل 

فلسطین اشغالی ممنوع می شود.
تل آویو با تحقیر جامعه بین المللی و نادیده گرفتن قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل متحد 
برای توقف فوری جنگ و دستورات دیوان بین المللی دادگستری درباره ضرورت جلوگیری از 
نسل کشی و بهبود وضعیت فاجعه بار انسانی در غزه همچنان به جنایات خود در این منطقه 

ادامه می دهد.
با وجود همه این جنایت ها، مقام های صهیونی اعتراف کرده اند که این رژیم پس از گذشت یک 
سال، هنوز نتوانسته به اهداف خود از این جنگ، یعنی نابودی جنبش حماس و بازگرداندن اسیران 

در  )شنبه(  امروز  »بلومبرگ«  تارنمای   
ترکیه  که  حالی  در  شد:  مدعی  تحلیلی 
در  اصلی  بازیگر  عنوان  به  را  خود 
می کند،  مطرح  سوریه  آینده  شکل دهی 
بی ثباتی  به  اسد«  »بشار  حکومت  سقوط 

شد. خواهد  منجر  خاورمیانه  در 
گزارشی  در  »بلومبرگ«  ایرنا،  گزارش  به 
اسد،  بشار  »دولت  اینکه  به  اشاره  با 

پیشروی  از  پس  سوریه،  رئیس جمهور 
حاکم  این  سرنگونی  شد:  مدعی  کرد«،  سقوط  مخالف  گروه های  خیره کننده  زمینی 

است. وارد کرده  به خاورمیانه  را  بزرگی  دیرینه شوک های 
بلومبرگ ادعا کرد که »سرنگونی دولت بشار اسد، منشاء جدیدی از بی ثباتی را در 

است«. آورده  به وجود  خاورمیانه 
باثبات  سوریه ای  ایجاد  به  کمک  برای  قوی  انگیزه ای  ترکیه  افزود:  گزارش  این 
میزبان  که  دلیل  این  به  به ویژه  دارد،  اسد  بشار  حکومت  ویرانه های  از  صلح آمیز  و 
شرکت های  همچنین  است.  خود  جنوبی  همسایه  از  پناهنده  میلیون  سه  دست کم 
بهره مند  موضوع  این  از  می توانند  پساجنگ،  بازسازی  شروع  صورت  در  ترکیه ای 
و  بازارها  جهانی،  اقتصاد  در  تحولات  آخرین  به  اشاره  با  ادامه  در  شوند.بلومبرگ 
بانک  و  سوئیس  ملی  بانک  اروپا،  مرکزی  بانک  که  کرد  خاطرنشان  ژئوپولیتیک 
این  نیز  رزرو  فدرال  آینده  هفته  می رود  انتظار  و  داده اند  کاهش  را  بهره  نرخ  کانادا 

دنبال کند. را  روند 
با   2024 نوامبر   2۷ با  برابر   1403 آذر  هفتم  بامداد  از  سوریه  در  مسلح  مخالفان 
و  غرب  غرب،  شمال  مناطق  در  را  خود  عملیات  قدرت؛  از  بشاراسد  برکناری  هدف 
 1۸ یکشنبه  تاریخ  در  روز؛  یازده  از  پس  سرانجام  و  کردند  آغاز  حلب  غرب  جنوب 
آذرماه کنترل خود بر شهر دمشق را و خروج »بشار اسد« از کشور را اعلام کردند.

 54 شد،  اسد  حافظ  آمدن  کار  روی  به  منجر  که  سوریه  در   1۹۷1 سال  کودتای  از 
سال گذشته و در این مدت، سوریه همیشه درگیر جنگ داخلی و مقابله با گروه های 

است. بوده  مسلح 
در  نیز  رئیس جمهور سوریه شد  میلادی   2000 از سال  پدرش  از  بعد  که  اسد  بشار 
نهایت  در  و  بود  شده  مواجه  معارض  گروه های  مخالفت  با  همواره  حکومتش  طول 

بزند. رقم  را  اسد  خاندان  پایان حکومت  توانست  الشام  تحریر  هیات  معارض  گروه 
مسکو  به  سوریه،  از  خروج  از  پس  خانواده اش  و  اسد  بشار  روس،  منابع  اعلام  بنابر 
کرده  اعطا  سیاسی  پناهندگی  آنها  به  روسیه  جمهور  رئیس  پوتین  ولادیمیر  و  رفتند 

است.

عضو هیات رئیسه مجلس توقف ابلاغ قانون عفاف و حجاب را تایید کرد

فعال سیاسی اصولگرا مطرح کرد:
اصرار بر اجرای قانون حجاب بازی در زمین دشمن است 

 رد جریان نفوذ را به طور پررنگ می توان دید

الجولانی: به دنبال جنگ با اسرائیل نیستیم 
 علیه طرح خطرناک ایران در منطقه پیروز شدیم

بیانیه  اتحادیه عرب درخصوص تشکیل 
جلسه فوق العاده شورای امنیت

گاز ترکمنستان به ایران نرسید

پرسش نوبخت از رییس جمهور

لندن بار دیگر صحنه تظاهرات 
حامیان فلسطین شد

روایت »بلومبرگ« از پیامد سقوط دولت 
بشار اسد برای خاورمیانه

یکی از اعضای کنگره آمریکا مدعی شده، از »منابع بالا« 
شنیده اشیاء پرنده که در آسمان سراسر ایالت نیوجرسی 
دیده شده، با ایران ارتباط دارند و از یک »کشتی مادر 
ایرانی« در اقیانوس اطلس به پرواز در می آیند. اما این 

ادعا چقدر صحت دارد؟
آن گونه که بی بی سی گزارش داده، در هفته های اخیر 
ده ها پهپاد در آسمان سراسر ایالت نیوجرسی از جمله در 
به زمین  نزدیک  نزدیکی مراکز حساس نظامی و حتی 
گلف دونالد ترامپ در شهر بدِمینستر مشاهده و گزارش 

شده اند.
جف ون درو، یکی از اعضای کنگره آمریکا مدعی شده 
اشیاء  این  که  است  شنیده  بالا«  رده  »منابع  از  که  بود 
جمهوریخواه  نماینده  این  دارند.  ارتباط  ایران  با  پرنده 
پهپادها  این  گفته:  نیوز  فاکس  با  گفتگو  در  نیوجرسی 
از یک »کشتی مادر ایرانی« در اقیانوس اطلس به پرواز 
در می آیند. ون درو گفته: »این کشتی مادر در سواحل 
شرقی ایالات متحده آمریکا گشت می زند و پهپادهایش 
را به سوی هرچیزی که بتوانیم ببینیم و بشنویم به پرواز 

درآورده  است.«
او  انتخابی  نماینده جمهوری خواه کنگره، که حوزه  این 
در نیوجرسی شامل شهر »آتلانتیک سیتی« است، گفت، 
را کشف کرده  باشد  ایران  به نظر می رسد توطئه  آنچه 
است. او در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »آنچه کشف 
طرف  از  که  پهپادهایی  است.  خطر  زنگ  یک  کردیم، 
ناپدیده شده  مادر  با یک کشتی  مرتبط  شاید  اقیانوس، 

ایران، درحال پرواز به طرف ما بوده اند.«
واکنش ها به یک ادعا

در پی ادعای این سناتور، ایلان ماسک تصویری را در 
ایکس  اجتماعی  شبکه  در  خود  حساب  در  رابطه  این 
به  )قاعدتا  روحانی  یک  تصویر،  این  در  کرد.  بازنشر 
داده  نمایش  ایران(  اسلامی  از جمهوری  نمادی  عنوان 
پرنده ای  بشقاب  روی  بر  آمریکا  فراز خاک  بر  که  شده 
نشسته و دور او چندین پهپاد دیگر هم هست و بالای 
آن نوشته شده: »لطفا از درست کردن روایت های جعلی 

برای جنگ دست بردارید!«
خود،  اجتماعی  شبکه  در  ترامپ  دونالد  دیگر،  سوی  از 
سراسر  در  ناشناخته  »پهپادهای  نوشت:  سوشال  تروث 
آیا واقعاً بدون اطلاع دولت ما  اند.  کشور مشاهده شده 
ممکن است این اتفاق بیفتد؟ من اینطور فکر نمی کنم! 
این  غیر  در  کنید.  رسانی  اطلاع  مردم  به  الان  همین 

صورت آنها را ساقط کنید!«
این در حالی است که در هفته های اخیر ده ها پهپاد در 
آسمان سراسر ایالت نیوجرسی از جمله در نزدیکی مراکز 
دونالد  گلف  زمین  به  نزدیک  حتی  و  نظامی  حساس 
و  شده اند  گزارش  و  مشاهده  بدِمینستر  شهر  در  ترامپ 
داشته  دنبال  به  را هم  ترامپ  همین موضوع حساسیت 

است.
راستی آزمایی

با این حال، وزارت دفاع آمریکا روز چهارشنبه قویا این 
ممکن  ایران  اینکه  بر  دایر  کنگره  نماینده  یک  ادعای 
است با استفاده از یک کشتی در ساحل شرقی آمریکا، 
سرگرم ارسال پهپادهایی بر فراز ایالت نیوجرسی باشد، 

را تکذیب کرد.
سابرینا سینگ، معاون سخنگوی پنتاگون این اظهارات را 
رد کرد و در یک نشست خبری گفت: »موارد اظهارشده 
ابدا حقیقت ندارد، هیچ کشتی ایرانی در سواحل ایالات 
متحده وجود ندارد و هیچ کشتی به اصطلاح مادر وجود 

ندارد که پهپادهای را به سوی ایالات متحده بفرستد.«
این است که  پنتاگون  اولیه  ارزیابی  افزود:  خانم سینگ 
»اینها پهپادهایی نیستند که یک نهاد متخاصم خارجی 

فرستاده باشد.«
می دهد  نشان  جدید  ماهواره ای  تصاویر  همچنین 
هزاران  کشور،  این  جنوبی  سواحل  در  ایران  پهپادهای 

مایل دورتر از شرق ایالات متحده هستند.
 Maxar شرکت  توسط  پنجشنبه  روز  که  تصویری 
تصویربرداری  عملیات  یک  که   Technologies
 Business توسط  و  است  تجاری  ای  ماهواره 
ایرانی را نشان  Insider به دست آمده، سه کشتی 
می دهد که برای حمل هواپیماهای بدون سرنشین در 

خلیج فارس در سواحل جنوبی ایران اصلاح شده اند.
ایران  جنوبی  ساحل  میان  زیاد  بسیار  فاصله  این 
)بندرعباس و خلیج فارس( تا ساحل شرقی آمریکا، حدود 
11 هزار کیلومتر عنوان شده و این واقعیت هم ادعای 

عضو کنگره آمریکا را رد می کند.

راستی آزمایی یک ادعا: 
پرواز پهپادهای ایرانی بر فراز 

نیوجرسی آمریکا؟


